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Likovni izdelki otrok OS Hajdina 
in vrtca Vijolica

Lovro, 1. b Karin, 1. b.

Lea, 1. b Zala, 1. b

Martin, 1. b Žiga, 3 leta, vrtec Vijolica
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Pozdravljeno 2010!

Čez nekaj dni bo za nami leto 2009, prvo 
desetletje 21. stoletja ali celo 3. tisočletja. 
Na koliko načinov se da zapisati ali pred
staviti prehod iz tega leta v naslednjega. 
Za zgodovino naše »krogle« so morda to 
le sekunde, za nas zemljane pa je leto, ki se 
počasi poslavlja, pustilo za seboj veliko pri
jetnih, za nekatere še več neprijetnih dogod
kov in spominov.

Gospodarska recesija in velikokrat slaba 
politika sta števnim povzročili resne težave. 
Številni pošteni in delovni ljudje ne zmorejo 
več za vse položnice, za potrebščine šoloob
veznih in starejših otrok, za kurjavo...

Današnji družbeni sistem nam je prinesel 
veliko ponudbo nakupovalnih centrov in 
drugih za običajnega državljana nepotreb
nih dobrin in razvad. Veliko ponudbe in 
razvad je bilo na kredit. Veliko je veleumnih 
rešitev aktualne politike za rešitev dejan
skega stanja v naši državi - pa še enega 
menedžerja, ki bi bil sposoben »rešiti« pod
jetje Mura v Sloveniji, nismo našli. Ali pa 
nismo hoteli. Sicer pa je moje področje 
področje lokalne samouprave. Področje, na 
katerem si čim prej želimo doseči komu
nalni in družbeni standard razvite Evrope 
in razvitejšega dela Slovenije.

Financiranje občin s strani države ne sledi 
ponudbi nepovratnih evropskih sredstev in 
leto 2013, ko se razvojna sredstva iz pro
grama 2007-2013 zaključujejo, se hitro 
približuje. Država - vlada ne razmišlja, 
kje bodo lokalne skupnosti dobile denar 
za vedno večje obveze, ki jih nalaga obči
nam za zdravstvo, šolstvo (predvsem na 
področju prevozov otrok v šolo), predšolsko 
vzgojo, socialo in drugo. Navedenih dodat
nih obveznosti pa ne sanira preko glava
rine, temveč za leto 2010 in 2011 ukinja 
celo finančno izravnavo. Slednje bi naša 
občina bila deležna le v manjši meri - pa 
kljub vsemu.

Skratka le zelo racionalno ravnanje s pro
računskimi in kreditnimi sredstvi v letu 
2010 nam bo omogočilo zaključek dveh

uvodnik
največjih tki. medgeneracijskih projektov 
- izgradnje otroškega vrtca in zaključka 1. 
faze Konzorcija za zaščito podtalnice Drav
skega in Ptujskega polja. Celotna vrednost 
teh dveh projektov z vsemi nepovratnimi 
sredstvi znaša 7,7 M evrov. V tem znesku 
niso všteta dodatna - nujna infrastruk
turna dela ob izgradnji primarnih kana
lizacijskih vodov in zamenjavi salonitnih 
vodovodnih cevi. Zraven tega pa še tečejo 
projekti izgradnje sekundarnih kanalizacij
skih vodov po Regionalnih razvojih progra
mih in številni drugi, sofinancirani s strani 
javnih razpisov ministrstev ali mednarod
nih razpisov, oziroma financirani direktno 
s strani občinskega proračuna.

Vse predhodno navedeno pa seveda ni 
razlog da ne bi našel prostora, da se ob 
koncu leta zahvalim vsem gasilcem, kul
turnikom, športnikom, humanitarcem, zelo 
aktivnim članicam društev žena, deklet in 
gospodinj in članstvu drugih najrazličnej
ših društev in organizacij iz občine. Dobro 
sodelujemo z osnovno šolo in župnijo Haj
dina. Podžupana in člani občinskega sveta 
so bili aktivni in delovni čez vso leto - vsak 
na svojem področju.

Maloštevilna uprava in javni delavci so 
prispevali svoj delež. Predsedniki vaških 
odborov so bili čez vse leto s svojimi pobu
dami potrebami - včasih pa tudi z idejami 
in željami, katerih ni moč uresničiti v tem 
času, veliko na vratih uprave.

Trud vseh naštetih in razumevanje šte
vilnih občanov za infrastrukturne in druge 
posege v okolje daje slutiti, da gre iz leta v 
leto za vedno bolj enovito in prepoznavno 
lokalno skupnost - občino Hajdina.

Verjetno si vsi mi želimo živeti v urejenem 
in civiliziranem okolju. To pot nadaljujemo 
tudi v prihodnje. Vedno - predvsem pa v teh 
prazničnih dneh, ki so pred nami, ne poza
bimo na medsebojne odnose tako v družini, 
v soseski, na vasi in v občini nasploh. Tudi 
na samozaščito in varnost v teh dneh ne 
pozabimo.

Če nam čas in pogoji, predvsem pa potreba 
omogočajo, se spomnimo tudi kakšne 
sorodne ali iz okolja pozabljene »duše«. 
Namenimo ji nekaj sreče in veselja na kakr
šenkoli način - kot pač vemo in znamo.

Prazniki so pred vrati.
Z dobrimi željami in prazničnim vošči

lom vam, spoštovane občanke in občani, 
želim lepe božične praznike, v novem letu 
2010 pa medsebojnega razumevanja sreče 
in zdravja.

Župan Občine Hajdina 
Radoslav Simonič

Srečno tudi 
v novem 
letu...

Staro leto, ki se poslavlja, je bilo po 
svoje zanimivo, napredka polno in pri
jetno leto na eni strani, po drugi pa 
naporno, težko in žalostno za mar
sikoga, ki se ga je gospodarska kriza 
dotaknila in preveč prizadela. Upanje 
po boljšem ostaja, vredno ga je ohraniti 
za lepši, drugačni svet...

V dneh, ko so v ospredju čudoviti 
praznični decembrski dnevi, ko je vse 
tako lepo, pisano in svetlo, pa za tre
nutke pomislimo tudi na tiste ljudi, ki 
so revni, bolni ali osamljeni. Name
nimo jim vsaj kako dobro besedo, stis
nimo roko in pomagajmo po svojih 
močeh. Skupaj prižgimo lučko upanja 
in sreče.

Veliko sreče, zdravja in miru, vsega 
dobrega in zares najboljšega vam v 
imenu uredništva Hajdinčana zaželim 
v božično-novoletnem času. Bodite 
pogumni in vztrajni, naj se vam ures
ničijo še tako nenavadne ideje in želje.

Hvala vsem vam, ki ste nas prebirali v 
tem letu, v Hajdinčanu našli kaj zani
mivega, morda kaj posebnega iz vašega 
okolja, hvala pa tudi za vse dobre kri
tike in nasvete, ki smo jih bili deležni.

Vse dobro ob tej priložnosti želimo 
tudi županu, občinskemu svetu, občin
ski upravi in prav vsem v občini, ki se 
trudijo za razvoj občine in zadovoljstvo 
svojih občanov. S Hajdinčanom se vam 
znova oglasimo spomladi 2010.

Skrivnost božiča naj se 
dotakne vseh.

SREČNO v letu 2010!

Tatjana Mohorko in 
člani uredništva Hajdinčan
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20. redna seja Občinskega sveta 
Občine Hajdina

A /"mesecu oktobru se je Občinski svet 
V sestal na 20. redni seji, ki je bila 

28. oktobra 2009, ob 17. uri, v prostorih 
Občine Hajdina.

Na seji je bilo sprejeto:
1. Sklepi in zapisnik 20. redne seje,
2. Sklep o priznanjih občine Hajdina, ki 

se glasi:
Občina Hajdina v letu 2009 podeljuje 

naslednja priznanja:
1. PRIZNANJA OBČINE HAJDINA
- Anton Cestnik, Draženci 21/b - za

izredne aktivnosti v Društvu upokojencev 
Hajdina

- Ivo Rajh, Draženci 24 - za večletno 
aktivno delo na različnih področjih družbe
nega življenja ter razvoja in napredka vasi 
Draženci

- Jožef Galun, Hajdoše 73 - za zasluge 
in delovanje na najrazličnejših področjih 
družbenega dela v vasi Hajdoše v preteklem 
obdobju,

- KD »Valentin Žumer« Hajdoše - za 10- 
letno uspešno delovanje društva

- Društvo žena in deklet občine Hajdina - 
za 10-letno uspešno delovanje društva

- Športna zveza Hajdina - za 10-letno 
uspešno delovanje

- Športno društvo Hajdoše - za 30-letno 
uspešno delovanje društva

2. ZAHVALNA LISTINA
- Martin Kaisersberger, Gerečja vas l/e

- za požrtvovalnost in uspešno delo pri raz
voju gasilskega društva in vasi Gerečja vas

3. Sklep o priznanjih za najlepše ure
jeno vaško skupnost in za najlepše ure
jene objekte v občini Hajdina, ki se glasi:

1. VAŠKA SKUPNOST Gerečja vas
- priznanje za najlepše urejeno vaško 
skupnost

2. Poslovni objekt Roman Glažar s.p., 
Hajdoše 36 - priznanje za vzorno urejen 
poslovni objekt

3. Kmetija Marte Sitar, Zg. Hajdina 58
- priznanje za vzorno urejeno kmetijo

4. Družina Bojovič, Slovenja vas 24/b

- zlata vrtnica za vzorno urejeno stano
vanjsko hišo

5. Družina Gojkovič, Hajdoše 64 - sre
brna vrtnica za vzorno urejeno stano
vanjsko hišo

6. Družina Brumec, Skorba 54/b - bro
nasta vrtnica za vzorno urejeno stano
vanjsko hišo

7. Družina Serec - Šijanec, Draženci 
21/a - bronasta vrtnica za vzorno ure
jeno stanovanjsko hišo

4. Sklep o dopolnitvi sklepa o merilih za 
izdajo soglasja k obratovanju gostinskih 
obratov in kmetij, na katerih se oprav
lja gostinska dejavnost v podaljšanem 
obratovalnem času, in sicer se v sklepu 
o merilih za izdajo soglasja k obratovanju 
gostinskih obratov in kmetij, na katerih se 
opravlja gostinska dejavnost, v podaljšanem 
obratovalnem času (Uradni list RS, Št. 14/00 
in 38/03) doda nov 6. a člen, ki se glasi: »Vse 
vrste gostinskih obratov in njihovi gostinski 
vrtovi lahko obratujejo v podaljšanem obra
tovalnem času, tudi do 24 ur dnevno, če se 
nahajajo na naslednjem območju urejanja 
po dolgoročnem planu:

- I Prometna infrastruktura: avtocestni 
odsek Slivnica - Draženci na lokaciji oskrbni 
center Dravsko polje sever in jug«.

Župan seznani člane Občinskega sveta 
s podelitvijo priznanj za župana, in sicer v 
letu 2009 prejmejo priznanje župana:

- Maksimiljan Kampi, Zg. Hajdina 3/a - za 
večdesetletno delo na področju kulture v 
občini Hajdina

- Janez Ogrinc, Skorba 35 - za večdese
tletno delo na področju kulture v občini 
Hajdina in

- člani »B« PGD Hajdoše - za doseženo 4. 
mesto na gasilski olimpijadi 2009 v Ostravi 
na Češkem.

Podani sta bili naslednji informaciji:
- Informacija o zdravstvenih storitvah 

v splošni in zobozdravstveni ambulanti 
Zdravstvenega doma Ptuj na Hajdini,

- Informacija o 11. občinskem prazniku.
Občinska uprava

HAJDINČAN

skupna 
občinska 
uprava

OBVESTILO IN 
OPOZORILO VSEM 
LASTNIKOM IN 
POSESTNIKOM 
ZEMLJIŠČ

Inšpekcija SKUPNE OBČIN
SKE UPRAVE PTUJ preventivno 
obvešča lastnike in posestnike 
zemljišč na spremembo Zakona 
o varstvu okolja, ki se je korenito 
spremenil v določbah v primeru 
nezakonito odloženih odpadkov, 
saj bo inšpekcija začela poostreno 
izvajati določbe omenjenega 
zakona.

V Zakonu o spremembah in dopol
nitvah Zakona o varstvu okolja (Ur. 
I. RS, št. 70/08) je dodan k osnov
nemu zakonu o varstvu okolja novi 
157. a člen, ki določa,

da mora lastnik oziroma upravlja
vec zemljišča, na čigar zemljišču 
se nahajajo odpadki, ne glede na 
to kako so prispeli na zemljišče, te 
odpadke odstraniti sam na lastne 
stroške. Če se ugotovi povzročitelj 
odlaganja odpadkov, lahko lastnik ali 
upravljavec zemljišča terja povračilo 
stroškov odstranitve odpadkov od 
povzročitelja. V kolikor lastnik zem
ljišča tega ne stori sam, mu odstra
nitev odpadkov naloži pristojni 
inšpektor, in sicer občinski inšpektor 
za odstranitev komunalnih odpadkov 
oziroma inšpektor za okolje za ostale 
odpadke.

Stroške odstranitve plača lastnik 
ali upravljavec zemljišča, ki pa jih 
lahko terja od povzročitelja odlaganja 
odpadkov.

mag. Olga FEKONJA 
Skupna občinska uprava

HAJDINČAN je glasilo Občine Hajdina. Člani uredništva: Tatjana Mohorko (urednica), Silva Hajšek, Jožica Lešnik, Jože Mohorič, Valerija Šamprl, 
Estera Korošec, Hilda Bedrač, Klavdija Beber in Uroš Gojkovič. Lektoriranje: Silva Hajšek. Tisk: Vejica, s. p. Naslov uredništva: Občina Hajdina, Zgor
nja Hajdina 45, 2288 Hajdina, telefon: 02 788 30 30, fax: 02 788 30 31. Glasilo Občine Hajdina je vpisano v evidenco javnih glasil, ki jo vodi Ministrstvo 
za kulturo RS pod zaporedno številko 1639. Na osnovi 25. člena Zakona o davku na dodano vrednost, Uradni list RS, št. 89/98, je glasilo Hajdinčan 
uvrščeno med proizvode, od katerih se obračunava in plačuje 8% davek.
Fotografija na naslovnici: Tatjana Mohorko
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Uporabniki pokopališč
Spoštovani!
Ravnanje z odpadki se venomer spre

minja, tako je država sprejela še ustrezno 
zakonodajo za področje ravnanja z odpadki, 
ki nastajajo na pokopališčih. To pomeni, da 
lahko obiskovalci pokopališč s spoštovanjem 
navodil, ustrezno označenih zabojnikov in 
razvrščanjem odpadkov ohranimo stroške 
upravljanja pokopališč v sedanjih stroških, v 
nasprotnem primeru se nam lahko ti pove
čajo. Predpis se izvaja na celotnem območju 
države, tako da nam ne bo težko ločevati 
odpadkov ali bomo na svojem ali katerem 
drugem pokopališču.

Datum začetka izvajanja veljavnega pred
pisa, s katerim je potrebno urediti ločeno 
zbiranja odpadkov na pokopališču, je 1. jan. 
2010, ker je odlaganje sveč po tem datumu 
prepovedano! Sveče morajo biti čiste brez 
drugih primesi (zemlje, cvetja ...), torej 
skladno z Uredbo o ravnanju z odpadnimi 
nagrobnimi svečami, U.L. RS št.:78/08. Vse
kakor bo potrebno posebej zbirati in predajati 
sveče, zelene, gradbene in ostale odpadke, 
za kar je potreben sistem ločevanja na izvoru, 
katerega zagotavlja upravljavec pokopališča.

1. Sveče bomo odlagali v mrežaste posode 
s PVC vrečami, ki jih bo upravljavec predal 
izvajalcu javne službe. Za to vrsto odpadkov 
nastanejo samo stroški prevoza.

2. Prav tako bo potrebno posebej zbirati po 
izločitvi sveč še zeleni del odpadkov iz grobov 
in vzdrževanja pokopališča. Te odpadke 
boste odlagali v obstoječi zabojnik brez grad
benih ali drugih odpadkov (lončkov, plastičnih 
vrečk, gajbic ...).

3. Nadalje nastajajo na območju pokopališč 
tudi gradbeni odpadki, ki jih je potrebno izlo
čiti na izvoru in jih predati ali izvajalcu javne 
službe ali direktno predelovalcem. Celotne 
stroške teh odpadkov nosi povzročitelj.

4. In kot zadnja vrsta odpadkov, ki nastajajo 
na pokopališčih, so ostali odpadki. Za to vrsto 
odpadkov bodo nameščene tipske posode.

Izvajanje predpisov je obveza, ki jo bomo 
izpolnili samo s skupnim sodelovanjem, kajti 
drugače se bodo povečali stroški, le-te pa 
plačajo vedno uporabniki!

S spoštovanjem!
Pripravil: Vodja OE odvoz: Franc MERC 

Čisto mesto Ptuj d.o.o.

Opravljena dela v letu 2009 
na področju infrastrukture

1.0 CESTNO PODROČJE

1.1 DOKONČANJE OBNOVE JAVNE 
POTI JP 829 150 - OBKANALSKA 
CESTA

V sklopu obnove javne poti JP 829 150 
so se z izgraditvijo krožišča pred mostom 
v Hajdošah zaključila dela na tem več let 
trajajočem projektu. Dela so potekala po 
fazah, in sicer I. faza na odcepu meja z 
MO Ptuj-Hajdoše, II. faza Hajdoše-Slo- 
venja vas in zaključna faza izgradnja 
krožišča. Kljub mnogim pomislekom o 
smiselnosti izgradnje krožišča zaradi pre
majhnih prometnih tokov pa je bil to edini 
način, da se umiri promet v smeri Slovenja 
vas-Ptuj.

Vrednost del znaša 64.289,31 EUR.
1.2. IZGRANJA HODNIKA OB 

LOKALNI CESTI LC 328 350 SKOZI 
NASELJE ZG. HAJDINA

Pri izgradnji hodnika za pešce ob lokalni 
cesti LC 328 350 skozi naselje Zgornja Haj
dina so potekala tudi vzporedna dela, ki so 
posredno in neposredno vplivala na potek 
izgradnje hodnika za pešce. Ob sami izgrad
nji se je uredilo tudi križišče pri »Školibru«, 
ki se je opremilo s stalnimi semaforji in 
popravili so se zavijalni radiji za vse smeri 
prometa. Na delu trase hodnika za pešce 
se je zaradi izgradnje kanalizacije prestavil 
obstoječi vodovod. Pred samo izgradnjo

hodnika za pešce se je položilo v zemljo 300 
m kanalizacijskega omrežja, tako da so se 
izvajala zemeljska dela istočasno in uskla
jeno.

Ob izgradnji javne razsvetljave pa so se 
položile tudi PVC cevi za kasnejšo položitev 
NN omrežja v zemljo.

Polje obdelave projekta se je razširilo tudi 
proti pokopališču, tako da se je uredilo naj
ožje prometno grlo. Zaradi izgradnje kana
lizacije v dolžini 65m se bodo dela zaključila 
v naslednjem letu.

Skupna vrednost opravljenih del znaša 
338.0006. Delež sofinanciranja v višini 
190.0006 je pokrila država.

1.3 RAZŠIRITEV KRIŽIŠČA PRI 
»AMBROŽU«

Z izgradnjo podpornega zidu in razširit
vijo priključka na glavno gesto Hajdina-Ptuj 
(pri Ambrožu) so se zaključila tudi dela, ki 
so se pričela ob izgradnji hodnika za pešce 
ob glavni cesti na odcepu maja MO Ptuj- 
osnovna šola Hajdina.

Vrednost opravljenih del znaša 11.6006.
1.4 UREDITEV CESTE NA ZG. HAJ

DINI (ODCEP DRAŽENCI-KOKOT)
Z asfaltiranjem javne poti JP 829 580 

na odcepu (Draženci-Kokot) se je izve
dla rekonstrukcija cestne povezave Zgor
nja Hajdina z naseljem Draženci v dolžini 
400m.

Vrednost opravljenih del znaša 16.6196.

, 1 '

Most v Hajdošah je obnovljen, z izgradnjo krožišča pred mostom, pa so se tudi 
zaključila dela na tem več let trajajočem projektu.
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2.0 IZGRADNJA SEKUN
DARNE KANALIZACIJE

2.2 IZGRADNJA SEKUNDARNE 
KANALIZACIJE V OBDOBJU 2008-2010 

V sklopu 3. razpisa za Regionalne razvojne 
vzpodbude 2008-2010 smo zaključili nasled

2.3 IZGRADNJA KANAL 3.0 V DOL
ŽINI 106,OOm

Vzporedno z izgradnjo hodnika za pešce 
se je izgradil tudi odcep KANAL-a 3.0 v dol

Kljub nekaterim zapletom na terenu so 
dela na projektu izvedena v okvirju termin
skega in finančnega plana.

Na kanalizacijskem sistemu Hajdina IX so

1.5 IZGRADNJA AC DRAŽENCI- 
SLIVNICA

Z odprtjem AC Draženci-Slivnica so se na 
območju občine Hajdina zgradili in predali v 
uporabo naslednji objekti:

2 krožišča na glavni cesti G1-2 
Haj dina-Slovenska Bistrica

Cestna povezava s kolesarsko potjo 
mimo jame v Dražencih

2 počivališča Dravsko polje sever 
in jug v Gerečji vasi

AC BAZA na Zgornji Hajdini - v
gradnji

7 nadvozov 
Podhod v Dražencih 
Viadukt na Zgornji Hajdini 
Krožišče na sedaj državni povezo

valni cesti Hajdina-Turnišče-Videm-mej ni 
prehod Leskovec

Kljub nemotenemu prometu po avtoce
sti pa še vedno ni uspelo priključiti javne 
razsvetljave na nadvozih v Dražencih in v 
»Kaludri«. Problem predstavljajo nerešene 
zemljiško pravne zadeve.

Asfaltiran je tudi cestni odsek Draženci - Kokot v dolžini 400 metrov in tako urejena 
še ena asfaltna povezava Zg. Hajdine z naseljem Draženci.

2.1 IZGRADNJA SEKUNDARNE 
KANALIZACIJE V OBDOBJU 2007-2009

V letošnjem letu smo zaključili operacijo, 
ki se je izvajala v sklopu razpisa Regionalne 
razvojne vzpodbude 2007-2009 (RRP1). 
Izvedla so se naslednja dela:

Leto 2008 KANAL 4.2 v naselju Zg. Haj
dina v dolžini

395,27 m
Leto 2008 KANAL 4.2.1 v naselju Zg. Haj

dina v dolžini
143,79 m

Leto 2008 KANAL 1.3 v naselju Draženci 
v dolžini

519,67 m
Leto 2009 KANAL 1.5 v naselju Draženci 

v dolžini
127.50 m

Leto 2009 KANAL 1.2 v naselju Draženci 
v dolžini

672.50 m
Skupna vrednost investicije znaša

532.029€.
Delež sofinanciranja Evropske skupnosti 

znaša
354.337€.

Z odprtjem AC Draženci - Slivnica so se na območju občine Hajdina zgradili in pre
dali v uporabo tudi nekateri napovedani objekti, med njimi tudi krožišče na povezo
valni cesti Hajdina - Turnišče - Videm. Cesta je tako spet odprta.

nje odcepe sekundarne kanalizacije:
Leto 2008 KANAL 3.0 v naselju Zg. Haj

dina v dolžini 342,OOm
Leto 2009 KANAL 16.0 v naselju Slovenja 

vas v dolžini 428,OOm
Vrednost do sedaj opravljenih del znaša 

231.079€, od katerih je Služba vlade za 
lokalno samoupravo RS sofinancirala do 
sedaj 70.260€.

žini 106m.
Vrednost investicije je znašala 38.780,00 €.

3.0 IZGRADNJA PRIMARNE
KANALIZACIJE- »KONZORCIJ 
ZA ZAŠČITO PODTALNICE 
DRAVSKEGA IN PTUJSKEGA 
POLJA«
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Finančna konstrukcija v letu 2008 in 2009 (v EUR)

2008 ocena 2009
- Občinska proračunska sredstva 50.091,98 286.037,82
- Okoljska dajatev za onesnaževanje okolja
Zaradi odvajanja odpadnih voda 152.204,98 78.000,00

- Nepovratna sredstva MOP I 85.485,58 328.996,05
- Nepovratna sredstva MOP II 369.908,97
- EU-koheziiski sklad 367.593,22 1.330.785,82
SKUPAJ 655.375,77 2.393.728,66

bila izvedena dela v višini 1.558.337 € in je 
izvedenih 64% del.

Sočasno so se izvajala tudi dela na hišnih 
priključkih v vrednosti 63.318€.

Na zamenjavi vodovodnih cevi pa so se 
izvedla dela v višini 716.0006 in je izvršenih 
63% predvidenih del.

Glej tabelo desno!
Dejanska finančna konstrukcija v letu 2009 

bo objavljena v glasilu Hajdinčan takoj, ko 
bodo znani vsi parametri.

4.0 VZPOREDNA DELA NA 
KOMUNALNI INFRASTRUK
TURI

Vzporedno z izgradnjo kanalizacijskega 
sistema v občini Hajdina so potekala inten
zivno dela na urejanju ostale komunalne

infrastrukture (javna razsvetljava, zame
njava vodovoda izven projekta konzorcija, 
položitev PVC kanalizacije za potrebe osta
lih vodov, ki se bodo po asfaltiranju polagali 
v zemljo (NN, CaTV).

Dela so se izvajala v vseh naseljih.

5.0 ŠIRITEV KANALA

V letošnjem letu je bila izvedena sanacija 
mostu čez kanal SD-1 v naselju Hajdoše. 
Opravljena so bila vsa predvidena dela razen 
popravilo nosilnih stebrov.

V neposredni bližini avtoceste je zdaj urejena tudi cesta s kole
sarsko potjo, ki vodi mimo športnega parka in jame v Dražen- 
cih.

Še pred prvim snegom se je izvajalcu del na trasi kanalizacij
skega sistema uspelo približati industrijski coni Slovenja vas 
in meji z občino Starše.

Modernizirano cesto imajo tudi krajani spodnjega dela Slove- Dela potekajo tudi na območju širitve pokopališča 
nje vasi.

7
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Novi dogovori pri gradnji vrtca Hajdina
radbena in vsa ostala dela na

VJ objektu novega vrtca na Hajdini 
od septembra potekajo brez zapletov in 
po terminskem planu, čeprav so delavci 
podjetja GP Projekt Ing. pri nekaterih 
delih zelo pohiteli in so bila opravljena 
pred določenim rokom. V občini Haj
dina so odgovorni za gradnjo novega 
vrtca zadovoljni, vendarle pa so se v 
začetku decembra dogovorili, da bodo 
nekatera dela izvedli z zamikom in tako 
dopustili, da se bo objekt dobro posušil. 
Vrtec na Hajdini bo po sedanjih zagoto
vilih uradno odprt ob pričetku novega 
šolskega leta 2010, gradnja pa bo kon
čana že prej.

Anica Drevenšek iz podjetja TMD Invest, 
odgovorna nadzornica, ki ima trenutno 
nadzor nad gradbeno-obrtniškimi deli na 
objektu Vrtec Hajdina, je za Hajdinčana 
pojasnila: »V začetku decembra je objekt 
zgrajen in pod streho že kar nekaj časa. Da 
je bil zgrajen do pod strehe v dveh mese
cih in glede na letni, zdaj že zimski čas je 
bilo pričakovati, da se bodo dela v novem 
objektu nadaljevala. V zimskem času drži, 
da se materiali najbolj sušijo, ampak objekt 
bi moral biti odprt, brez oken, da bi se stene 
presušile, potem bi se izvajali ometi in estrihi, 
na novem objektu pa so se ometi že izvedli, 
estrihe pa naj bi začeli delati kmalu. Vendar 
sem kot odgovorna nadzornica predlagala, 
da bi z nadaljevanjem del počakali, da bi 
se novi objekt dobro presušil in bi se rok

Pogled na nov objekt pri OŠ Hajdina, ki je v jesenskih mesecih že dobil ostrešje in 
kritino.

izvedbe vseh del podaljšal do konca junija. 
Ob tem je potrebno povedati, da bo vrtec 
odprt šele s 1. septembrom 2010, zato sem 
apelirala že tudi na investitorja, naj razmisli 
o tem roku, da bi se rok za dela, ki morajo biti 
po pogodbi zaključena že v marcu, podaljšal 
do septembra. Stroka, ki nadzira gradnjo, bo 
takrat seveda izpostavljena, tega pa si nika
kor ne želimo in ne moremo dopustiti, saj 
je navsezadnje dovolj časa do odprtja vrtca.

Seveda pa razumem javno-zasebnega part
nerja, da je njegova želja, da čim prej začne 
tržit z objektom. Zato sem tudi predlagala 
vsem »vpletenim« v tem projektu, da naj se 
gradnja upočasni.

Želim poudariti, da se bi pri gradnji doslej 
ni zapletlo, gradnja teče zelo hitro, celo tako 
hitro, da so presegli plan. Gradnja je kvali
tetna in vse to, kar so doslej naredili, je bilo 
kvalitetno, uporabljeni so bili projektirani 
materiali, bojimo pa se, če bi objekt prehi
tro zaprli in nadaljevali z deli v notranjo
sti, potem se vlagi prav gotovo ne bi mogli 
izogniti. Tega pa si niti najmanj ne želimo. 
Vsekakor pričakujem pozitivni, pametni 
odgovor.«

Že dan po našem pogovoru z Anico Dre
venšek so se vsi odgovorni in vključeni v 
gradnjo Vrtca Hajdina uspeli dogovoriti 
tako, kot je tudi predlagala odgovorna nad
zornica. Dela na novem objektu se bodo 
zamaknila, nov objekt bo v uporabo predan 
avgusta 2010, 1. septembra pa bo vrtec na 
Hajdini sprejel že prve mačke.

Z DOGOVOROM 
ZADOVOLJNA TUDI 
KOMISIJA, KI JO VODI JANKO 
MERC

Vgrajeno je tudi stavbno pohištvo in v notranjosti so se pričela že nekatera obrtniška 
dela.

In kako se je v teh pogovorih odzvala komi
sija za spremljanje izgradnje vrtca pri OŠ 
Hajdina. Predsednik komisije Janko Merc
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w ----- - - - - - - - - - - - - - - - - -
je zadnji dogovor pojasnil tudi za Hajdin- 
čan, še prej pa predstavil sestavo komisije in 
njene naloge: »Komisija, ki jo vodim, je pet
članska, ostali člani pa so: Valerija Šamprl,
Jože Lah, Jožica Šijanec in Franc Jelen.
Sestajamo se tedensko, običajno ob četrtkih, 
skupaj z odgovorno nadzornico Anico Dre
venšek in vodjo gradbišča. Gradnjo sprem
ljamo bolj »od zadaj« in tudi vse aktivnosti 
pri sami gradnji, takoj pa smo tudi odreagi- 
rali na ugotovitve nadzornice Drevenškove, 
da bi terminski plan zamaknili. Ugotovljeno 
je namreč bilo, da se objekt hitreje gradi kot 
suši. V ta namen smo imeli tudi pogovore z 
izvajalcem, s katerim smo se uspeli dogovo
riti, da bomo dela upočasnili kljub temu, da 
je pogodba do konca marca. Sam izvajalec 
se je strinjal, da bomo dela vendarle preraz
poredili do konca julija. Novozgrajeni objekt 
se bo tako v zimskih obdobju intenzivno 
prezračeval.Vendarle pa velja poudariti, da 
to ni neka posebna vlaga, ki je značilna za 
klasično gradnjo, a želimo biti pazljivi in 
natančni, predvsem pa je velika želja, da bi 
bil vrtec kvalitetno zgrajen; po vseh stan
dardih in normativih, ki za takšne objekte 
obstajajo.

Zelo smo zadovoljni tudi s potekom grad
nje, z izvedbo vseh dosedanjih del. Narejena 
so kvalitetno, vgrajeni so zelo kvalitetni 
materiali in predvideni tudi nadstandardni

Organizacija zdravstvenega varstva 
v občini Hajdina

december 2009

Z novim objektom je šola povezana z že zgrajenim hodnikom. Foto: TM

finalni materiali, kar ne gre spregledati. Rad 
bi še poudaril, da vsi, vključeni v ta projekt, 
živimo za novi objekt in všeč mi je, da je 
budnost nad kvaliteto izgradnje močna z 
vseh strani. Objekt bo v uporabo dokončno 
predan s prvim šolskim dnem, zaključek del 
je planiran na konec julija, tako da imamo

dovolj časa za vsa spremljanja aktivnosti; 
od tehničnega pregleda, do ozelenitve vseh 
novih igrišč, ki jih bomo zgradili, in nenaza
dnje finalizacije do takšne mere, da se pouk 
na šoli in vse ostale aktivnosti 1. septembra 
2010 lahko začnejo nemoteno.«

TM

X /"saka sodobna družba se zaveda 
V pomena zdravja za svoje držav

ljane in posredno za družbeno gospo
darski razvoj. Zato je področje zdravstva 
med najbolj urejenimi področju druž
benih dejavnosti v vsaki državi. Skupek 
predpisov, dejavnosti, financiranja in 
načina zadovoljevanja potreb navadno 
opisujemo s sistemom zdravstvenega 
varstva. Najpomembnejši elementi tega 
sistema so: načrtovanje zdravstvenega 
varstva, organizacija zdravstvenega var
stva, obvezno zdravstveno zavarovanje 
in zdravstvena služba. Načrtovanje in 
organizacija zdravstvenega varstva pote
kata pri nas večinoma na ravni države. 
Obvezno zdravstveno zavarovanje je tisti 
del javnih financ, ki jih država namenja 
za pokrivanje delovanja zdravstvene 
službe za tiste dejavnosti oziroma sto
ritve v tistih dejavnostih, za katere meni, 
da so pomembne za zdravstveno stanje 
prebivalstva in blažijo socialne razlike. Splošna ambulanta Hajdina
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Zdravje je neizmerna dobrina. Zdrav
ljenje postaja z napredkom medicine 
in drugih znanosti vedno dražje. Sred
stva obveznega zavarovanja ne morejo 
v celoti slediti naraščajočim stroškom 
zdravstvene oskrbe. Vse to povratno 
vpliva na načrtovanje in organizacijo 
zdravstvenega varstva, ki ob tem doživ
lja spremembe. Slednje so nam izvajal
cem včasih težko razumljive, vendar ne 
smejo vplivati na naše vsakdanje delo in 
odnose z bolnikom.

Zdravstvena služba je del sistema zdrav
stvenega varstva, ki v družbi skrbi za organi
zirano zadovoljevanje zdravstvenih potreb 
državljanov. Zdravstvena služba se v večini 
zdravstvenih sistemov deli na 2 veliki sku
pini in manjši del, ki ga tvorijo nekateri inšti
tuti in zdravstvena ustanova.

Prva velika skupina je osnovno zdrav
stveno varstvo, ki ga označuje:

- neposredna dostopnost za bolnika,
- enakomerna porazdelitev, glede na 

potrebe prebivalstva in
- raznolikost težav, ki jih k zdravniku pri

našajo bolniki.
To je prva zdravstvena dejavnost, s katero 

pride bolnik v stik, ko išče pomoč zdrav
stvene službe. V našem primeru so to 
splošna zdravstvena dejavnost in zoboz
dravstvena dejavnost.

»Osnovno zdravstveno varstvo je povra
tek na razumevanje zdravja, kot vitalnega 
elementa v rasti in razvoju posameznika 
in skupnosti, in na razumevanje, da je to 
temeljna človeška pravica in da je za njegov 
napredek mnogo več, kot samo medicinska 
stroka« (WHO).

Vsebina dela zdravnika družinske 
medicine

Vsebina dela zdravnika družinske medi
cine je na znanstveni način ugotovljeni 
vzorec opravil, ki jih ta v določenem sistemu 
zdravstvenega varstva navadno izvaja ozi
roma jih je pripravljen opravljati za svoje 
bolnike. Nekatera opravila so splošna in jih 
opravljajo vsi zdravniki družinske medicine 
v vseh sistemih zdravstvenega varstva, druga 
so vezana le na določen sistem. Poznavanje 
vsebine zdravnikovega dela je pomemben za 
načrtovanje dodiplomskega izobraževanja, 
programa specializacije, stalnega strokov
nega izpopolnjevanja za zagotavljanje kako
vosti dela, za oblikovanje strategije razvoja 
stroke in za raziskave o razlikah v uporabi 
zdravstvene službe.

Zdravnik družinske medicine se praviloma 
prvi srečuje s številnimi in raznolikimi teža
vami svojih bolnikov. Vse leto jim zagotav
lja 24-urno osnovno zdravstveno varstvo

▼

V splošni ambulanti Hajdina delata Nada RANISAV LARTEV, dr. med 
spec. in SABINA ŽERAK, zdravstveni tehnik.

Ordinacijski čas:

PONEDELJEK, SREDA IN PETEK OD 7,30 URE DO 14,00 URE

ČETRTEK OD 7,30 URE DO 13,00 URE

TOREK OD 12,30 URE DO 19,00 URE

sam ali v sodelovanju s strokovnjaku drugih 
strok, oziroma jih napoti k ustreznemu stro
kovnjaku v nadaljnjo obravnavo. Pri tem 
izvaja številna opravila, zlasti naslednja 3 
osnovna:

- prvi stik z zdravstveno težavo,
- vodenje zdravstvene težave,
- medicinske storitve.

Dodatne sestavine dela 
zdravnika družinske 
medicine

Med dodatne sestavine dela zdravnika 
družinske medicine spadajo:

- preventivna dejavnost
- hišni obiski
- zdravstveno svetovanje
- sodelovanje v nujni medicinski službi
- ocenjevanje delazmožnosti
- priprava bolnikov za oceno potrebe po 

stalni pomoči pri večini ali vseh življenjskih 
opravilih

- higiensko-epidemiološke naloge
- strokovno izvedenstvo
- mrliško pregledna služba na določenem

območju
- zdravstvena prosveta
- izboljševanje kakovosti lastnega dela
- mentorstvo
- različna administrativna opravila
- sodelovanje pri znanstveno-raziskoval- 

nem delu
V kolikor je zdravnica Nada Ranisav Lartey, 

dr. med. spec., odsotna, jo nadomeščajo 
nadomestni zdravniki. Mesečni razpored 
dela in morebitne spremembe so objavljene 
na vhodnih vratih ambulante.

Z ozirom na število 1169 opredeljenih 
pacientov in določene normative v zdrav
stvu (moralo bi biti cca 2000 opredelje
nih pacientov) pozivamo vse občane, ki še 
nimajo izbranega zdravnika ali bi si želeli 
izbrati zdravnika bliže domu, naj to storijo 
čimprej. Naročite se lahko po telefonu št. 
7810047 vsak dan med 12,00 in 14,00 uro ali 
se oglasite v ambulanti osebno.

ZOBNA AMBULANTA 
HAJDINA

V mesecu avgustu je zobna ambulanta

Zobna ambulanta Hajdina
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Hajdina praznovala drugo obletnico delova
nja. V tem času se nam je pridružilo nekaj 
več kot 400 novih pacientov, od tega večji 
del iz občine Hajdina. Najmlajši pacient še 
ni dopolnil 1 leta, najstarejši pacient pa se 
približuje 89. letu.

Opredeljenih imamo 1200 pacientov, 
moralo pa bi biti cca 2000 opredeljenih paci
entov.

V družinski zobni ambulanti nudimo šte
vilne storitve, kot so: preventivni pregledi 
in posveti, zalivanje fisur, fluoriranje zob, 
estetske zalivke, sistematski pregledi otrok, 
zdravljenje zob in obzobnih tkiv, zobozdrav
nika prva pomoč, ekstrakcija zob, izdelava 
prevlek, mostičkov, protez. Pri delu sodelu
jemo z ortodonti, paradontologi, oralnimi 
kirurgi in onkologi.

Pri otrocih so za razvoj zdrave ustne 
votline zelo pomembni redni preventivni 
zobozdravniki pregledi. Otroka ob pomoči 
staršev uvajamo v redno in pravilno vzdrže
vanje ustne higiene in ga obenem privajamo 
na posege v ustni votlini. Pri otrocih sta za 
vzdrževanje ustne higiene in zdravih zob 
najpomembnejša starša, saj se preventiva 
začne doma. Aktivno sodelovanje pacientov 
je zato zelo pomembno.

Vse tiste, ki bi se želeli vpisati v našo ambu
lanto, pozivam, da to storijo čimprej. Naro
čite se po telefonu št.781 0046 vsak dan med 
12.00 in 13.00 uro ali pa se oglasite v ambu
lanti.

Pripravili: 
Metka Petek Uhan, 

dr.med.spec. 
Tanja Tantegel, 

dr.dent.med.spec.

V zobni ambulanti delata

SIMONA ČEH ŠMIGOC, dr. dent.
med. in KOZEL JOŽICA, srednja

medicinska sestra.

Ordinacijski čas:

PONEDELJEK
popoldan od 12,30 do 19,00 ure

TOREK

popoldan od 12,30 do 19,00 ure

SREDA

dopoldan od 7,00 do 13,30 ure

ČETRTEK

dopoldan od 7,00 do 13,30 ure

PETEK

dopoldan od 7,00 do 13,30 ure

POSLANSKI KOTIČEK

IZHOD IZ KRIZE IN NOVE 
PRILOŽNOSTI

Leto dni je, odkar je nova vlada prevzela 
odgovornost za vodenje države. Leto, ki 
je bilo zaznamovano z gospodarsko in 
finančno krizo ter mnogimi težavami zno
traj našega sistema. Protilcriznih ukrepov 
je bilo sprejetih veliko, nekateri so bolj 
uspešni, drugi manj. Bistveno pa je, da je 
sistem javnih financ stabilen in da je prepre
čen še večji negativen vpliv godpodarske in 
finančne krize. Ohranjenih je bilo na tisoče 
delovnih mest in kljub vsem napakam, ki 
so se nabrale skozi zgodovino naše države 
in tudi nekaj slabe dediščine prejšnje vlade, 
moramo nadaljevati z aktivnim ukrepanjem 
na vseh področjih.

V enem letu čudežev ni moč pričakovati, 
tudi daleč od tega smo, da bi lahko delo te 
vlade ocenjevali kot izjemno pozitivno. Čaka 
nas težko prihahajoče leto, velik problem bo 
ravno brezposelnost. Ni pa vse slabo, veliko 
stvari smo že izboljšali, veliko jih še bomo. 
Cilj je ohraniti socialno stabilnost v naši 
državi, prekiniti prakso izkoriščanja delav
cev, ki krizo čutijo v največji meri in posta
viti novo razvojno paradigmo.

Strukturnih reform v preteklosti ni bilo. 
Napake so se pometle pod preprogo ali 
pa reševale ad hoc. To ni prineslo razvoja, 
dobra podjetja so bila izčrpana in zato 
nepripravljena na krizo. Posledice pa žal 
čutijo ljudje, ki s krizo nimajo nič. Na tej 
vladi je, da naredi korak naprej. Po enem 
letu so nekateri pozitivni rezultati že vidni, 
vendar je naša prihodnost odvisna od dolgo
ročnih sprememb. Ne populističnih potez, 
ki velikokrat zaznamujejo delovanje politike, 
temveč odgovornosti za spremembe, po 
katerih nas bodo ljudje ocenjevali leta 2012.

Včasih politika deluje dvolično, saj mar
sikaj, kar se predlaga danes, ni bilo nareje
nega v mandatu, ki ga je zaznamovala visoka 
gospodarska rast. Takrat smo bili priča 
veliko zamujenim priložnostim, ampak naša 
skrb mora biti usmerjena v prihodnost.

To prihodnost sigurno predstavljata pro
računa za leti 2010 in 2011 in izhodna stra
tegija. Slovenija je prvič dobila proračun, ki 
spodbuja večjo produktivnost, gospodar
nost, učinkovitost oziroma uspešnost pri 
proračunskih uporabnikih. Usmerjenje raz
vojno, kar pa v teh časih nujno potrebujemo. 
Pomemben del razvojne komponente 
predstavljajo investicije, za katere je v 
proračunu zagotovljeno 1,7 milijarde EUR, 
kar pomeni 4,6% bruto domačega proizvoda 
in 16% celotnega državnega proračuna, kar 
bo pomembno vplivalo na spodbujanje

gospodarske rasti. Za namen razvojnega 
preobrata je v letu 2010 tako namenjeno več 
kot 1 milijarda EUR, kar je za 330 milijonov 
eur več kot leta 2008.

Za znanost, tehnologijo in informacij
sko družbo, se sredstva povečujejo za kar 
228 milijonov eur v primerjavi s tem, kar je 
bilo realizirano v letu 2008. To kaže na to, 
da se ta vlada zelo zaveda pomembnosti tega 
področja. Najbolj pa se povečujejo sred
stva na področju prometa in prometne 
infrastrukture, in sicer za 243 milijonov 
eur, kar je posledica hitrejšega financiranja 
obnove oziroma izgradnje železniške infra
strukture.

Največji izziv za našo državo bo v letu 
2010 predstavljala brezposelnost, zato so 
se sredstva na področju trga dela in razvoju 
tega, če primerjamo z letom 2008, pove
čala iz 180 milijonov eur na 530 milijonov 
eur. Okrepili so se ukrepi aktivne politike 
zaposlovanja, saj so se sredstva povečala za 
dobrih 33 milijonov eur. Tako bo aktivna 
politika zaposlovanja omogočila 17.000 
neposrednih prehodov brezposelnih oseb 
v trajnejše zaposlitve, skupaj pa kar 44.000 
vključitev v različne ukrepe.

Nobenega strahu torej ni, da bi Slove
nija bankrotirala, prodajala ozemlje ali se 
nepotrebno zadolževala, kot je včasih sli
šati očitke. Za ključne projekte so se našla 
sredstva, kljub temu da imamo v proračunu 
zaradi krize 800 milijonov eur manj denarja. 
Ta sredstva pa pomenijo razvoj in napredek. 
Vsi ukrepi s takšnim načinom delovanja ne 
morejo biti vidni na kratek rok, bo pa se čez 
čas pokazalo, kaj je bilo narejenega in kako 
bomo z izhodno strategijo prišli iz krize 
močnejši.

Naj vam na koncu zaželim vesele 
božične praznike in srečno novo leto. 
Naj bo za vas in vaše najdražje kar se da 
uspešno, zdravo in veselo.

Dejan Levanič, 
poslanec DZ RS
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Poslanci SDS na Hajdini
TJ oslanska skupina SDS jev prejšnjem
A. mandatu začela z obiskom regij 

po Sloveniji. V Vzhodnoštajerski regiji 
so bili pred približno dvema letoma. 9. 
novembra so našo regijo znova obiskali 
nekateri poslanci SDS, del poslanske 
ekipe pa je bil na obisku tudi v občini 
Hajdina. Na sedežu občine je poslance, 
njihove sodelavce in vodstvo ter člane 
občinskega odbora SDS Hajdina sprejel 
župan občine Hajdina Radoslav Simonič. 
Po obisku na sedežu občine so se odpra
vili še na Zg. Hajdino, kjer so si ogledali 
poslovne prostore podjetje ISN d.o.o. in 
se seznanili z njihovim delom.

NA OBISKU POSLANCI JERA
JEVA, ZORN IN MENIH

V ponedeljek, 9. novembra, je poslanska 
skupina SDS v sklopu vzajemne izmenjave 
informacij med državljani RS in izvolje
nimi poslanci obiskala Vzhodnoštajersko 
regijo ter se z razdelitvijo poslancev v sku
pine delovno srečala z občani večine občin 
v tej regiji. Tako je delovna skupina z vid
nejšimi poslanci državnega zbora: Alenko 
Jeraj, Aleksandrom Zornom in Darkom 
Menihom v popoldanskem času bila tudi v 
naši občini, kjer jo je najprej prisrčno spre
jel župan Radoslav Simonič ter direktorica 
občinske uprave Ljerka Šamprl.

Po uvodni predstavitvi značilnosti, tra
dicije in zgodovine občine Hajdina se je 
razvil pogovor o doseženih rezultatih, ki jih 
je občina dosegla na samostojni poti, kakor 
tudi o težavah, s katerimi se srečujemo pri

realizaciji določenih ciljev. Tako smo spre
govorili o pridobivanju evropskih sredstev, 
o prometni situaciji, prednostih in slabostih 
avtoceste, prometni infrastrukturi, gradnji 
kanalizacije, kulturnih dogodkih, projektu 
Megalaxija kot velikem dosežku za naše 
okolje, gospodarstvu ... Posebej slikovito je 
župan opisal nedavni osrednji kulturni praz
nik v letu ter celo vrsto dogodkov, ki se pri 
nas odvijajo v času martinovanja.

Obisk so poslanci ter gostje iz Ptuja nada
ljevali z ogledom in predstavitvijo malega 
podjetja ISN d.o.o., ki se z razvojno razisko
valnim delom poleg poznanega svetovanja 
in industrijskih projektov vključuje tudi v 
evropske projekte ter ob boku velikih part

nerjev dosega v Evropi priznane rezultate 
in uspehe. Direktor se je dotaknil tudi pro
blema pridobivanja subvencij ter nujnega 
predfinanciranja projektov, kar je za družbe 
z manjšim kapitalom velikokrat ovira za 
kandidiranje na zahtevnih razpisih. Pred
vsem se družba lahko pohvali z mednarod
nim sodelovanjem, učinkovitim prenosom 
znanja iz razvitih držav ter implementacijo 
le-tega v naše industrijsko okolje.

Po obisku v občini Hajdina ter ostalih 
občinah smo se z vsemi člani poslanske sku
pine srečali na javni tribuni v hotelu Mitra. 
Tribuna z naslovom "Ptujska regija in njene 
razvojne perspektive" je bila odlično obis
kana in je pri razpravi bila prenapolnjena 
dvorana celo premajhna za vse, ki so hoteli v 
razpravi kakorkoli sodelovati.

Seznanitev z dosežki, težavami, potre
bami, željami posameznih občin pa je tudi 
bil osnovni namen obiska poslanske sku
pine, ki tako, kot v prejšnjem mandatu, s 
temi srečanji po Sloveniji nadaljuje in posre
dovane ideje, predloge in probleme posre
duje v državni zbor ter po najboljših močeh 
poskuša zagotoviti uspešen enakomeren 
razvoj posameznih občin. Seveda tudi v 
občini Hajdina upamo, da bo zadnji obisk 
rodil takšne sadove, ki bodi tudi nam poma
gali pri uresničevanju zadanih nalog ter 
načrtov v splošno zadovoljstvo vseh občank 
in občanov. Zadovoljni bomo, če bo le nekaj 
od dogovorjenega upoštevano in realizirano 
do naslednjega obiska, ko bomo lahko ugo
tavljali učinkovitost teh srečanj, ki bodo še 
naprej dobrodošla.

Dr. Marjan Leber, 
predsednik IO O O SDS Hajdina

Župan Radoslav Simonič je poslance pričakal že pred vhodom v občinske prostore 
in jim tam tudi zaželel dobrodošlico.
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11. praznik Občine Hajdina in 14. kulturna prireditve 
»Iz mosta vino -pridi na Hajdino«

»V minulih 11 letih je bil na najrazličnejših področjih dela in ustvarjalnega življenja 
narejen takšen razvojni preskok, da danes z veseljem praznujemo 11. rojstni dan,« je 
na osrednji občinski proslavi poudaril župan Radoslav Simonič

PRAZNIČNI OBČINSKI IN MAR
TINOVI DNEVI

V prazničnem vzdušju in prijetnem 
razpoloženju je potekal tudi letošnji že 
11. praznik občine Hajdina. Prireditev 
in dogodkov, posvečenih občinskemu 
prazniku, je bilo veliko vse do osred
njega prazničnega dneva - do sobote, 
7. novembra, ko je bila v prireditvenem 
šotoru tudi osrednja proslava z nago
vorom župana in podelitvijo naj višjih 
občinskih priznanj ter priznanj za ure
jenost. Se pred osrednjo prireditvijo pa 
je bila na Hajdini v Martinovi cerkvi že 
tradicionalna 14. kulturna prireditev »Iz 
mošta vino - pridi na Hajdino«, kjer je 
bil za kletarja letnika 2009 imenovan 
Jože Meglič iz Skorbe. Veselja in dobrega 
razpoloženja na Martinov dan ni zmanj
kalo.

Na Hajdini se je na osrednji praznični dan 
zbralo veliko ljudi, tudi prvi častni občan 
Hajdine Viktor Gojkovič, množica občanov 
in obiskovalcev iz okoliških krajev, na prire
ditvi sta bila tudi podžupana Hajdine Janko 
Merc in Karl Svenšek v družbi občinskih 
svetnikov in svetnic, predsednikov odbo
rov in komisij ter predstavnikov političnih 
strank. Med gosti smo lahko srečali neka
tere župane in predstavnike okoliških občin, 
poslanca DZ Franca Pukšiča ter mnoge vid
nejše goste iz gospodarstva, kulture in izob
raževanja.

Slavnostni govornik je bil župan Radoslav 
Simonič, v imenu županov s Ptujskega pa je 
na slovesnosti spregovoril župan MO Ptuj

dr. Štefan Čelan, pridružil pa se mu je tudi 
poslanec Pukšič.

V dneh praznika občine Hajdina so neka
teri tudi z velikim zadovoljstvom spremljali 
njen razvoj. Med pomembnejšimi - sveča
nimi hajdinskimi dogodki in prireditvami 
pa velja posebej omeniti: odprtje avtoceste 
od Slivnice do Dražencev, blagoslov 4 novih 
zvonov v Martinovi cerkvi na Hajdini, pred
stavitev prve Monografije občine, začetek 
izgradnje vrtca Hajdina, izgradnjo kana
lizacije v vseh naseljih občine in še mnoge 
druge naložbe v komunalni infrastrukturi. 
Napredek je torej viden na vsakem koraku.

»HAJDINSKI OBČAN VEDNO 
STRMI PO NEČEM BOLJŠEM 
- ŽELI SI KVALITETNEJŠEGA 
ŽIVLJENJA.«

Župan Radoslav Simonič je v slavnost
nem nagovoru na osrednji občinski proslavi 
med drugim povedal: »V minulih 11 letih 
je bil na najrazličnejših področjih dela in 
ustvarjalnega življenja narejen takšen raz
vojni preskok, da danes z veseljem praznu
jemo 11. rojstni dan. Dela in skrbi - pa tudi 
načrtov, želja in financ nam ne bo primanj-

Skorbljani so ob prihodu v prireditveni šotor z aplavzom dobro
došlico zaželeli županu Simoniču, gostom in domačinom ...Iz Martinove cerkve v prireditveni šotor....
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kovalo niti naslednje leto, niti naslednje desetletje.
Hajdinski občan vedno strmi po nečem boljšem - želi si kvalitet

nejšega življenja. V času gospodarske recesije in gospodarske krize 
pa tudi vse več naših občanov ostaja brez dela in službe. Posledično 
se vse to odraža na državnem proračunu, poračunu lokalnih skup
nosti in nenazadnje pri vsakem od nas doma.

Kljub temu ne smemo biti pesimisti. Optimistično lahko zremo v

Prireditveni šotor je tudi letos sprejel množico obiskovalce, na 
povabilo pa so se odzvali tudi mnogi gostje, med njimi tudi 
župani in predstavniki okoliških občin.

Pogled v praznični šotor na Hajdini, kjer so mnogi tudi letos 
veselo martinovali.

Na osrednji prireditvi so premierno nastopile Štajerske frajto
narice iz KD Hajdoše

jutrišnji dan, kajti za letos in prihodnje leto zastavljeni načrti bodo 
imeli še dovolj finančnega »suporta«, da bodo dokončani. Nato 
bodo prišle nove vizije, novi načrti in nova razmišljanja. Skratka čas 
in razvoj tečeta vedno naprej in dela voljni ljudje bodo v naši lokalni 
skupnosti vedno dobrodošli za pomoč pri izvedbi najrazličnejših 
projektov, ki bodo koristili našim občanom in ki nas bodo še naprej 
združevali, pa naj bo to na področju komunalne infrastrukture,

Nagrajenci - dobitniki priznanj za vzorno urejenost svojih 
domov in ostalih objektov. Priznanja sta jim podelila župan 
Radoslav Simonič in predsednica komisije Danica Hernec.

Gospodarji iz Skorbe pa so napolnili steklenice z odličnim 
vinom s kletarjeve - Megličeve kmetije.

Praznično dogajanje na Hajdini so z glasbo spremljali tudi god
beniki Taluma Kidričevo.
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okolja ali različnih družbenih dejavnosti.
Dobre odnose imamo in jih še nadgraju

jemo tudi s sosednjimi občinami in ostalimi 
na Ptujskem. Takšnih odnosov in nekaj več 
razumevanja za ruralno okolje si želimo tudi 
z odgovornimi na državni ravni. Žal nam 
vsem močno manjka vmesna ali tki. II. stop
nja lokalne samouprave - pokrajine ...«

Martinu Kaisersbergerju iz Gerečje 
vasi zahvalna listina občine

Martin Kaisersberger prejme zahvalno 
listino za požrtvovalno in uspešno delo pri 
razvoju PGD Gerečja vas, saj ima kot njegov 
član za seboj več mandatov predsednika in 
poveljnika PGD Gerečja vas, kot višji gasil
ski častnik II. stopnje pa lahko stopi ob bok 
tudi najvišjim gasilskim častnikom v Slove
niji. S svojim požrtvovalnim prostovoljnim 
delom tudi na področju razvoja Športnega 
društva kakor tudi celotnega naselja Gerečja 
vas stoji vedno v prvi udarniški vrsti. Naj gre 
za obnovo kakršnegakoli objekta ali sosed
ske pomoči, za seboj vedno pusti vidne sle
dove svojega aktivnega dela.

Martin Kaisersberger: »Najprej sem bil 
zelo presenečen, ko sem iz medijev izvedel, 
da sem letošnji dobitnik zahvalne listine v 
občini Hajdina, kar mi veliko pomeni. To 
je samo potrditev, da te v tvojem kraju in 
občini opazijo in predvsem cenijo za minulo 
delo, zame pa je tudi lepo plačilo za vse, kar 
sem dobrega in koristnega naredil v svojem 
okolju. Vesel sem vsega, kar sem lahko pri
speval v domačo skupnost. Doslej nisem 
posebej izstopal, doma imam sicer veliko 
gasilskih priznanj in zahval, listina občine 
pa je zame najvišje priznanje, ki sem ga 
prejel.«

Ivo Rajh iz Dražencev - dobitnik 
priznanja občine

Ivo Rajh je priznanje prejel za večletno 
aktivno delo na različnih področjih dru
žabnega življenja ter razvoja in napredka 
vasi Draženci.

Prve naloge so mu že kot predsedniku še

Dobitniki najvišjih občinskih priznanj v družbi župana Radoslava Simoniča in pred
sednika komisije za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja Slavka Burjana ter 
direktorice občinske uprave Valerije Šamprl.

nepolnoletnemu fantiču zaupali mladi iz 
Dražencev, kjer je bilo njihovo druženje v 
starem domu vaščanov. Bil je deden od usta
noviteljev in aktiven član strelskega društva. 
V novonastali lokalni skupnosti je postal 
prvi predsednik vaškega odbora Draženci, 
kjer si je prizadeval za urejenost lokalne 
skupnosti. Odgovorno in vestno opravlja že 
drugi mandat naloge člana občinskega sveta. 
Ivo Rajh si je veliko prizadeval za izgradnjo 
infrastrukture, predvsem pa za spremembo 
in kompleksno ureditev vaškega središča 
Draženci s kapelo. Želel je, da se ohrani 
vaško središče in izboljšajo prometno var
nostne razmere. Vseskozi se trudi za razvoj 
in napredek v občini, še posebej ob izgradnji 
avtoceste, kjer je - kolikor je bilo v njegovi 
moči - skrbel za varnost in spremembe vseh 
napak, ki so nastajale vzporedno z izgradnjo. 
Ivo Rajh je tudi član domačega gasilskega 
društva, skoraj pa ni prireditve v domači 
vasi, da ne bi prispeval svojega deleža.

Ivo Rajh: »Priznanje, ki sem ga prejel, mi 
daje novo motivacijo za delo v prihodnosti 
tako v domačih Dražencih kot v občini Haj
dina. To je tudi skromno plačilo za določen 
trud v preteklosti. Nikoli se nisem rad izpo
stavljal zaradi priznanj, saj vedno o družbe
nih projektih razmišljam kot o svojih. Lepo

pa je, da se v tvojem kraju spomnijo nate, 
tudi s priznanjem. Če pa bi lahko bili uresni
čeni vsi projekti, ki so trenutno v moji glavi, 
potem bi bilo to priznanje tako zelo veliko, 
kot denimo prireditveni šotor na Hajdini, 
če se seveda izrazim malo simbolično. A 
vseeno z dobrim vodstvom občine veliko 
uresničujemo, kar pa se tiče državnih pro
jektov, pa so ti uresničeni do te teme, koliko 
imamo sami vpliva. Ob tej priložnosti pa bi 
omenil še dela, ki niso končana na in v oko
lici nove avtoceste, saj si bom v prihodno
sti osebno največ prizadeval ravno na tem 
področju. Od države bomo poskušali dobiti, 
kar so obljubili, da ne bo na koncu tako, kot 
je na drugih odsekih. Še vedno mislim, da je 
najpomembnejša varnost naših občanov.«

Anton Cestnik iz 
Dražencev - dobitnik 
priznanja občine

Anton Cestnik je priznanje prejel za 
izredne aktivnosti v Društvu upokojen
cev Hajdina.

Ves čas od vstopa v društvo upokojencev 
Hajdina je izredno aktiven. Prisoten je pri 
vsaki prostovoljni akciji in je glavni orga-
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nizator dela. V obdobju od 2004 do 2008 
je bil predsednik društva upokojencev, v 
tem obdobju je bil tudi predsednik komisije 
za zamenjavo poslovnih prostorov, veliko 
truda pa je vložil tudi v prizadevanja, da je 
društvo »prejelo« društvene prostore od 
občine Hajdina, za kar so mu člani društva 
zelo hvaležni. Trenutno je Anton Cestnik 
podpredsednik društva in opravlja funkcijo 
predsednika do rednega občnega zbora.

Anton Cestnik: »V veliko zadovoljstvo mi 
je, da sem prejel občinsko priznanje in dober 
je občutek, da se je nekdo spomnil nate, da 
si v preteklosti naredil nekaj pomembnega, 
kar so opazili tudi drugi. Moji sodelavci v 
DU Hajdina so me za priznanje predlagali, 
saj sem resnično veliko truda vložil v pri
zadevanja in usklajevanja pri zamenjavi 
društvenih prostorov in danes smo lahko 
ponosni, da imamo prostore, ki so veliki, 
lepo urejeni in imajo tudi neko vrednost. 
Rad bi poudaril, da imam v vodstvu DU 
Hajdina zares tudi dobre sodelavce in vsi na 
sestanke in uradne ure prihajamo z elanom 
in tako tudi odhajamo. To pa vsakemu od 
nas veliko pomeni. Tudi sicer sem aktiven, 
pa ne samo v društvu upokojencev, ampak 
povsod, tudi v svoji vasi. Zavedam pa se, da 
mi priznanje na nek način naloga obvezo 
za naprej. Februarja prihodnje leto imamo 
namreč volitve, pa bomo videli, kakšna bo 
odločitev, in če ne bo drugače, bom društvo 
vodil še prihodnji dve leti.

Vsa moja priznanja imajo doma posebno 
mesto, v ospredju pa sta obe občinski pri
znanji. In velikokrat povem, da mi ni bilo 
žal vloženega dela in truda v prostovoljno 
delo.«

Jožef Galun iz Hajdoš - dobitnik 
priznanja občine

Jožef Galun je občinsko priznanje 
prejel za zasluge in delovanje na najraz
ličnejšem področju družbenega dela v 
vasi Hajdoše v preteklem obdobju.

Za seboj ima veliko zaslug za delovanje na 
različnih področjih družbenega dela in delo
vanja v lokalni skupnosti, v kateri prebiva, 
torej v naselju Hajdoše. V svojem dolgolet

nem delovanju na več ravneh je bil od leta 
1988 do 1993 predsednik Vaškega odbora 
Hajdoše. Bil je dolgoletni član in podpred
sednik Športnega društva Hajdoše, prav 
tako dolgoletni član PGD Hajdoše, kje je 
član še danes.

Deloval je v času, ko so se asfaltirale ceste 
v vasi, prisoten je bil v času izgradnje nogo
metnega igrišča, pri izgradnji telefonije, pri 
pripravi izgradnje kabelske televizije, pri 
umestitvi pločnikov na cesti Gl v naselju 
Hajdoše. Še več bi lahko naštevali, vendar 
je gospod Galun v svoji skromnosti po 
naravi vedno deloval in še deluje kot oseba 
iz ozadja.

S svojim delom in osebnim zgledom je 
veliko prispeval k kvalitetnejšemu in popol
nejšemu življenju sovaščanov, s svojo poš
tenostjo in pozitivnimi osebnostnimi zgledi 
je neposredno prispeval k ugledu občine 
Hajdina.

Jožef Galun: »To je veliko priznanje zame 
in mi je v zadovoljstvo, da sem ga prejel 
ravno ob občinskem prazniku. Dogodke 
mi bo ostal v lepem spominu. Vesel sem, 
da so se nekateri spomnili name in me tako 
»nagradili« za minulo delo. Delo vaške skup
nosti, v kateri sem deloval dolga leta, je bilo 
drugačno kot danes, saj smo bili odvisni od 
krajevnega samoprispevka in delali smo po 
denarnih zmožnostih. Včasih je denarja tudi 
zmanjkalo. Takšni so danes moji spomini, 
o čemer bi lahko še veliko govoril. Zdaj, 
ko imam še priznanje za minulo delo, pa je 
veselje še toliko večje.«

KD » Valentin Žumer«
Hajdoše -priznanje občine ob 10- 
letnici

KD Valentin Žumer Hajdoše je bilo usta
novljeno v letu 1999 na pobudo Alfonza 
Strnada skupaj s posamezniki iz Hajdoš, ki 
so želeli delovati na kulturnem področju. 
Poimenovali so se po pokojnem domačem 
kulturnem delavcu in pevovodji ter avtorju 
številnih priredb slovenskih pesmi Valen
tinu Žumru.

Prva sekcija, ki je pričela v društvu delo
vati, so bile pevke Gmajnarice. Pevke so s

svojim ubranim petjem očarale poslušalce 
doma in tudi drugod. Z delom so pričele 
tudi etnološka, likovna, plesna in recitator
ska sekcija, vse pa so k sodelovanju privabile 
veliko mladih. V letu 2000 je pričela vaditi 
skupina frajtonarjev, ki si je nadela ime 
Štajerski frajtonarji. Zelo odmevna je tra
dicionalna prireditev Štajerska frajtonarica, 
letošnja je bila že deseta po vrsti. Prireditev 
je tekmovalnega značaja in je znana po vsej 
Sloveniji. V vseh letih svojega delovanja so 
organizirali veliko prireditev in odmevnih 
koncertov ter opravili številne nastope. Skr
bijo tudi za ohranitev starih običajev.

I<D Valentin Žumer je v svojem desetlet
nem uspešnem delovanju zelo vplivalo na 
razvoj kulture v naši občini in pri prepo
znavnosti naše občine v slovenskem pros
toru in v tujini.

Alfonz Strnad, predsednik I<D Hajdoše: 
»Priznanje je za naše društvo zahvala eni 
in ponos na drugi strani. Naše društvo je 
še mlado kulturno društvo, dopolnili smo 
šele 10 let delovanja in v teh letih smo poka
zali in dokazali, da znamo nekaj narediti. V 
društvu deluje šest sekcij in vse so dejavne, 
najbolj pa skupina pevk Gmajnaric in glas
bena sekcija, v kateri pridno delajo Štajerski 
frajtornarji. Po novem imamo tudi skupino 
Štajerskih frajtonaric. Društvo ima smernice 
za naprej, sam osebno pa si v kulturnem 
društvu ne postavljam ciljev, saj sem zraven 
vse od začetka in zdi se mi, da bo potrebno 
počasi predati vodenje društva. Mesto pred
sednika želim predati komu drugemu, bom 
pa delal še naprej v sekciji Štajerski frajto
narji.«

Društvo žena in deklet občine 
Hajdina - priznanje občine ob 10- 
letnici

Društvo žena in deklet občine Hajdina 
praznuje letos 10. obletnico svojega delova
nja. Članice, ki prihajajo predvsem iz naselij 
Zg. Hajdina, Sp. Hajdina, Slcorba in Slovenja 
vas, aktivno delujejo na kulturnem in dru
žabnem področju. Vneto odkrivajo, gojijo in 
prenašajo običaje in navade naših prednikov 
na mlajše rodove in aktivno sodelujejo pri
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vseh vaških in občinskih praznovanjih.
Ohranjajo svoj osnovni namen povezati 

žene in dekleta iz vseh vasi Občine Hajdina, 
da v njem svoje mesto najde vsaka (ne le 
kmečka) žena ali dekle, ki si poleg svojega 
domačega in službenega dela želi aktivnega 
vključevanja v družabno življenje na vasi, pa 
tudi širše.

Marija Pulko, predsednica Društva žena 
in deklet občine Hajdina: »Zelo smo vesele 
priznanja. Z njim je na nek način ovredno
teno vse naše delo, ki ga je društvo opravilo 
v tem obdobju. S tem nam vodstvo občine 
in občinski svet priznavajo, da so nas opazili 
na terenu, da smo k življenju in delu občine 
nekaj vendarle doprinesle, ime hajdinske 
občine pa ponesle tudi širom Slovenije. Pri
znanje pa ima tudi posebno težo, kar nam 
bo gonilo za delo v prihodnosti, da se bomo 
trudile biti prisotne na vseh občinskih pri
reditvah in dogodkih, predvsem pa bomo z 
veseljem tam, kamor nas bodo povabili.«

Športni zvezi Hajdina - priznanje 
občine ob 10-letnici

Športna zveza Hajdina, ki je prostovoljno, 
samostojno in nepridobitno združenje 
športnih društev in klubov iz Občine Haj
dina, je bila ustanovljena 27. avgusta 1999. 
Prvi predsednik ŠZ Hajdina je bil mag. 
Stanko Glažar, ki je v tistih časih uspel 
povezati vse zainteresirane športne delavce 
kot tudi predstavnike lokalne oblasti, da 
se je Športna zveza sploh ustanovila. Ob 
nastanku ŠZ je bilo delujočih le 6 športnih 
društev, ki so se pretežno ukvarjali z nogo
metom, danes je uradno registriranih in 
aktivnih kar 13 športnih asociacij.

V vseh teh letih je Športna zveza Hajdina 
prav gotovo dosegla svoj namen, ta pa je 
predvsem uveljavljanje in pospeševanje 
športne dejavnosti v vseh pojavnih oblikah, 
organiziranje tekmovanj ob raznih prilož
nostih, pridobivanje športnih objektov, skrb 
za mlade športnike, priprava pravilnikov za 
delovanje, sodelovanje z najvišjimi organi 
občine. Tudi usmeritve Zveze glede raz
voja športa so definirane, glede na velikost 
občine z okrog 3.800 prebivalci in okrog 800 
vključenimi v razne športne dejavnosti je 
nesmiselno govoriti o vrhunskem reprezen
tančnem športu, osredotočimo se namreč 
lahko le na kakovostni tekmovalni šport, 
rekreativno dejavnost, predvsem pa na šport 
otrok in mladine.

Vsako leto ŠZ Hajdina organizira številne 
športne prireditve, začne se s prireditvijo 
Najuspešnejši športniki preteklega leta, 
nadaljuje s športnimi prireditvami ob prvo
majskih praznikih, v času poletnih počit
nic pa organiziramo razne Poletne šole za

aktivno preživljanje prostega časa otrok in 
mladine. Največ športnih prireditev pa ŠZ 
organizira v času občinskega praznika.

Za uspešno delovanje ŠZ Hajdina ne gre 
pozabiti tudi na določene športne delavce, 
ki s svojim volonterskim - prostovoljnim 
delom po klubih in društvih skrbijo za obstoj 
in nadaljnji razvoj določene športne panoge 
oz. društva.

Športna zveza Hajdina letos torej slavi 
že 10. obletnico svojega obstoja, tudi delo
vanje ŠZ v prihodnje bo zagotovo potekalo 
na začrtanih smernicah, to pa je razvoj tek
movalnega športa, športna rekreacija, pred
vsem pa skrb za šport otrok in mladine

Sandi Mertelj, predsednik ŠZ občine 
Hajdina: »Pomen tega priznanja za ŠZ Haj
dina je lahko večplasten. Občina Hajdina 
izkaže s to podelitvijo neko minimalno pod
poro glede dobrega in uspešnega delovanja 
ŠZ Hajdina v preteklem obdobju. Priznanje 
pomeni za ŠZ Hajdina še dodatno odgovor
nost in obvezo glede dela v prihodnje. Še 
pomembnejši od samega priznanja, pa je 
zagotovo odnos občine do ŠZ Hajdina oz. 
njenih želja in zahtev.«

S D Hajdoše -priznanje občine ob 
30-letnici

Naslov kluba ob ustanovitvi leta 1979 
je bil NK Hajdoše. Ustanovni člani so bili 
vaščani Hajdoš (Jože Zajšek, Edi Zajšek, 
Stanko Glažar st., Stanko Glažar ml., Domi
nik Poznič, Stanko Bezjak, Slavko Burjan, 
Stanko Krajnc, Ivan Krajnc, Stanko Sagadin, 
Janko Žumer ...) Prvi predsednik kluba je 
bil Stanko Glažar starejši. Ob ustanovitvi je 
klub štel 30 članov.

Največji uspehi kluba so bili pokalni prvak 
MNZ Ptuj (1987/88), prvaki 2. lige MNZ 
Ptuj, 3. mesto v 1. ligi MNZ Ptuj (1989/90) 
ter osmina finala pokala Jugoslavije (maj 
1988).

Danes šteje društvo 72 članov, prihajajo 
iz občine Hajdina in večina je vaščanov 
Hajdoš. V sezoni 2009/10 imamo dve selek
ciji, in sicer člane, ki tekmujejo v 2. ligi MNZ 
Ptuj ter mlajše dečke U-8, ki so člani nogo
metne šole Hajdina.

Stanko Glažar, starejši, prvi predsednik 
ŠD Hajdoše: »Priznanje občine ima za naše 
društvo, ki je dopolnilo 40 let delovanja, 
nek poseben pomen in vrednost. Osebno 
mi je bilo v veliko veselje, da sem lahko kot 
prvi predsednik društva sprejel to prizna
nje. Zame je to veliko spoštovanje članov 
društva, s katerimi sem danes ponosen na 
vse, kar smo dosegli. Društvo smo ustano
vili v času, ko je na vasi delovalo le gasilsko 
društvo in vse do danes smo delali uspešno. 
Vedno smo bili zelo dobri v nogometu, lahko 
bi igrali tudi v prvi MNL, vendar se nismo 
nikoli odločili za to. Nove želje in cilje smo si 
postavi tudi ob letošnji obletnici, ki jo bomo 
posebej proslavili še na občnem zboru.«

Radoslav Simonič 
podelil tri 
županova 
priznanja

EKIPA ČLANOVB PGD 
HAJDOŠE - ŽUPANOVI NAGRA
JENCI

Priznanje po županu občine Hajdina za 
leto 2009 je prejela ekipa članov B PGD 
Hajdoše za doseženo 4. mesto na gasilski 
olimpiadi v Ostravi na Češkem.

V gasilskem društvu Hajdoše so tekmo-

Podnapis: Priznanje je v imenu ekipe 
prevzel Drago Lenart, poveljnik PGD Haj
doše
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vanja pomemben del njihovega delovanja. 
Društvo je pustilo pomemben pečat ne 
samo v slovenskem prostoru ampak je ime 
društva spoštovano tudi v evropskem in 
svetovnem merilu. S sodelovanjem na letoš
nji gasilski olimpiadi društvo tako zabeležili 
že sedmi nastop na tem najvišjem gasilskem 
tekmovanju. Nastop na olimpiadi si je letos 
zagotovila desetina članov »B«, ki si že kar 
dve desetletji nabira izkušnje na najrazlič
nejših tekmovanjih. Njihovo vztrajno in trdo 
delo je letos doseglo še enega izmed vrhun
cev na njihovi tekmovalni poti, saj so si na 
letošnjih kvalifikacijah ponovno zagotovili 
nastop na gasilski olimpiadi, ki je potekala 
meseca julija v Ostravi na Češkem. Z dose
ženim odličnim četrtim mestom v katego
riji članov »B« so dodali še en kamenček v 
mozaiku uspešnih nastopov.

Za vsemi temi uspehi se skriva veliko 
vztrajnosti in odrekanja. Tekmovalci so ves 
svoj prosti čas in vsa hotenja podredili uram 
in uram neštetih priprav. V tem uspehu so 
zlite tudi izkušnje vseh poprejšnjih in današ
njih generacij tekmovalcev društva.

Ta velik uspeh ni samo uspeh gasilcev PGD 
Hajdoše temveč tudi OGP Hajdina, OGZ 
Ptuj in GZ Slovenije. Z njihovimi uspehi v 
preteklosti in v letošnjem letu je razpoznav
nost gasilstva - gasilskih tekmovanj še večja, 
tako v občini kot v Sloveniji.

Ivo Glažar, vodja in mentor ekipe članov 
B: »Veseli smo bili priznanja. Za nas je bilo 
prijetno presenečenje. Sicer pa je dobljeno 
priznanje potrditev pravilnega dela v ekipi, 
tudi pravilnega pristopa v vsej stvari, hkrati 
pa je za nas to tudi vzpodbuda za nadaljnje 
delo. To priznanje delimo vsi člani olimpij
ske ekipe, sedanji in nekdanji tekmovalci 
- skupaj s celotnim društvom. Županovo 
priznanje pa bo imelo posebno mesto v dvo
rani našega gasilskega doma.«

JANEZ OGRINC - ŽUPANOV 
NAGRAJENEC

Priznanje po županu občine Hajdina 
za leto 2009 je prejel tudi Janez Ogrinc 
z Skorbe za dolgoletno delo na področju 
kulture v hajdinski občini.

KULTURNI UTRINEK NA 
OSREDNJI PROSLAVI SO 
DODALI

Na osrednji proslavi ob 11. občinskem 
prazniku so poleg Godbe na pihala 
Talum Kidričevo premierno nastopile 
še Štajerske frajtonarice. Franci Mlakar 
pa je ob pomoči nekaterih sodelavcev 
posebej za osrednjo prireditev pripravil 
kratek film, v njem pa je prikazal Skorbo 
nekoč in danes.

Za odlično zabavo so v prireditvenem 
šotoru letos poskrbeli Vagabundi.

Bil je pobudnik gradnje doma krajanov 
Skorba, v letu 1979 - 1982 je vodil gradbeni 
odbor za izgradnjo doma. Vse od odprtja 
doma do danes je vzoren oskrbnik doma 
krajanov, kije vzorno urejen in vzdrževan in 
je tudi ponos naselja Skorba in občine Haj
dina. Vsa leta skrbništva skrbi, da se v njem 
odvijajo kulturne prireditve, ki jih je pri
pravil sam ali soorganiziral, kot so Božično 
novoletni koncerti, razne javne radijske 
oddaje, koncerti, gledališke predstave, sre
čanja, razstave, srečanja starejših občanov 
in še mnoge druge.

V letu 1983 je bil pobudnik za ustanovitev 
mladinske gledališke skupine in njen dolgo
letni tehnični vodja. 1996 leta je v Skorbi poi
skal pevce in ustanovil s pomočjo Vaškega 
odbora moški oktet Skorba ter dal pobudo 
za ustanovitev skupine ljudskih pevk. Bil je 
pobudnik ustanovitve K D društva Skorba v 
novembru leta 1996 in bil izvoljen za prvega 
predsednika društva. Tudi v naslednjem 
mandatu so ga člani KD večkrat izvolili za 
predsednika društva. Vseskozi v kulturnem 
društvu skrbi, da vse sekcije dobro delujejo, 
še posebej skrbi za vse tehnične potrebe gle
dališke skupine. Z ustanovitvijo Zveze kul
turnih društev občine Hajdina je bil tajnik 
zveze in nato tudi predsednik v letih od 
2004 do 2008.

Nad 50 let je bil redni član Pihalnega 
orkestra Talum Kidričevo. Prizadeva si, da 
ta pihalni orkester ob raznih priložnostih 
sodeluje na prireditvah in praznikih v naši 
občini in naseljih.

V preteklosti je bil tudi član Sveta krajevne 
skupnosti in sicer več mandatov, bil je član 
Vaškega odbora, kjer je skrbel za kulturno 
delovanje in funkcionalno delovanje doma 
krajanov. Vse to njegovo delovanje in žrtvo
vanje za Skorbo, občino in društva je bilo in 
je ljubiteljsko in neplačano.

Janez Ogrinc: »Zame to ni posebno pre
senečenje, saj smatram, da si za 60-letno 
delo v ljubiteljski kulturi to tudi zaslužim. 
To priznanje delim s tistimi, s katerimi sem 
in še delam v ljubiteljski kulturi v domačem

okolju. En sam ne more ustvarjati in delo
vati kjerkoli, še manj pa v ljubiteljski kulturi. 
Vseeno pa je to moje priznanje, ki mi ga je 
podelil župan, plačilo za prostovoljno delo v 
kulturi, ki pa se pravzaprav nikoli ne konča. 
In vesel sem, da je z ustanovitvijo občine 
Hajdina zaživela tudi kulturna dejavnost na 
vseh koncih občine.«

MAKSIMILJAN KAMP L - 

ŽUPANOV NAGRAJEC

Priznanje župana občine Hajdina v letu 
2009 je prejel tudi Maksimiljan Kampi iz 
Zg. Hajdine za večletno delo na področju 
kulture v občini Hajdina.

Življenjska pot g. Maksa Kampla je zelo 
plodna. Za seboj je v svojem življenju pustil 
sledi na vseh področjih našega gospodar
skega in družbenega življenja. Zavedam 
se, da bi bila potrebna dolga obrazložitev k 
podelitvi priznanja. Za danes pa le nekaj naj
pomembnejših utrinkov.

Kot mlad kmečki sin se je izučil za peka. 
S svojo trmo, pridnostjo in delavnostjo je 
kasneje dokončal višjo pravno šolo v Mari
boru in postal pravnik. Bil je direktor KZ 
Hajdina. V novejši zgodovini je bil pobudnik 
ustanovitve Agrarne skupnosti Sp. Hajdina. 
S svojim strokovnim delom, znanjem in 
izkušnjami je veliko prispeval, da je denaci
onalizirano premoženje našlo pota k dejan
skim lastnikom oziroma upravičencem. Po 
II. svetovni vojni ga najdemo v najrazličnej
ših organizacijah. Bil je pobudnik gradnje 
upokojenskega doma na Hajdini. Kultura 
na vasi pa je bila njegova prioriteta. Začel je 
kot igralec v dramski skupini. Po Vobiču in 
Terbučevi je prevzel režijo gledaliških iger 
na Hajdini, pri čem mu je pomagal priznani 
režiser g. Malec iz Ptuja. Režiral je številne 
igre in v njih občasno nastopal. Z g. Tuškom 
sta ustanovila mešani pevski zbor na Haj
dini, ki je deloval določen čas. Sedaj je vodja 
moških ljudskih pevcev KPD Stane Petro
vič Hajdina. Je dobitnik številnih priznanj s 
področja kulture.

Maks Kampi: »Priznanje mi dosti pomeni 
in ga delim z vsemi tistimi, s katerimi sem 
sodeloval in tudi ustvarjal v ljubiteljski kul-
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turi skozi moje dolgo življenje. Ponosen 
sem tudi, da so naše delo spremljali v vseh 
šestih desetletjih, kar obstaja kulturno dru
štvo, ponosen sem na vse tiste, ki so delali z 
mano in zares lepi so spomini na preteklo 
delo. Veliko smo naredili, dobili mnogo pri
znanj in svojih, če me že sprašujete o šte

vilu, še nisem nikoli do konca preštel. Imam 
vse skrbno spravljena, tudi občinsko, ki sem 
ga dobil pred leti, prvo županovo prizna
nje pa ima seveda veliko vrednost. Danes 
sem v kulturo vpet le toliko, kolikor mi leta 
in zdravje dopuščajo, največji navdih pa 
mi daje petje v skupini ljudskih pevcev na

Hajdini, kjer bomo prihodnje leto prestavili 
skupni projekt.«

Vsem dobitnikom občinskih priznanj 
iskrena čestitka!

Pripravila: Tatjana Mohorko 
Fotografije: Foto Langerholc

Slovesna zaprisega 14. kletarja Jožeta Meglica
X Tcerkvi svetega Martina na Hajdini je bila na Marti- 
V novo soboto že 14. kulturna prireditev »/z mošta vino 

- pridi na Hajdino«, na kateri so se ob gospodih hajdinskih 
kletarjih zbrali še mnogi gostje, župani sosednjih občin, 
nastopajoči, domačini ter številni častilci in ljubitelji vinske 
kapljice. Občina in fara Hajdina pa sta na ta dan po svečani 
zaprisegi in imenovanju župana Radoslava Simoniča dobili 
že 14. kletarja letnika 2009. Letos so lento nadeli Jožetu 
Megliču iz Skorbe in njemu v čast so nastopili domačini kul
turniki in gostje.

Že po tradiciji je bil svečani sprejem najprej pred Martinovo 
cerkvijo, kjer je kletarje, goste in domačine pozdravil župan 
Radoslav Simonič, v cerkev pa povabil naddekan Marijan 
Fesel.

Podžupan Janko Merc je v imenu občine nagovoril vse zbrane 
na 14. kulturni prireditvi »Iz mošta vino - pridi na Hajdino«

In še preden je sveti Martin odprl pipice na sodih in je farni 
župnik naddekan Marijan Fesel blagoslovil mlado vino, je zbrane 
nagovoril podžupan občine Hajdina Janko Merc. Novi kletar Jože 
Meglič je prisegel pred županom Radoslavom Simoničem, Janko 
Žumer, kletar lanskega letnika mu je nato nadel lento, novi kletar 
pa je udaril pipico na sod in natočil mladega vina ter nazdravil. 
Ob tem je izrekel že velikokrat slišane besede v kletarski prisegi: 
»S tem kozarcem nazdravljam vinskemu senatu, ki je s svojo 
sodbo spremenil mošt v vino, gospodu župniku, ki ga je bla
goslovil, županu pred katerim sem se zaobljubil v kletarja let
nika 2009, vam kletarji, ki ste me sprejeli med sebe in vsem 
vam tukaj prisotnim.«

TM

Svečana prisega novega kletarja Jožeta Megliča pred županom 
Simoničem in občinstvom
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Na zdravje! Pogled po Martinovi cerkvi, ki je bila na dan slovesnosti.

Med nastopajočimi so bili tudi ljudski pevci iz Tepanja Tudi letos se je na slovesni zaprisegi novega kletarja zbral 
vinski senat in dobro »odigral« svojo nalogo.

Zapele so tudi Gmajnarice, pevke KD Valentin Žumer Hajdoše, 
ki so letos proslavile 10-letnico delovanja

Oče nebeški ... pa sta v čast novemu kletarju Jožetu Megliču 
zapeli Skorbljanki Ula Šegula in Ina Purg.
Fotografije: Foto Langerholc
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»Pusen sank pri Rausovih«
VTa Martinovo soboto so se vaščani
JL Skorbe zbrali na kmetiji Jožefa 

Megliča, 14. kletarja prireditve Iz mošta 
vino - pridi na Hajdino. Tam so pripravili 
čisto pravi »pušen šank«. To je bila tako 
imenovana gostilna na črno, ki so jo žan- 
darji strogo preganjali. Pri tisti hiši, kjer 
je bilo možno kaj kupiti, pa je bil pona
vadi obešen »pušelc« oziroma šopek. 
Tudi vhodna vrata Megličeve domačije je 
krasilo povezano cvetje in oznanjalo, da 
si lahko vsak privošči kozarec dobre kap
ljice. Nastopajoči so se med prvimi pose
dli za mize in poskusili domači gemaj, 
kvinton in jurko.

Zbrane je najprej pozdravila Zlatka Strm
šek, predsednica vaške skupnosti Skorba, 
ki se je zahvalila gostiteljema Jožefu in 
Dragici Meglič ter jima v zahvalo podarila 
sliko. Nato pa so zapeli Fantje treh vasi iz

Lovrenca, Apač in Župečje vasi. V našo vas 
so prišli posebej na željo kletarja. S svojim 
ubranim petjem so razveselili marsikatero 
srce. Na plesišče pa so vabili Ljudski godci 
iz Podvincev. Vsekakor pa ni nobene »skor- 
bovske« prireditve brez Ljudskih pevk in 
Ule Šegula.

OBUJANJE STARIH OBIČAJEV

V kulturnem programu niso pozabili niti 
na Svetega Martina in njegov pomen. Več o 
njegovi dobrodelnosti in življenju so pove
dali otroci iz Skorbe, ki jih je pozdravil tudi 
kletar. Ob koncu kulturnega programa sta 
prišla nenapovedana gosta, ki sta opazila 
šopek pri vratih. Tona (Janko Turnšek) in 
Tona (Uroš Krajnc) sta se ustavila ob šanku 
in poizkusila domačo kapljico. Podala sta 
strokovno oceno, da je vino kletarja Jožefa

več kot odlično. Tudi zato sta se odločila, 
da se bosta skupaj z vaščani odpravila proti 
farni cerkvi na Martinovanje.

Ob koncu je zbranim podal popotnico 
tudi Franc Mlakar, organizacijski vodja vseh 
prireditev v Skorbi. Predvsem se je zahvalil 
vsem, ki so kakorkoli pomagali pri pripravah 
na letošnje Martinovanje. Vaščani so se nato 
formirali v kolono na čelu s konji in kočijo, 
na kateri se je peljal kletar z ženo. »Juretov« 
Boštjan je vozil starodobni traktor. Sprem
ljali so jih vaščanke v starinskih oblačilih in 
fantje na več desetletij starih kolesih. Tako 
so vaščani in vaščanke po dolgih letih znova 
stopili skupaj in obudili tradicijo naših dedov 
in babic. Starejši med njimi so se spominjali 
dobrih starih časov sodelovanja in medse
bojne pomoči, mladi pa so lahko spoznali 
navade in oblačila preteklih časov.

Estera Korošec

Dobrodošlica hajdinskim kletarjem Dogodek, ki ga bodo mnogi še dolgo pomnili...

In po bogatem kulturnem programu in prijetnem druženju je Skorbljane in njihove goste čakala še pot do Martinove cerkve, kjer 
je Jože Meglič prisegel kot 13. hajdinski kletar.



Med nastopajočimi pri Megličevih je bila tudi naša sodelavka 
Estera Korošec, Fotograf jo je ujel v pogovoru s pevci Fanti 
treh vasi iz Lovrenca na Dravskem polju.

Ob koncu je zbranim podal popotnico tudi Franc Mlakar, orga
nizacijski vodja vseh prireditev v Skorbi, in predstavil dve zani
mivi razglednici, ki soju izdali prav na Martinovo. Zahvalil se 
je tudi vsem, ki so kakorkoli pomagali pri pripravah na letošnje 
Martinovanje.

Razstava ob prazniku tudi s pridihom 
Francije in Afrike

Razstava z motivi katedral in cerkva iz Francije ter motivi Afrike je navdušila obis
kovalce na Hajdini.

VTa Hajdini so v dneh občinskega
.L^l praznovanja odprli kar dve zani

mivi razstavi: prvo v dvorani DU Hajdina, 
kjer so na ogled postavili motive katedral 
in cerkva iz Francije ter motive iz Afrike 
avtorjev Philippa Rouxa in Sylvie Dupic, 
ki jo je pripravila ZI<D občine Hajdina. 
V društvenih prostorih v PSC Hajdina 
pa so na ogled postavili intarzije z motivi 
občinskih grbov in posebnosti občin na 
širšem Ptujskem avtorja Ptujčana Voja 
Veličkoviča.

VOJO VELIČKOVIČ IN NJE
GOVE ČUDOVITE INTARZIJE 
TUDI NA HAJDINI

Ptujčan Vojo Veličkovič je na enem 
mestu zbral vse občine, ki so nekdaj 
spadale v UE Ptuj, dodal je še ormoški 
konec, v ospredje pa postavil Ptuj kot 
bodoče regijsko središče. V tem ciklu je 
naredil 19 slik grbov in 19 slik z izsto
pajočimi značilnostmi občin, vse skupaj 
pa povezal v zanimivo zgodbo, ki jo je 
do konca tega leta predstavil že skoraj v 
vseh občinah.

Avtorju intarzij Voju Veličkoviču, ki se je 
z razstavo ustavil tudi na Hajdini v dneh 
občinskega praznika, smo posebej za Haj- 
dinčana postavili nekaj vprašanj in izvedeli 
marsikaj zanimivega o njegovem ustvarjanju 
in idejah.

O razstavi intarzij je Veličkovič povedal:

»Razstava je začela nastajati februarja 2008 
in ustvarjal sem jo devet mesecev. Prva raz
stava, ki je bila na ptujskem gradu, je bila 
zelo odmevna, posvetili so ji veliko pozor
nosti in že sam prostor je omogočil, da je 
razstavo videlo 2.481 vpisanih obiskovalcev, 
prepričan pa sem, da je bilo obiskovalcev še 
več. Potem je razstava potovala od občine do 
občine in vsakemu županu sem poslal video 
material, da si je lahko ustvaril predstavo 
o tem dogodku in o sami razstavi. Odloči
tev je bila potem njegova ali mojo razstavo

sprejme ali pa tudi ne. Sprejela je nista le dva 
od povabljenih k sodelovanju, vendarle pa se 
je potem eden od županov odločil in odku
pil moje delo. In zdi se mi škoda zaradi ljudi, 
ki v svojem okolju niso mogli videti te raz
stave, saj nenazadnje nisem ustvarjal zaradi 
sebe, ampak sem iz tega razvil neko poslan
stvo, tudi zgodbo, v kateri so spomini na 
nekdaj skupno občino Ptuj. Tudi pri ljudeh 
sem želel sem vzbuditi željo po razmišljanju, 
da ni vsaka občina sama sebi namen, da Ptuj 
niso zgolj samo mesto, temveč je skupek
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vseh dogodkov, vseh občin okrog njega, 
zgodb, zato sem tudi želel skozi to zgodbo 
vzpodbuditi razmišljanje. Zgolj ozki lokalni 
interes je premalo, potrebno je sodelovanje 
med občinami in skupaj lahko naredijo več. 
Tako sem razmišljal, ko so nastajala moja 
dela in prepričan sem, da so občine lahko 
uspešnejše v skupnem delu, da je potrebno 
izkoristiti potenciale, ki jih imamo v ljudeh, 
pa tudi v pokrajini, ki je prekrasna.«

»CERKVE SO NAJBOLJ IZSTO
PAJOČE ZNAČILNOSTI OBČIN
SKIH SREDIŠČ«

Ko je Veličkovič ustvarjal ta ciklus je dodo
bra spoznal občine, vsa ta okolja in spo
znal, da imamo neprecenljive lepote, ki se 
jih sploh ne zavedamo. Na vsaki razstavi je 
predvsem v pogovorih z otroki iz šol pouda
ril, naj se s starši kdaj odpravijo v katero od 
sosednjih občin, spoznajo nove kraje, lepo 
pokrajino, značilnosti občin in predvsem 
čudovite ljudi, ki jih v teh okoljih po Velič- 
kovičevih besedah ne živi tako zelo malo. 
Na svojih potepanjih po občinah je med 
drugim spoznal, da so skoraj za vsa občin
ska središča najbolj izstopajoče značilnosti 
cerkve, ki na eni strani pomenijo tudi nek vir 
kulture, družabnega življenja, nenazadnje 
ohranjanja Slovenstva, zato je tudi na dobri 
tretjini slik upodobljena cerkev kot značil
nost neke občine.

NOV CIKLUS INTARZIJ O 
PTUJU IZ VIŠAV

»Delati nekaj takega je zelo zahtevno, hkrati 
pa je to poseben užitek. Dobesedno sem živel 
za vsako to sliko, zato sem tudi povedal, da je 
to moj otrok, ki je »nastajal« devet mesecev 
in dejansko je to moj tretji otrok. Posebno je 
bilo obdobje ustvarjanja, potem predstavitev 
v palaciju in vse dosedanje razstave, ki sem 
jih imel po občinah, nazadnje v občini Sv. 
Andraž v Slovenskih goricah, čaka pa me še 
v občini Sveti Tomaž. Neverjetno, s kakšnim 
navdušenjem so ljudje sprejeli to razstavo in 
v knjigi vtisov, ki spremlja razstavo, je toliko

Vojo Veličkovič

Intarzije z motivi občin in značilnosti le-teh so bile ena od posebnosti letošnjega 
praznika občine Hajdina

prečudovitih mislih in želja zapisanih. Zato 
pravim, da sem blazno bogat človek, da sem 
to doživel, da sem se družil s temi ljudmi, da 
mi to ostaja trajno zapisano v nekem spo
minu. Omeniti pa moram še eno čudovito 
zadevo, ko mi je en otrok s Hajdine v knjigo 
vtisov zapisal: »Te slike so čudovite in ta 
gospod je pameten.« Zame je to ena čudo
vita, preprosta misel, ki mi pomeni skoraj več 
kot marsikatera kritika. Sem zelo zadovoljen 
in to rad povem.«

V tem času pa Vojo Veličkovič ustvarja že 
nova dela in nov ciklus - Iz višav. Posnetki 
so bili narejeni iz balona in vsem, ki se še 
niso popeljali z balonom, to zelo priporo
čam. Vsak Ptujčan bi se moral vsaj enkrat 
popeljati z njim in videti vse te razsežnosti 
Ptuja in okolice. Pri svojem ustvarjanju sem 
se tokrat opredelil zgolj na Ptuj. Nastalo bo 
12 novih slik in prepričan sem, da bo nov 
ciklus znova zelo odmeven, lahko pa tudi 
napovem, da bova z Bobom Miočinovičem, 
prijateljem, ki je ustvaril portretne karika
ture Ptujčanov v risbi, sam pa sem jih izdelal 
v intarziji, razstavo popeljala v Beograd. Tam 
bomo združili 12 prepoznavnih ljudi z dva
najstimi prepoznavnimi Beograjčani, želimo 
narediti ne samo zanimivo razstavo, ampak 
zanimiv poizkus gospodarske, turistične in

Kaj je intarzija?

Intarzija spada med umetne 
obrti, pomeni pa izrezano sliko 
oz. vstavljanje izrezanih delov iz 
lesa na podlago. Izrezano sliko 
zbrusimo in polakirano.

kulturne povezave z glavnim mestom Srbije. 
Druži nas marsikaj, tudi zgodovina, zato raz
stava utegne biti zanimiva za marsikoga.«

Gospod Veličkovič, se je umetniku 
težko ločiti od svojih umetnih?

Vojo Veličkovič: »Umetniku se je zares 
težko ločiti od svojih del, če pa želim ustvar
jati tudi naprej, moram po drugi plati tudi 
nekaj prodati. Zaslužek je v primerjavi z 
zneskom, ki ga moram vložiti v svoja dela, 
skromen. Potreben je velik vložek, materiali 
so dragi, poleg tega pa moram imeti tudi 
primerno orodje in vse ostalo, tako, da se, 
žal, prodaja mora zgoditi. Po druga strani pa 
sem doslej veliko ustvarjal in ne vem, kje bi 
vse to lahko zložil, hranil. Vesel pa si, če veš, 
da si to prodal nekomu, ki bo to spoštoval, to 
je poseben užitek.«

Zanima me še, kakšno mnenje ste med 
ustvarjanjem intarzij dobili o grbih? So 
vas ti navdušili, morda naredili poseben 
vtis na vas?

Vojo Veličkovič: »Navdušili so me, nedvo
mno. Heraldika je tukaj povedala ogromno, 
prav zanimive zadeve so in ljudje bi se 
morali o teh grbih malo bolj podučiti. Šele 
tako bi lahko spoznali, kako izpovedati so v 
vsakem od teh grbov in ko smo že pri Haj
dini, malo ljudi na žalost ve, kaj pomenijo 
valovi pod Mitro, ki nosi bika, potem ko ga 
je že ubil, kdo je ta Mitra, kakšen pomen ima 
sploh za Hajdino. Malo ljudi ve, da valovi v 
grbu pomenijo bogastvo podtalnice, da je na 
tem območju črpališče pitne vode ... Veliko 
je posebnosti in detajlov, v katere sem se 
moral tudi poglobiti. In vesel sem, da sem s 
tem ciklusom slik obogatil tudi svoje znanje, 
svoja spoznanja.«

Tatjana Mohorko
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Župnijsko praznovanje in zahvalni dan
VTa Martinovo nedeljo, 8. novem- 

bra, so se mnoge občanke, občani 
in hajdinski župljani, pa tudi vodstvo 
občine z županom Radoslavom Simoni
čem in dosedanjimi hajdinskimi kletarji 
v družbi novega kletarja Jožeta Megliča 
zbrali še pri praznični nedeljski - tudi 
zahvalni maši. Župnijski praznik je bil 
znova lepa priložnost, da se spomnijo 
dobrote in pomembnosti farnega zavet

nika svetega Martina.
Slavnostno mašo je ob somaševanju far

nega župnika naddekana Marijana Fesla, 
diamantnega mašnika častnega kanonika 
Ivana Pucka in patra Benjamina Mlakarja 
vodil nadžupnik p. Mirko Pihler s Ptuja. 
Farno žegnanje so pripravili v čast sv. 
Martinu, dobrotniku, škofu, vojščaku in 
popotniku, ki je poseben pečat pustil tudi 
na Hajdini, skozi katero naj bi potoval

- vse to pa je v svoji pridigi lepo opisal 
tudi p. Mirko Pihler, ki je ob tej priložnosti 
čestital vsem uživalcem vina. Po svečani 
maši je že po tradiciji sledilo krajše druže
nje v prireditvenem šotoru na osrednjem 
občinskem trgu, kjer so vsem zbranim 
postregli prizadevni skorbovski gospo
darji in gospodinje.

TM

Slavnostno mašo je ob somaševanju farnega župnika nadde
kana Marijana Fesla, diamantnega mašnika častnega kanonika 
Ivana Pucka in patra Benjamina Mlakarja vodil nadžupnik p. 
Mirko Pihler s Ptuja.

Praznični dan Martinove župnije je bil tudi priložnost za sreča
nje župana Simoniča ter naddekana Fesla s prvim in letošnjim 
aktualnim kletarjem Vladom Zupaničem in Jožetom Megličem. 
Foto: TM

Utrinek iz zahvalne Martinove nedelje



HAJDINČAN december 2009

Prvi kletar rdečega vina
Tožef Meglič iz Skorbc je postal že
I 14. kletar tradicionalne prireditve 

Iz mošta vino - pridi na Hajdino, pri 
katerem so se letos prvič kletarile rdeče 
sorte vina iz domačih brajd, kot so kvin- 
ton, gemaj in jurka. Svoje življenje je 
posvetil delu na kmetiji, kjer skupaj z 
ženo Dragico in sinom Damjanom pri
delujejo jajca. Z veliko predanostjo, tudi 
s pomočjo žene Dragice, skrbi za očetovo 
domačijo, ob tem pa najde še čas za ohra
njanje tradicije starih običajev.

1. Martinovanje je že za nami. Kakšni 
občutki vas navdajajo, je po vašem prire
ditev uspela?

Občutki so zelo dobri, saj menim, da je 
letošnja prireditev uspela. Za to so zaslužni 
tudi vsi vaščani in vaščanke Skorbe, zato 
se ob tej priložnosti še enkrat zahvalju
jem vsem, ki so pomagali pri izpeljavi vseh 
dogodkov.

2. Najverjetneje kletariti ni tako eno
stavno. Kako ste se spopadli s tem izzi
vom?

Ja, res je, do zdaj nisem bil vinogradnik in 
večjih izkušenj s kletarjenjem nisem imel. 
Kot majhen sem pomagal staršem, nekaj 
sem se naučil tudi v šoli, vendar se nikoli 
nisem posebej posvečal kletarstvu. Prav zato 
sem imel nekoliko več dela s kletarjenjem. 
Pobrskal sem po spominu, pomagal sem si 
tudi z literaturo in internetom ter nasveti 
prijateljev. Med njimi bi še posebej izposta
vil Franca Šlamberger, ki mi je bil vedno v 
pomoč. Tako mi je uspelo, da smo s skup
nimi močmi pridelali dobro kapljico. Velik 
izziv pa je bila tudi pridelava soka, za katero

Jože Meglič na kletarskem prestolu v 
Martinovi cerkvi. Foto: Langerholc

so značilni prav posebni postopki. Na srečo 
smo uspeli in v času prireditev med ljudi 
razdelili 360 litrov soka.

3. Kako pa so ljudje sprejeli rdeče vino, 
ki ste ga kletarili?

Med ljudmi so bili zelo mešani občutki, saj 
kvinton v zadnjem času ni bil ravno priljub
ljena sorta vina. Menim, da nam je uspelo 
prepričati ljudi, da temu nikakor ni tako. 
Nekoliko manj naklonjenosti je bilo tudi 
s strani vinogradnikov belih vin, ki pa so 
kljub temu poizkusili in ugotovili, da je vino 
dobro in primerljivo z dolenjskim cvičkom.

Pohvale vinu pa prihajajo tudi iz sosednjih 
vasi.

4. Je težje biti kletar ali kmetovalec?
Vsekakor kletar, saj je bilo to zame prvič. 

Vsako delo, ki ga opravljam prvič, je nekoliko 
težje. Sem pa prepričan, da če bi ga moral 
ponoviti, bi ga lahko opravil še bolje. Neko
liko več dela sem imel tudi z ureditvijo kleti. 
Stojala za sode ali »gantarji« po domače so 
bili namreč dotrajani. Na pomoč so mi pri
skočili vaščani in prijatelji, ki so mi poda
rili leseno posodo. Klet sem nato uredil in 
vanjo postavil štiri sode. Slednje sem moral 
temeljito umiti in pripraviti za mlado vino. 
Nato smo imeli 17. septembra prvo trgatev, 
ko smo naredili 360 litrov soka in 100 litrov 
gemaja. Sledila je trgatev 1. oktobra. Vrhu
nec pa je bil 10. oktobra, ko je bilo na našem 
dvorišču skupno prešanje. Takrat je v sode 
nateklo okoli 2000 litrov vina. Del vina se 
je porabil na vseh prireditvah. Sedaj pa že 
imamo pripravljenih 450 litrov steklenic, ki 
jih bomo skušali prodati na trgu. Denar od 
prodaje bo ostal za potrebe vaške skupno
sti.

5. Kako vas je zaznamovalo imenovanje 
za kletarja?

Mislim, da je najbolj pomembna ugotovi
tev, da lahko skupaj naredimo veliko dobrega 
in da bi morali z druženjem nadaljevati. 
Prav zato bo 9. januarja v Domu krajanov 
Skorba vaška veselica, namenjena druže
nju, veselju in izmenjavi mnenj. Vina je v 
naši kleti še dovolj, naše pridne gospodinje 
pa bodo poskrbele za jedačo. Prav je, da se 
po napornem delu tudi poveselimo, pa tudi 
pogovorimo o skupnih ciljih za prihodnost.

6. Bi lahko rekli, da ste se v življenju 
odločili za pravo pot?

Človek s svoje kože ne more, četudi bi rad, 
zato niti ne znam pomisliti na kaj drugega, 
kot na to, kar počnem. Kot majhen fant 
sem sicer želel postati avtomehanik, vendar 
so mi starši to preprečili. Nato sem se sam 
vpisal v kmetijsko šolo. To je bila moja odlo
čitev in če se človek nekaj sam odloči, tega 
ne mora obžalovati. Moja edina želja je, da 
bi mi še naprej služilo zdravje. Kmetijo pa bi 
rad predal sinu Damjanu, za katerega upam, 
da jo bo znal ceniti in jo bo z veseljem obde
loval.

7. Glede na to, da je pred nami praz
nični čas. Kaj bi zaželeli vsem občanom 
in občankam?

Vsem želim miren božič, vesele novoletne 
praznike, v novem letu 2010 pa zdravje, 
srečo in vsega dobrega.

Estera KorošecNa Megličevi domačiji je bilo v družbi gospodarja Jožeta zmeraj lepo in veselo.
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Podeljena priznanja za urejenost
TZ"omisija za podelitev priznanj za
-IV.najlepše urejeno vaško skupnost 

in najlepše urejene objekte v občini Haj
dina, ki jo vodi občinska svetnica Danica 
Hernec, je tudi letos uspešno opravila 
ocenjevanje na terenu in na koncu spre
jela skupno odločitev o dobitnikih pri
znanj. Na osrednji občinski proslavi je 
Danica Hernec priznanja za urejenost 
podelila v družbi župana Radoslava 
Simoniča.

Danica Hernec: »Letos so bila komisiji v 
pomoč tudi priporočila, ki smo jih prejeli iz 
vaških skupnosti, saj smo nekoliko spreme
nili tudi pravilnik. Sicer pa smo se na teren 
odpravili dvakrat, potem naredili ožji izbor 
ocenjenih objektov in se na koncu odločili, 
komu bomo podelili letošnja priznanja za 
urejenost. Končna odločitev ni bila težka, saj 
smo izbrali zares zelo vzorno urejene hiše, 
kmetijo, poslovni objekt in najbolj urejeno 
vaško skupnost.«

BRONASTNA VRTNICA 
DRUŽINI SEREC - ŠIJANEC 
IZ DRAŽENCEV

Da dobi dom in okolje domačega vrta svoj 
čar, je potrebna ljubezen do narave, občutek 
za urejenost in premišljena sprememba hiše 
v prostor. Tako znata vsekakor Saška Serec 
in Robi Šijanec iz Dražencev.

Domiselno in ne na pretiran način sta 
preuredila Serečevo domačijo, katero je 
že dedek zasnoval s svojim delom. Vestno 
skrbita za kar velik travnati vrt, ki je vedno 
pokošen in urejen. Na njem se bohotijo razni 
listavci in iglavci, gredice krasijo drobne 
cvetke pomladanskih in jesenskih cvetlic, 
velika sončna okna hiše pa krasijo cvetoče 
begonije ali pelargonije. Naj bo bronasta 
vrtnica za vzorno urejeno okolje vzpod
buda za ostala gospodinjstva, da skrbijo za 
svoje domače okolje, ki bo ponos vsem na 
vasi.

BRONASTA VRTNICA 
DRUŽINI BRUMEC 
IZ SKORBE

Vaščani Skorbe smo ponosni na družino 
Marije Brumec, kije med mnogimi lepo ure
jenimi domovi v naši vasi in hkrati v občini 
Hajdina osvojila bronasto vrtnico. Zasluži si 
jo, saj je njihova hiša odraz Marijine izjemne 
osebnosti, ki z ljubeznijo do svojih otrok 
in njunega mnogo prezgodaj preminulega 
očeta daje domovanju srce in dušo.

SREBRNA VRTNICA 
DRUŽINI GOJKOVIČ 
IZ HAJDOŠ

V osrčju vasi Hajdoše stoji na majhnem 
gričku dom družine Valerije in Mirana Goj
kovič. Obilica rož na oknih in balkonu, lepo 
urejene cvetlične grede in vedno lepo poko
šena trata okoli hiše povedo, da sta tu doma 
pridna gospodarja, ki jima urejena okolica 
veliko pomeni, na zelenici pred hišo naredi

Zlata vrtnica družini Bojovič iz Slovenje vasi Srebrna vrtnica družini Gojkovič iz Hajdoš

Bronasta vrtnica družini Serec - Šijanec iz Dražencev Bronasta vrtnica družini Brumec iz Skorbe
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Vzorno urejen poslovni objekt pri Glažarjevih v Hajdošah Kmetiji Marte Sitar iz Zg. Hajdine priznanje za urejenost

Valerija razne aranžmaje, ki so narejeni času 
in obdobju primerno in zaradi tega srebrna 
vrtnica za vzorno urejeno stanovanjsko 
hišo.

ZLATO VRTNICO 
DRUŽINI BOJOVIČ 
IZ SLOVENJE VASI

Na relaciji Maribor-Ptuj, točneje v Slove
nji vasi, nas je najbolj navdušila stanovanj
ska hiša družine Bojovič. Zaradi prometne 
ceste se sploh ne opazi čudovitega izbora 
cvetic in cvetočih grmičev, ki obdajajo hišo 
prav skozi vse leto. Sama stanovanjska hiša 
in urejenost okolice dajeta vtis skladnosti 
in sožitja z okoljem. Za takšen rezultat pa 
je zaslužna cela družina, saj je pripravljena 
žrtvovati tudi marsikatero svojo prosto 
uro.

VZORNO UREJEN 
POSLOVNI OBJEKT PRI 
GLAŽARJEVIH V HAJDOŠAH

Pri Glažarjevih v Hajdošah št. 36 so se v 
preteklosti ukvarjali izključno s kmetijstvom 
in živinorejo. Ko pa je sin Roman končal 
šolanje, je že hitro po 18. letu odprl svojo 
samostojno podjetje. V sodelovanju z nem
škim podjetjem SANO se je pričel ukvarjati 
s proizvodnjo in prodajo izdelkov prehrane 
za živinorejo. Iz obstoječih hlevov in gospo
darskega poslopja si je naredil lep poslovni 
prostor, ki je v ponos vasi Hajdoše. Za vse 
to si zaslužijo priznanje za vzorno urejen 
poslovni objekt.

KMETIJI MARTE SITAR 
IZ ZG. HAJDINE 
PRIZNANJE ZA UREJNOST

Na kmetiji pri kapeli na Zgornji Hajdini 
58 že od leta 1961 živi gospa Marta Sitar. 
Čeprav že precej let na kmetiji živi sama, 
bi človek mislil, da jo ureja več rok. Vedno 
skrbi za bujno cvetje na oknih in na ograji

pred hišo. Čisto dvorišče, na novo prekrita 
streha in prepleskana hiša dajejo videz lepo 
urejene kmetije. Zato si gospa Marta Sitar 
zasluži vrtnico za vzorno urejeno kmetijo.

GEREČJA VAS -
NAJLEPŠA VAŠKA SKUPNOST V 
LETU 2009

Gerečja vas je naselje na severozahodnem 
delu hajdinske občine. Leži na dveh dravskih 
terasah, je razvejana vas z več zaselki in šteje 
534 stanovalcev. Danes v sredini vasi stoji 
skrbno urejen gasilski dom, ki je center vseh 
dogajanj v vasi in ga uporabljajo vsa vaška 
društva. Športniki so ponosni na lepo urejen 
športni park z igrišči in športnimi objekti.

Ob vaški kapelici stoji zvonik, ki vaščanom

s svojim zvonom naznanja neizprosno min
ljivost časa. Tukaj živijo pridni in delavni 
ljudje, kar se odraža na skrbno vzdrževanih 
hišah, urejeni okolici in obdelanih poljih. 
Vsaka hiša z okolico na svoj način pripo
more k lepši in celoviti podobi vasi, ki je 
mimoidoči obiskovalec ne more prezreti.

Vaščani Gerečje vasi so znani po složno 
izpeljanih akcijah in vseh drugih priredit
vah, sedaj pa se uvrščajo že drugič med 
najbolj urejeno vaško skupnost, za kar jim 
čestitamo in želimo, da ostanejo takšni še 
naprej.

Pripravila: TM 
Fotografije: Uprava občine Hajdina

in TM

Gerečja vas - najlepša vaška skupnost v letu 2009
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Jubilejna Štajerska frajtonarica
S", novembra je bila v šotoru na občinskem trgu prireditev 
v/Štajerska frajtonarica, ki se je v našem okolju dobro pri

jela, občinstvo pa je zmeraj zelo navdušeno. Letošnja Štajerska 
frajtonarica je bila že deseta po vrsti, že po tradiciji pa so jo 
organizatorji - I<D Valentin Žumer Hajdoše - posvetili praz
niku občine Hajdina. V obeh kategorijah je nastopilo skupaj 32 
harmonikarjev, največ iz Štajerske, tekmovanje pa je bila stro
kovno in uspešno organizirano v vseh pogledih.

Pravzaprav je prireditev Štajerska frajtonarica revija mladih har
monikarjev - frajtonarjev, ki se pomerijo v kategoriji mlajših in 
starejših, je povedal Alfonz Strnad, predsednik I<D Hajdoše. Za 
doseženo L, 2. in 3. mesto organizatorji podelijo denarne nagrade, 
posebna nagrada pa na koncu čaka tudi zmagovalca občinstva. Tri
člansko komisijo, ki je ocenjevala letošnje nastope, so sestavljali: 
Boris Rošker, predsednik komisije, ter člana Brane Klavžar in Toni 
Sotošek.

HAJDOŠANI IMAJO OKROG 10 MLADIH FRAJTO
NARJEV

Žal pa vseh, ki so želeli nastopiti, tudi letos niso mogli uvrstiti v 
tekmovalni del, je povedal Strnad, saj so imeli omejitev na 30 har
monikarjev. Razpis je bil tudi na internetu in tudi tam sta se prija-

Foto: Črtomir Goznik

Utrinek iz jubilejne Štajerske frajtonarice.

vila dva, ki so ju morali uvrstiti v program. Organizatorji so nadvse 
veseli, da je zanimanje za Štajersko frajtonarico tako obsežno, težko 
pa je napovedati, kako bo prihodnje leto, pravi Strnad, ki je pre
pričan, da bo nekaj odličnih harmonikarjev »prišlo« tudi iz občine 
Hajdina in okolice.

Zanimivi so tudi spomini na sam začetek, še posebej, če se spom
nimo, da je v Hajdošah takrat harmoniko igralo le eno dekle, danes 
pa je ta številka višja, imajo med 7 in 10 mladih frajtonarjev. In nekih 
posebnih sprememb v Štajersko frajtonarico Hajdošani v prihodnje 
ne bodo vnesli, dodaja Strnad, ki se tekmovanja veseli vsako leto 
znova, hkrati pa je prepričan, da je to dobra promocija za frajtona
rico, a tudi za Hajdoše in občino Hajdina.

TOMAŽ BOŠKIR Z OBALE ZNOVA SLAVIL NA 
HAJDINI

V prvi skupini, kjer so nastopili harmonikarji od 5 do 15 let, je 
zmagal Blaž Hameršak iz Pobrežja v občini Videm, v drugi skupini, 
kjer so tekmovali starejši od 15 let, pa je slavil Tomaž Boškir iz Koro
mačev v občini Koper. Ob 10-letnici revije so razpisali tudi prvo 
tekmo za pokal I<D Valentina Žumra, kjer je ponovno slavil Tomaž 
Boškir in pokal dobil v trajno last.

TM

Gmajnarice prepevajo že 10 let
"IZ"dvorani gasilskega doma v Hajdo- 
V šah je bil 21. novembra koncert, 

posvečen desetletnici delovanja pevk 
Gmajnaric KD Valentin Žumer Hajdoše. 
Ob jubileju so v goste povabile pevce 
MoPZ PGD Hajdoše, ljudske pevce iz 
Turnišč, Štajerske frajtonarje, ljudske 
pevce iz Bukovcev in Fante treh vasi iz 
Lovrenca na Dravskem polju.

Koncerta se je udeležil tudi župan občine 
Hajdina Radoslav Simonič, ki je slavljenkam 
čestital in skupaj s predsednikom KD Valen

tin Žumer Hajdoše Alfonzom Strnadom 
podelil posebna priznanja.

Prvih 10 let je za bilo za Gmajnarice res
nično uspešnih, saj so nastopale doma in 
širom po Sloveniji ter izdale kar dve kaseti 
in zgoščenki. Svojo pevsko pot so pričele 
leta 1999. Prvič so nastopile na prireditvi ob 
materinskem dnevu v Hajdošah v mesecu 
marcu. Čez nekaj mesecev je bilo prav zaradi 
njih ustanovljeno KD Valentin Žumer Haj
doše.

JUBILEJNI KONCERT JE BIL 
ČUDOVITA KRONA NJIHOVEGA 
USPEŠNEGA DELA

Ime Gmajnarice so dobile po delu vasi Haj
doše, odkoder so bile doma kar štiri pevke. 
Prva zasedba Gmajnaric je bila v sestavi: 
Olga Vidovič, Katica Zajšek, Vera Zago- 
ranski, Marjana Podgorelec, Marjana Bone 
in Silva Kajtezovič, ki je od vsega začetka 
tudi njihov umetniški vodja. Čez nekaj časa

28



HAJDINČAN december 2009

je skupino zapustila Marjana Bone, ki jo je V repertuarju imajo tudi svoje pesmi, 
zamenjala Marjana Pullco. za katere je besedila napisala Olga Vido-

Njihovo ubrano petje je nekaj posebnega, vič, uglasbil pa jih je znani glasbenik Boris 
Pojejo slovenske ljudske in umetne pesmi, Rošker. Koncert, posvečen desetletnici, je bil 
največkrat o materi, rožah, naravi.... ki izža- čudovita krona njihovega uspešnega dela. 
revajo ljubezen in nežnost. Bil je dobro obiskan, kar je dokaz, da publika

ceni njihovo petje. Lepa pesem se je slišala 
tudi na družabnem delu.

Gmajnaricam želimo še veliko uspešnega 
dela tudi v naslednjih letih.

Hilda Bedrač

Pevke Gmajnarice na domačem odru na jubilejni prireditvi Skupaj so zapele tudi po prireditvi v veselem delu druženja.
Foto: Hilda Bedrač

V veseli december z lutkovno predstavo 
Rdeča kapica

/^Vb letošnjem Miklavževem so člani Ivan Serdinšek, pod njegovimi spretnimi 
lutkovne sekcije KPD »Stane Pet- rokami pa so nastale tudi prekrasne lutke.

rovič« Hajdina razveselili z lutkovno 
igrico »Rdeča kapica«. Člani lutkovne 
skupine Nina Hernec, Katja Rudolf, Katja 
Bedrač, Nina Bedrač in Miha Bedrač so 
pod vodstvom mentorice Danice Serdin
šek posodili glas pravljičnim junakom.

Sceno za predstavo je pripravil gospod

Občinstvo je po odigrani predstavi nago
vorila predsednica KPD Hajdina, gospa Ida 
Marlcež in se zahvalila celotni ekipi za res 
prisrčen nastop. Mentorica gospa Danica 
Serdinšek je po predstavi povedala, da je 
predstava nastala po razširjeni predlogi 
bratov Grimm, saj so v predstavo dodali tudi 
prijazne gozdne živali, ki so pomagale Rdeči

kapici, kakor tudi ona njim.
Predstava že dobiva povabila, saj so vklju

čeni v abonma, v okviru katerega bodo 6. 
februarja 2010 nastopili v Pragerskem. 
Gostovali bodo tudi po šolah, spomladi pa 
se bodo udeležili Območne revije, na kateri 
jim vsekakor želimo lepe uspehe, kot so jih 
imeli že z igrico »O debeli repi«.

Klavdija Beber

Mladi lutkarji (od leve) Katja, Miha in Nina Bedrač, Katja Rudolf Ob koncu pa še zahvala mentorici lutkovne skupine Danici 
in Nina Hernec, so uspešno odigrali predstavo Rdeča kapica Serdinšek. Foto: TM
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Koncert v Hajdošah že triindvajsetic 
v prazničnem vzdušju

T)evci MoPZ PGD Hajdoše so imeli
-L 12. decembra tradicionalni praz

nični koncert, ki so ga tudi letos posvetili 
spominu na svojega prvega zborovodja 
Valentina Žumra. V goste so pova
bili Gmajnarice, Štajerske frajtonarice, 
Folklorno skupino Sv. Martina občine 
Hajdina, MoPZ Anton Bezenšek iz 
Frankolovega, s katerim prijateljujejo že 
vrsto let in glasbeno skupino Kvinton. 
Vodja skupine Kvinton je vnuk Valentina 
Žumra Marjan Bone.

Obiskovalci so napolnili dvorano do 
zadnjega kotička. Prisotne je nagovoril 
predsednik PGD Hajdoše Drago Furelc, ki 
je vsem zaželel veliko užitkov pri poslušanju 
koncerta. Med obiskovalci je bil tudi župan 
občine Hajdina g. Radoslav Simonič, ki je 
vsem voščil lepe praznike in srečo v novem 
letu 2010.

Vsi nastopajoči so svojo nalogo odlično 
opravili in obiskovalcem polepšali zimski 
večer ter jim pričarali pravo predpraznično 
vzdušje.

Letošnji koncert je bil že 23. po vrsti in je 
resnično tradicionalen. Domači pevci tako 
vsako leto posvetijo večer lepih pesmi člo
veku, ki je zaslužen, da se je gasilski pevski 
zbor v Hajdošah pred 35. leti ustanovil. 
Valentin Žumer je bil preprost človek, ki 
je imel veliko naravno danost in ljubezen 
do lepega petja, ki jo je gojil in razdajal vse

Moški gasilki pevski zbor pod vodstvom Jožeta Dernikoviča nadaljuje decembrsko 
tradicijo. Foto: HB

svoje življenje. V zboru poje njegov sin Jelko 
ter vnuka Stane in Jelko mlajši. Poslanstvo 
Valentina Žumra nadaljuje zborovodja Jože 
Dernikovič. Želja vseh pa je, da se zboru 
priključijo mladi pevci, da se bo tradicija 
zborovskega petja v Hajdošah nadaljevala še 
veliko let.

Hilda Bedrač

SVETO DETE

Zvonovi zvonijo, 
nas iz spanja budijo.
V Betlehemu se čudež godi, 
sveto dete se rodi.

Utrinek s koncerta v Hajdošah, ko so nastopili tudi Kvintonovci z vodjem uspešne 
glasbene skupine Marjanom Bonetom, vnukom Valentina Žumra, ki mu koncert 
posvetijo vsako leto znova.

Po domovih se spomin ubodi, 
ob polnoči se sveto dete v jasli položi. 
S svojo srečo nas obdari 
in notranji mir nam podeli.

K molitvi se zbere vsa družina, 
starejši, mlajši in mladina.
Božič obdarja nas s svetlobo, 
zvezda vodi nas v zvestobo.

Pred njim ponižno pokleknimo, 
z molitvijo ga počastimo.
Še mi prosimo ga,
naj nas po pravi poti pelja.

V naša srca bo ljubezen zasadil, 
krivico zatiral, pravico učil.
Ljubezen in svojo moč podari, 
vsem ljudem, ki ne najdejo poti.

Terezija Golob
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KULTURNI NAPOVEDNIK

ZI<D OBČINE HAJDINA
19.12. 2009 bo v cerkvi sv. Martina na Hajdini božični koncert, na 

katerem bo nastopil zbor Perpetuum Jazzile.
7. 2. 2010 bodo pripravili proslavo ob slovenskem kulturnem praz
niku, organizirali pa bodo tudi gledališko predstavo z Anico Sivec: 

»Teater ni klošter,« ki bo prav tako februarja.

I<D DRAŽENCI
Šus teater bo imel 23. 1. 2010 ob 19.uri v Kulturni dvorani Dra- 

ženci premiero predstave "Samo za eno noč". Avtor besedila je Ray 
Cooney. V predstavi, ki jo režira Aljaž Godec, igrajo Jana Žerak v 
vlogi Jasmine Majhen, Damijan Zagoršek kot Filip Majhen, Robi 

Cafuta bo nastopil kot Erik Kisel, Tanja Hauptman bo oživila 
lik Anje Kresnik, Matjaž Godec se nam bo predstavil kot Mare 

Kresnik, Katja Svenšek kot Ga. Maček, Monika Cestnik bo v vlogi 
Suzane Hauser, Nejc Pešec kot Cvetko Pišek in Polona Ambrožič 

kot gdč. Fuks.
Ponovitve predstave na domačem odru bodo 29. 1., 30. 1. in 6. 2. ob 

19.00 uri ter 7. 2. ob 17.00 uri.

KPD »STANE PETROVIČ« HAJDINA
Dramska sekcija se je posvetila študiju novega dramskega dela. Pre
miero predvidevajo v januarju, ponovitve in gostovanja pa sledijo 
v začetku prihodnjega leta. Februarja bodo sodelovali na območni 
reviji. Z monokomedijo Čistilka Marija bodo januarja gostovali v 

Kamnici.
Lutkovna sekcija bo z igricama Rdeča kapica in Repa Velikanka 

gostovala na Ptujski Gori in v Pragerskem. Igrico bodo igrali tudi na 
šolah Hajdina, Juršinci in Trnovska vas. Marca bodo sodelovali na 
območni reviji, začeli pa bodo tudi s študijem nove lutkovne igrice 

(Ezop: Lev in Miška).
Ljudski pevci bodo skupaj s pevkami nastopili na prireditvi S 

pesmijo v novo leto (10. 1. 2010). Sodelovali bodo na prireditvi ob 
kulturnem prazniku v občini Hajdina. Gostovali oziroma srečali se 
bodo s pevsko skupino iz Kidričevega, v januarju pa bodo nastopili 

tudi na območni reviji Pozdrav sosedu.
Ljudske pevke bodo nastopile na prireditvi S pesmijo v novo leto, 
srečale se bodo s pevsko skupino iz Kidričevega in Slovenje vasi, 

sodelovale pa bodo tudi na območni reviji Pozdrav sosedu, ki bo v
januarju.

V začetku marca načrtujejo občni zbor društva.

I<D »VALENTIN ŽUMER« HAJDOŠE
Letos so praznovali 10-letnice: 6. 11. je bila 10. Štajerska frajto
narica, 21. 6. pa so praznovale pevke Gmajnarice. 26.11. so pod 

vodstvom Valerije Tekmec izdelovali adventne venčke, pa tudi sedaj 
ne počivajo.

V prazničnem času se vključujejo na razne prireditve v Občini 
Hajdina in izven nje. 16. januarja bodo v hotelu Roškar organizi

rali koncert »Frajtonarica je prava stvar« in družabni večer za vse, 
ki imate radi to zvrst glasbe. Februarja bo občni zbor društva, na 
katerem bodo izvolili novega predsednika društva. Pred Veliko 

nočjo bo delavnica o barvanju pisank, izdelavi okraskov in pripravi 
velikonočnih jedi. V novo leto vstopajo v upanju na ureditev relacij 
med svojim ICD, PGD Hajdoše in Občino Hajdina, saj po desetih 

letih delovanja še vedno nimajo svojih prostorov.
Pripravila. Klavdija Beber

Zimsko branje
1)0 opravljenih prazničnih nakupih vas čakajo 
±. dolgi in mirni zimski večeri. S skodelico čaja 

in odejo, morda pa tudi kaminom, so takšni večeri 
topli in zelo prijetni. Takšni trenutki so kot nalašč 
za branje. No, morda to velja za pretekli čas, saj nam 
potrošništvo ne dovoli miru niti v domači hiši. Če 
vendarle najdete trenutke zase, vam priporočam, da 
zavijete v Knjižnico Ivana Potrča. Odprite knjigo in si 
privoščite sprehod v tuje dežele in dovolite avtorjem, 
da z vami podelijo svoje izkušnje.

Ob izposojevalnem pultu boste našli polico s knjižnimi 
novostmi in izborom aktualnega branja. Izmed knjig na 
teh policah vam priporočam knjigo Bolivijski dnevnik. 
V tej knjigi gre za dnevniške zapise Ernesta Che Guevara 
in vsebuje tudi zapise, ki so v prejšnjih izdajah manjkali 
zaradi političnih razlogov. Che je v bolivijskih gozdovih 
uril skupino gverilcev. Knjiga opisuje življenje gverilcev 
in vsebuje Chejeve revolucionarne ideje. Vsekakor gre za 
zanimivo branje, čeprav je razvoj dogodkov dal njegovi 
viziji status utopije.

Navduši vas lahko tudi resnična zgodba Preživela z vol
kovi. To je zgodba o 7-letni deklici, ki ji je groza nacizma 
vzela družino. Med begom jo je sprejel par volkov, po 
štirih letih življenja v tropu pa se je vrnila med ljudi. Danes 
je z živalmi obkrožena samotarka in svet dojema zelo dru
gače kot večina ljudi. Uspela je spoznati človečnost živali 
in krutost ljudi, za katere pravi, da uničujejo vse okoli sebe 
zaradi zavisti. Človek ne prenese živali, ker je hitrejša, pa 
tudi drevesa podira, ker sam nikoli ne bo tako visok, košat, 
lep, in nenazadnje bogat.

Življenje v drugačnih kulturah lahko spoznate z deli Jaz, 
gejša, ki nas popelje v njihovo doslej skrivnostno življe
nje; odločite se lahko tudi za delo Volčji totem, ki si ga 
boste lahko ogledali tudi na filmskem platnu. Volčji totem 
je napisal kitajski pisatelj, ki jeli let preživel med mongol
skimi rejci živine. Film po tej literarni predlogi režira J.-J. 
Annaud, ki je režiral že Ime rože in Sedem let v Tibetu, 
zato se nam obeta filmska poslastica.

Življenje v Afganistanu opisuje knjiga Tek za zmajem, 
ki si ga lahko ogledate tudi na DVD-ju, če pa vas zanima 
Afrika, vam lahko življenje med Masaji približa pred 
časom aktualna avtorica Corinne Hofmann.

Svoje bralske ambicije lahko potešite tudi na polici z zgo
dovinskimi vojnimi romani, lahko pa se odločite tudi za 
kak potopisni roman. V kolikor vas bo branje navdušilo za 
potovanja, lahko znanje tujih jezikov osvežite tako z video 
tečaji kakor tudi z na novo prispelimi angleškimi romani.

Pa obilo užitkov ob branju!
Klavdija Beber
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Iz zakladnice OŠ Hajdina

Medvedek

Neko jutro se je medvedek zbudil v svoji 
posteljici. Vstal je in si umil zobke. Oblekel 
se je in odhitel k zobozdravničku. Zoboz- 
dravniček je medvedku izpulil zobek. Zavil 
ga je v papirnato brisačko. Medvedek ga je 
odnesel domov. Dama gaje shranil v škatlico. 
K njemu je prišel prijateljček. Vprašal ga je, 
kako je bilo pri zobozdravničku. Medvedek 
mu je povedal, daje pri zobozdravničku bilo 
zabavno. Pokazal mu je, da so mu izpulili 
zobek. Vprašal je, če ga je bolelo. Povedal je, 
da ga ni bolelo. Prijateljček mu je povedal, da 
mora jutri k zobozdravničku. Medvedek mu 
je dal igračko, da ga ne bo strah. Vzel jo je in 
odšel v svoj domek. Medvedek je bil srečen,

da je pomagal prijateljčku. Verjemite, da sta 
srečno živela.

Kaja Intihar, 3. a

Medvedek

Nekoč je živel medvedek, ki mu ni bilo ime 
Pu ampak Puhko. Šel je v medvedjo trgo
vino, ki pa ni bila trgovina ampak trgovinica. 
Tej pa ni bilo ime Jager ampak Jagerček. V 
trgovinici Jagerček je medvedek Puhko kupil 
sladkor, ki pa ni bil sladkor ampak sladkor
ček. Kupil je moko, ki pa ni bila moka ampak 
mokica. Kupil je tudi jajca, ki pa niso bila 
jajca ampak jajčka. Ko je plačal, ni dobil 
računa, ampak računček. Odšel ni v svoj 
dom, ampak domek.

Urška Kiselak, 3. a

"1 Tteh prazničnih dneh se radi spomi- 
V njamo dejanj, ki smo jih z veseljem 

zagrešili, saj nam pomagajo prebresti 
sivino vsakdana. Ob tehniškem dnevu 
smo že v novembru razmišljali božičnih 
dneh in se posvetili njihovim koreninam. 
Hkrati smo ustvarjali z različnimi mate
riali, saj smo izdelovali papir, voščilnice, 
pripravljali izdelke iz stekla in se poizku
šali, kot literati in likovniki. Fotografije 
to nazorno predstavljajo.

Najmlajši so uživali ob risbicah z zimsko 
tematiko, kar lahko zasledite na prvih stra
neh Hajdinčana. Tretješolci pa so se preve
rili v pisanju zgodbic s pomanjševalnicami. 
Zato dve kar takoj za pokušino. Ker se radi 
poizkušamo tudi v verzih, vam danes poši
ljamo v branje eno v nemščini. Sicer se vese
limo prazničnih dni, saj bomo v prihajajočih 
dneh še spoznali kako filmsko predstavo in 
se zatopili v lutkovne igrice, ki jih tudi sami 
pripravljamo.

S.H.

Šestošolci so se preizkušali v steklu. 
Tomaž pravkar zaključuje svoj projekt.

Osmošolci so spet pripravljali novoletne voščilnice. Izdelo
vali sojih s pomočjo tekstilnih in papirnatih dodatkov, ki sojih 
lepili na raznobarvni papir. Kaja izbira najuspešnejše.

V knjižnici so devetošolke brskale po literaturi o prazničnih 
dneh in se ob Janezu Bogataju, Damjanu Ovscu in drugih izpo
polnile ter zabeležile to v drobno knjižico. Neža in Tara pa sta 
še takole poustvarjali.
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OBČINA HAJDINA
OBČINSKA UPRAVA, Zgornja Hajdina 44a, 2288 Hajdina 

telefon 02 788 30 30, telefaks 02 788 30 31

V skladu s 6. in 12. členom Zakona o gostinstvu (Uradni list RS, št. 
93/07-UPB2) in določbami Pravilnika o merilih za določitev obratoval
nega časa gostinskih obratov in kmetij, na katerih se opravlja gostin
ska dejavnost (Uradni list RS, št. 78/99, 107/00, 30/06 in 93/07), 
ter na podlagi 16. člena statuta Občine Hajdina (Uradni list RS, št. 
63/07) je Občinski svet Občine Hajdina na svoji 20. redni seji dne 28. 
10. 2009 sprejel naslednji

- Društvo žena in deklet občine Hajdina za 10-letno uspešno delo 
društva,

-Športna zveza Hajdina za 10-letno uspešno delovanje,
- Športno društvo Hajdoše za 30-letno uspešno delovanje društva.

2. ZAHVALNA LISTINA

SKLEP
o dopolnitvi sklepa o merilih za izdajo soglasja k 

obratovanju gostinskih obratov in kmetij, na katerih 
se opravlja gostinska dejavnost v podaljšanem 

obratovalnem času

- Martin Kaisersberger, Gerečja vas l/e, za požrtvovalnost in 
uspešno delo pri razvoju gasilskega društva in vasi Gerečja vas.

2.

Ta sklep začne veljati naslednji dan po sprejetju.

1. člen

V sklepu o merilih za izdajo soglasja k obratovanju gostinskih obra
tov in kmetij, na katerih se opravlja gostinska dejavnost v podaljša
nem obratovalnem času (Uradni list RS, Št. 14/00 in 38/03), se doda 
nov 6. a člen, ki se glasi:

6. a člen
»Vse vrste gostinskih obratov in njihovi gostinski vrtovi lahko obra

tujejo v podaljšanem obratovalnem času tudi do 24 ur dnevno, če se 
nahajajo na naslednjem območju urejanja po dolgoročnem planu:

-Prometna infrastruktura: avtocestni odsek Slivnica-Draženci na 
lokaciji oskrbni center Dravsko polje sever in jug.«

2. člen

Ta sklep začne veljati naslednji dan po objavi v Uradnem glasilu slo
venskih občin.

Številka: 030-6-1/2009 
Hajdina, dne 28.10. 2009

Župan Občine Hajdina 
Radoslav SIMONIČ, I. r.

Na podlagi 16. člena Statuta občine Hajdina (Uradni list RS, št. 63/07) 
in Sklepa Komisije za mandatna vprašanja volitve in imenovanja je 
Občinski svet Občine Hajdina na svoji 20. redni seji dne 28.10. 2009 
sprejel

SKLEP
o priznanjih za najlepše urejeno vaško skupnost in 

za najlepše urejene objekte v Občini Hajdina

Številka: 321-3/2009 
Datum: 28. 10. 2009

Župan Občine Hajdina 
Radoslav SIMONIČ

Na podlagi 16. člena Statuta občine Hajdina (Uradni list RS, št. 63/07) 
in Sklepa Komisije za mandatna vprašanja volitve in imenovanja je 
Občinski svet Občine Hajdina na svoji 20. redni seji dne 28.10. 2009 
sprejel

SKLEP
o priznanjih občine Hajdina

1.

Občina Hajdina v letu 2009 podeljuje naslednja priznanja:

1. PRIZNANJA OBČINE HAJDINA
-Anton Cestnik, Draženci 21/b, za izredne aktivnosti v Društvu upo

kojencev Hajdina,
- Ivo Rajh, Draženci 24, za večletno aktivno delo na različnih podro

čjih družbenega življenja ter razvoja in napredka vasi Draženci,
- Jožef Galun, Hajdoše 73, za zasluge in delovanje na najrazličnej

šem področju družbenega dela v vasi Hajdoše v preteklem obdobju,
- KD »Valentin Žumer« Hajdoše za 10-letno uspešno delovanje dru

štva,

1.

Priznanja za najlepše urejeno vaško skupnost in za najlepše urejene 
objekte v Občini Hajdina prejmejo:

1. VAŠKA SKUPNOST Gerečja vas - priznanje za najlepše urejeno 
vaško skupnost

2. Poslovni objekt Roman Glažar s.p., Hajdoše 36 - priznanje za 
vzorno urejen poslovni objekt

3. Kmetija Marta Sitar, Zg. Hajdina 58 - priznanje za vzorno urejeno 
kmetijo

4. Družina Bojovič, Slovenja vas 24/b - zlata vrtnica za vzorno ure
jeno stanovanjsko hišo

5. Družina Gojkovič, Hajdoše 64 - srebrna vrtnica za vzorno urejeno 
stanovanjsko hišo

6. Družina Brumec, Skorba 54/b - bronasta vrtnica za vzorno ure
jeno stanovanjsko hišo

7. Družina Serec - Šijanec, Draženci 21/a - bronasta vrtnica za 
vzorno urejeno stanovanjsko hišo

2.

Ta sklep začne veljati naslednji dan po sprejetju.

Številka: 030-6-2/2009 |
Hajdina, dne 28.10. 2009 *r,

Župan Občine Hajdina 
Radoslav SIMONIČ I. r.



Na podlagi 8. člena Uredbe o načinu, predmetu in pogojih izvajanja obvezne državne gospodarske javne službe izvajanja meritev, pregledo
vanja in čiščenja kurilnih naprav, dimnih vodov in zračnikov zaradi varstva okolja in učinkovite rabe energije, varstva človekovega zdravja in 
varstva pred požarom (Uradni list RS, št. 129/04, 57/06,105/07 in 102/08) je Vlada Republike Slovenije sprejela

SKLEP
o ceniku dimnikarskih storitev

I.

Ta sklep določa cene storitev obvezne državne gospodarske javne službe izvajanja meritev, pregledovanja in čiščenja kurilnih naprav, dimnih 
vodov in zračnikov zaradi varstva okolja in učinkovite rabe energije, varstva človekovega zdravja in varstva pred požarom (v nadaljnjem bese
dilu: dimnikarska služba).

II.

(1) Izvajalec dimnikarske službe zaračuna opravljene storitve dimnikarske službe uporabniku dimnikarskih storitev. Cene storitev dimnikar
ske službe so določene glede na vrsto storitev, vrsto naprave, toplotno moč kurilne naprave, vrsto goriva, pogoje izvajanja in časovne normative 
izvajanja posamezne storitve.

(2) V Prilogi, kije sestavni del tega sklepa, so določene maksimalne cene posameznih storitev dimnikarske službe, ki so izračunane na pod
lagi časovnih normativov in cene minute dimnikarske službe.

(3) Cene navedene v Prilogi ne vsebujejo davka na dodano vrednost. Časovni normativi so izraženi v minutah.

(4) Za primere, ko cena dimnikarske storitve v Prilogi ni določena, se cena storitve dimnikarske službe določi po porabljenem času v dogovoru 
z uporabnikom.

(5) Cena minute dimnikarske službe brez davka na dodatno vrednost je 0,40 eura.

(6) Izvajalec dimnikarskih storitev lahko zaračuna maksimalno ceno samo v primeru, ko za opravljanje storitve porabi čas, ki ga predvideva 
maksimalni normativ. Če storitev opravi v krajšem času, se obračuna opravljena storitev glede na dejansko porabljen čas.

(7) Izvajalec dimnikarske službe mora uporabniku po opravljeni storitvi predložiti podpisan delovni nalog. Na delovnem nalogu morajo biti 
zapisani, poleg podatkov o uporabniku in izvajalcu, podatki o vrsti storitve, kije bila opravljena ter ura začetka in zaključka opravljanja storitve. 
Delovni nalog morata podpisati izvajalec in uporabnik storitev. V kolikor med uporabnikom in izvajalcem ni doseženo soglasje glede časa traja
nja izvajanja storitev, je uporabnik dolžan plačati le nesporni znesek zaračunane storitve. Poleg podpisa izvajalca morata biti čitljivo zapisana 
ime in priimek izvajalca.

III.

Z dnem uveljavitve tega sklepa preneha veljati Sklep o določitvi cene storitev obvezne državne gospodarske javne službe izvajanja meritev, 
pregledovanja in čiščenja kurilnih naprav, dimnih vodov in zračnikov zaradi varstva okolja in učinkovite rabe energije, varstva človekovega 
zdravja in varstva pred požarom (Uradni list RS, št. 71/07).

IV.

Ta sklep začne veljati naslednji dan po objavi v Uradnem listu Republike Slovenije.

Št. 30100-2/2009/6 

Ljubljana, dne 26. novembra 2009 
EVA 2009-2511-0129

Vlada Republike Slovenije 
Borut PAHOR 
PREDSEDNIK



PRILOGA A: MAKSIMALNE CENE IN ČASOVNI NORMATIVI

V ceniku so navedene maksimalne cene, ki jih sme izvajalec dimnikarske službe zaračunati 
uporabniku, če za opravljanje storitve porabi čas, ki je določen v časovnem normativu. Če izvajalec 
porabi za izvajanje storitve manj čas, kot je navedeno v časovnem normativu, mora zaračunati storitev 
na podlagi dejansko porabljenega časa za izvedbo storitev.

Pomen kratic:
Cps.......čas potreben za pripravo na izvedbo storitve
Čst........čas potreben za izvedbo storitev
Čad.......čas potreben za pripravo poročila

1. REDNO MEHANSKO ČIŠČENJE

Zap.
št. VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE merska

enota
cena v eurih 
brez DDV

1.1 kurilna naprava do 35 kW brez medija za prenos toplote kos 9,40
1.2 kurilna naprava do 35 kW z medijem za prenos toplote kos 10,60
1.3 kurilna naprava od 36 kW do 50 kW brez medija za prenos toplote kos 11,40
1.4 kurilna naprava od 36 kW do 50 kW z medijem za prenos toplote kos 16,40
1.5 kurilna naprava od 51 kW do 150 kW brez medija za prenos toplote kos 35,20
1.6 kurilna naprava od 151 kW do 300 kW brez medija za prenos toplote kos 52,80
1.7 kurilna naprava od 301 kW do 500 kW brez medija za prenos toplote kos 71,60
1.8 kurilna naprava od 501 kW do 700 kW brez medija za prenos toplote kos 89,60
1.9 kurilna naprava od 701 kW do 1000 kW brez medija za prenos toplote kos 109,20
1.10 kurilna naprava od 1001 kW do 1500 kW z medijem za prenos toplote kos 136,40
1.11 kurilna naprava od 1501 do 2000 kW kos 182,00
1.12 kurilna naprava od 2001 do 2500 kW kos 227,20
1.13 kurilna naprava od 2501 do 3000 kW kos 273,20
1.14 kurilna naprava od 3001 do 3500 kW kos 318,40
1.15 kurilna naprava od 3501 do 4000 kW kos 364,00
1.16 kurilna naprava od 4001 do 4500 kW kos 409,20
1.17 kurilna naprava od 4501 do 5000 kW kos 455,20
1.18 samostojni dimnik do vključno 0 20 cm ali 20x20 cm tuljava 5,80
1.19 samostojni dimnik nad 0 20 cm do vključno 0 40 cm tuljava 14,00
1.20 samostojni dimnik nad 0 40 cm tuljava 19,60
1.21 dimnik: zbirna tuljava tuljava 17,20
1.22 shunt priključek dimnika ali zračnika kos 6,00
1.23 plezalni dimnik m2 12,00
1.24 plezalni dimovod m2 12,00
1.25 dimovod do vključno 0 20 ali 20x20 cm do dolžine 1 m kos 3,60
1.26 dimovod do 0 20 cm ali 20x20 cm vsak nadaljnji meter m 2,00
1.27 dimovod nad 0 20 cm m2 12,00
1.28 zračnik: tuljava vertikalni del tuljava 4,00
1.29 horizontalni prezračevalni kanal v objektu kos 4,40
1.30 naslednje prezračevalne tuljave v stanov, ali enostan. stavbi tuljava 2,80
1.31 zračnik: zbirna tuljava tuljava 12,40
1.32 lovilnik isker nameščen do 4 m višine kos 13,60
1.33 lovilnik isker vsak nadaljnji meter nad 4 m kos 2,00



1.1 REDNO MEHANSKO ČIŠČENJE - ČASOVNI NORMATIVI

Zap.
št.

VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE
merska
enota

Čps
min

Čst
min

Čad
min

Celotni
čas
min

1.1 kurilna naprava do 35 kW brez medija za prenos toplote kos 3,5 15 5 23,5

1.2 kurilna naprava do 35 kW z medijem za prenos toplote kos 3,5 18 5 26,5

1.3 kurilna naprava od 36 kW do 50 kW brez medija za prenos toplote kos 3,5 20 5 28,5

1.4 kurilna naprava od 36 kW do 50 kW z medijem za prenos toplote kos 8 28 5 41

1.5 kurilna naprava od 51 kW do 150 kW brez medija za prenos toplote kos 8 75 5 88

1.6 kurilna naprava od 151 kW do 300 kW brez medija za prenos toplote kos 8 119 5 132

1.7 kurilna naprava od 301 kW do 500 kW brez medija za prenos toplote kos 8 166 5 179

1.8 kurilna naprava od 501 kW do 700 kW brez medi ja za prenos toplote kos 8 211 5 224

1.9 kurilna naprava od 701 kW do 1000 kW brez medija za prenos toplote kos 8 260 5 273

1.10 kurilna naprava od 1001 kW do 1500 kW z medijem za prenos toplote kos 8 328 5 341

1.11 kurilna naprava od 1501 do 2000 kW kos 8 442 5 455

1.12 kurilna naprava od 2001 do 2500 kW kos 8 555 5 568

1.13 kurilna naprava od 2501 do 3000 kW kos 8 670 5 683

1.14 kurilna naprava od 3001 do 3500 kW kos 8 783 5 796

1.15 kurilna naprava od 3501 do 4000 kW kos 8 897 5 910

1.16 kurilna naprava od 4001 do 4500 kW kos 8 1010 5 1023

1.17 kurilna naprava od 4501 do 5000 kW kos 8 1125 5 1138

1.18 samostojni dimnik do vključno 0 20 cm ali 20x20 cm tuljava 2 9,5 3 14,5

1.19 samostojni dimnik nad 0 20 cm do vključno 0 40 cm tuljava 5 25 5 35

1.20 samostojni dimnik nad 0 40 cm tuljava 5 39 5 49

1.21 dimnik: zbirna tuljava tuljava 5 33 5 43

1.22 shunt priključek dimnika ali zračnika kos 3 7 5 15

1.23 plezalni dimnik m2 0 30 0 30

1.24 plezalni dimovod m2 0 30 0 30

1.25 dimovod do vključno 0 20 ali 20x20 cm do dolžine 1 m kos 2 6 1 9

1.26 dimovod do 0 20 cm ali 20x20 cm vsak nadaljnji meter m 0 5 0 5

1.27 dimovod nad 0 20 cm m2 0 30 0 30

1.28 zračnik: tuljava vertikalni del tuljava 1 6 3 10

1.29 horizontalni prezračevalni kanal v objektu kos 1 7 3 11

1.30 naslednje prezračevalne tuljave v stanov, ali enostan. stavbi tuljava 0 6 1 7

1.31 zračnik: zbirna tuljava tuljava 3 23 5 31

1.32 lovilnik isker nameščen do 4 m višine kos 3 26 5 34

1.33 lovilnik isker vsak nadaljnji meter nad 4 m kos 0 5 0 5

Čiščenje iztočnice je vključeno v čiščenje dimnika ali dimovoda.

2. LETNI PREGLEDI KURILNIH, DIMOVODN1H IN PREZRAČEVALNIH NAPRAV

Zap.
št. VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE merska

enota
cena v eurih 
brez DDV

2.1 kurilna naprava do 35 kW brez medija za prenos toplote kos 4,00
2.2 kurilna naprava do 35 kW z medijem za prenos toplote kos 4,40
2.3 kurilna naprava od 36 do 50 kW brez medija za prenos toplote kos 5,20
2.4 kurilna naprava od 36 do 50 kW z medijem za prenos toplote kos 8,40
2.5 kurilna naprava od 51 do 250 kW kos 25,60
2.6 kurilna naprava od 251 do 1000 kW kos 45,20



2.7 kurilna naprava večja nad 1000 kW kos 73,20
2.8 samostojni dimnik do vključno 0 20 ali 20x20 cm tuljava 4,00
2.9 samostojni dimnik nad 0 20 do vključno 0 40 cm tuljava 9,20
2.10 samostojni dimnik nad 0 40 cm tuljava 13,60
2.11 dimnik: zbirna tuljava tuljava 8,80
2.12 priključek na zbirno tuljavo kos 4,00
2.13 plezalni dimnik m2 8,00
2.14 plezalni dimovod m2 8,00
2.15 dimovod do vključno 0 20 ali 20x20 cm do dolžine 1 m kos 2,40
2.16 dimovod do vključno 0 20 ali 20x20 cm vsak nadaljnji meter m2 1,20
2.17 dimovod nad 0 20 m2 4,00
2.18 zračnik: tuljava tuljava 2,40
2.19 zračnik: shunt ali zbirni tuljava 11,60
2.20 lovilnik isker do 4m višine kos 8,80
2.21 lovilnik isker vsak nadaljnji meter nad 4 m kos 2,00

2.1 LETNI PREGLEDI MALIH KURILNIH NAPRAV - ČASOVNI NORMATIVI

Zap.
št. VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE merska

enota
Čps
min

Čst
min

Čad
min

Celotni
čas
min

2.1 kurilna naprava do 35 kW brez medija za prenos toplote kos 2 5 3 10
2.2 kurilna naprava do 35 kW z medijem za prenos toplote kos 2 6 3 11
2.3 kurilna naprava od 36 kW do 50 kW brez medija za prenos toplote kos 3 7 3 13
2.4 kurilna naprava od 36 kW do 50 kW z medijem za prenos toplote kos 3 13 5 21
2.5 kurilna naprava od 51 do 250 kW kos 5 54 5 64
2.6 kurilna naprava od 251 do 1.000 kW kos 8 100 5 113
2.7 kurilna naprava večja od 1.000 kW kos 8 170 5 183
2.8 samostojni dimnik do vključno 0 20 ali 20x20 cm tuljava 2 5 3 10
2.9 samostojni dimnik nad 0 20 do vključno 0 40 cm tuljava 3 15 5 23
2.10 samostojni dimnik nad 0 40 cm tuljava 5 24 5 34
2.11 dimnik: zbirna tuljava tuljava 2 15 5 22
2.12 priključek na zbirno tuljavo kos 3 2 5 10
2.13 plezalni dimnik nr 3 15 2 20
2.14 plezalni dimovod m2 3 15 2 20
2.15 dimovod do vključno 0 20 ali 20x20 cm do dolžine 1 m kos 1 3 2 6
2.16 dimovod do vključno 0 20 ali 20x20 cm vsak nadaljnji meter m2 0 3 0 3
2.17 dimovod nad 0 20 m2 2 7 1 10
2.18 zračnik: tuljava tuljava 1 4 1 6
2.19 zračnik: shunt ali zbirni tuljava 3 23 3 29
2.20 lovilnik isker do 4m višine kos 2 15 5 22
2.21 lovilnik isker vsak nadaljnji meter nad 4 m kos 0 5 0 5

5



3. MERITVE EMISIJ DIMNIH PLINOV KURILNIH NAPRAV

Zap.
št. VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE merska

enota
cena v eurih 

brez DDV
3.1 tekoča in plinasta goriva: enostopenjski gorilnik nad 50 kW 1 meritev 34,00
3.2 tekoča in plinasta goriva: dvostopenjski gorilnik 2 meritvi 48,00
3.3 tekoča in plinasta goriva: modelirana regulacija moči 3 meritve 62,00
3.4 trdna goriva nad 50 kW (1 x vzorčenje) po porabljenemu času

3.1 MERITVE EMISIJ DIMNIH PLINOV KURILNIH NAPRAV - ČASOVNI NORMATIVI

Zap.
št.

VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE
merska
enota

Čps
min

Čst
min

Čad
min

Celotni
čas
min

3.1
tekoča in plinasta goriva: enostopenjski gorilnik 
(lx vzorčenje) 1 meritev 15 45 25 85

3.2
tekoča in plinasta goriva: edvostopenjski gorilnik 
(2x vzorčenje) 2 meritvi 20 70 30 120

3.3
tekoča in plinasta goriva: tristopenjski gorilnik 
(3x vzorčenje) 3 meritve 25 95 35 155

3.4 trdna goriva nad 50 kW (lx vzorčenje)
1 meritev -

obračun po minutah opravljene storitve

4. PRVI IN IZREDNI PREGLEDI KURILNIH, DIMOVODNIH IN PREZRAČEVALNIH 
NAPRAV

Zap.
št. VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE merska

enota
cena v eurih brez 

DDV
4.1 kurilna naprava do 35 kW kos 44,00

4.2
vsaka nadaljnja kurilna naprava do 35 kW v okviru istega naročila kos

26,00
4.3 kurilna naprava od 36 kW do 50 kW kos 52,00

4.4
vsaka nadaljnja kurilna naprava od 36 kW do 50 kW v okviru istega 
naročila kos 28,00

4.5 kurilna naprava od 51 do 700 kW kos 80,00
4.6 kurilna naprava od 701 do 1500 kW kos 94,00
4.7 kurilna naprava nad 1500 kW kos 118,00

4.8 ponovni ali izredni prvi pregled kos
30% cene prvega 

pregleda

4.1 PRVI IN IZREDNI PREGLEDI KURILNIH, DIMOVODNIH IN PREZRAČEVALNIH 
NAPRAV - ČASOVNI NORMATIVI

Zap.
št.

VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE
merska
enota

Čps min Čst min Čad min
Celotni 
čas min

4.1 kurilna naprava do 35 kW kos 20 40 50 110

4.2 vsaka nadaljnja kurilna naprava do 35 kW v 
okviru istega naročila kos 10 35 20 65

4.3 kurilna naprava od 36 kW do 50 kW kos 20 50 60 130

4.4 vsaka nadaljnja kurilna naprava od 36 kW do 
50 kW v okviru istega naročila kos 10 40 20 70

4.5 kurilna naprava od 51 do 700 kW kos 25 100 75 200
4.6 kurilna naprava od 701 do 1500 kW kos 25 125 85 235

4.7 kurilna naprava nad 1500 kW kos 25 150 120 295

4.8 ponovni ali izredni prvi pregled kos 30% cene prvega pregleda



5. OBRAČUN STORITEV PO ČASU IN STROŠKA PREVOZA

Zap. št. VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE
merska
enota

cena v eurih 
brez DDV

5.1 cena 1 ure dimnikarske službe ura 24,00

6. GENERALNO IN KEMIČNO ČIŠČENJE KURILNIH NAPRAV

6.1 cena generalnega čiščenja kurilne naprave znaša 50% od rednega mehanskega čiščenja.

6.2

cena kemičnega čiščenja se obračuna po porabljenem času in materiali, oziroma v dogovoru z 
uporabnikom.

PRILOGA B: CENE DIMNIKARSKIH STORITEV ZA KURILNE NAPRAVE DO 
TOPLOTNE MOČI DO VKLJUČNO 50 kW

7. TRDNO GORIVO, KURILNA NAPRAVA BREZ MEDIJA ZA PRENOS TOPLOTE

Zap.
št.

VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE
merska
enota

cena v eurih 
brez DDV

7.1 mehansko čiščenje in letni pregled kurilne in dimovodne naprave kos 14,40

7.2 čiščenje kurilne in dimovodne naprave kos 10,80
7.3 čiščenje naslednje kurilne in dimovodne naprave kos 8,80

7.4 letni pregled brez mehanskega čiščenja kos 8,80

7.5 kontrolni ali ponovni pregled kos 6,40

7.1 TRDNO GORIVO, KURILNA NAPRAVA BREZ MEDIJA ZA PRENOS TOPLOTE - 
ČASOVNI NORMATIVI

Zap.
št. VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE

merska
enota

Čps
min

Čst
min

Čad
min

Celotni
čas
min

7.1 mehansko čiščenje in letni pregled kurilne in dimovodne naprave kos 5 26 5 36
7.2 čiščenje kurilne in dimovodne naprave kos 5 18 4 27
7.3 čiščenje naslednje kurilne in dimovodne naprave kos 0 22 0 22
7.4 letni pregled brez mehanskega čiščenja kos 2 18 2 22
7.5 kontrolni ali ponovni pregled kos 2 12 2 16

8. TRDNO GORIVO, Z MEDIJEM ZA PRENOS TOPLOTE

Zap.
št. VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE

merska
enota

cena v eurih 
brez DDV

8.1 mehansko čiščenje in letni pregled kurilne in dimovodne naprave kos 18,00

8.2 čiščenje kurilne in dimovodne naprave kos 14,40

8.3 čiščenje naslednje kurilne in dimovodne naprave kos 9,60

8.4 letni pregled brez mehanskega čiščenja kos 9,60

8.5 kontrolni ali ponovni letni pregled kos 7,20



8.1 TRDNO GORIVO, Z MEDIJEM ZA PRENOS TOPLOTE - ČASOVNI NORMATIVI

Zap.
št. VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE merska

enota
Čps
min

Čst
min

Čad
min

Celotni
čas
min

8.1 mehansko čiščenje in letni pregled kurilne in dimovodne naprave kos 5 35 5 45
8.2 čiščenje kurilne in dimovodne naprave kos 5 27 4 36
8.3 čiščenje naslednje kurilne in dimovodne naprave kos 0 24 0 24
8.4 letni pregled brez mehanskega čiščenja kos 2 20 2 24
8.5 kontrolni ali ponovni letni pregled kos 2 14 2 18

9. TEKOČE GORIVO, KURILNA NAPRAVA BREZ MEDIJA ZA PRENOS TOPLOTE

Zap.
št. VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE merska

enota
cena v eurih brez 

DDV
9.1 meh. čiščenje in letni pregled kurilne in dimovodne naprave kos 22,00
9.2 meritev emisije dimnih plinov kurilne naprave kos 10,00
9.3 letni pregled kurilne in dimovodne naprave brez meh. čiščenja kos 12,00
9.4 storitev v kompletu, letni pregled in meritve (9.2 + 9.3) kos 22,00
9.5 storitev v kompletu, meh. čiščenje, letni pregled in meritve (9.1+ 9.2) kos 32,00
9.6 kontrolni ali ponovni letni pregled kos 6,40

9.1 TEKOČE GORIVO, KURILNA NAPRAVA BREZ MEDIJA ZA PRENOS TOPLOTE - 
ČASOVNI NORMATIVI

Zap.
št. VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE merska

enota
Čps
min

Čst
min

Čad
min

Celotni
čas
min

9.1 meh. čiščenje in letni pregled kurilne in dimovodne naprave kos 5 45 5 55
9.2 meritev emisije dimnih plinov kurilne naprave kos 5 15 5 25
9.3 letni pregled kurilne in dimovodne naprave brez meh. čiščenja kos 5 20 5 30
9.4 storitev v kompletu, letni pregled in meritve (9.2 + 9.3) kos 10 35 10 55
9.5 storitev v kompletu, meh. čiščenje, letni pregled in meritve (9.1+ 9.2) kos 10 60 10 80
9.6 kontrolni ali ponovni letni pregled kos 2 12 2 16

10. TEKOČE GORIVO, KURILNA NAPRAVA Z MEDIJEM ZA PRENOS TOPLOTE

Zap.
št. VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE merska

enota
cena v eurih 
brez DDV

10.1 meh. čiščenje in letni pregled kurilne in dimovodne naprave kos 24,00
10.2 meritev emisije dimnih plinov kurilne naprave kos 10,00
10.3 letni pregled kurilne in dimovodne naprave brez meh. čiščenja kos 14,00
10.4 storitev v kompletu, letni pregled in meritve (10.2 + 10.3) kos 24,00
10.5 storitev v kompletu, meh. čiščenje, letni pregled in meritve (10.1+ 10.2) kos 34,00
10.6 kontrolni ali ponovni letni pregled kos 7,20



10.1. TEKOČE GORIVO, KURILNA NAPRAVA Z MEDIJEM ZA PRENOS TOPLOTE -
ČASOVNI NORMATIVI

Zap.
št.

VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE
merska
enota

Čps
min

Čst
min

Čad
min

Celotni
čas
min

10.1 meh. čiščenje in letni pregled kurilne in dimovodne naprave kos 5 50 5 60

10.2 meritev emisije dimnih plinov kurilne naprave kos 5 15 5 25

10.3 letni pregled kurilne in dimovodne naprave brez meh. čiščenja kos 5 25 5 35

10.4 storitev v kompletu, letni pregled in meritve (10.2 + 10.3) kos 10 40 10 60

10.5 storitev v kompletu, meh. čiščenje, letni pregled in meritve (10.1+ 10.2) kos 10 65 10 85

10.6 kontrolni ali ponovni letni pregled kos 2 14 2 18

11. PLINASTO GORIVO, KURILNA NAPRAVA BREZ MEDIJA ZA PRENOS TOPLOTE

Zap.
št. VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE merska

enota
cena v eurih 
brez DDV

11.1 meh. čiščenje in letni pregled kurilne in dimovodne naprave kos 20,00
1 1.2 meritev emisije dimnih plinov kurilne naprave kos 10,00
11.3 letni pregled kurilne in dimovodne naprave brez meh. čiščenja kos 12,00
11.4 storitev v kompletu, letni pregled in meritve (1 1.2+11.3) kos 22,00
11.5 storitev v kompletu, meh. čiščenje, letni pregled in meritve (11.1+11.2) kos 30,00
11.6 kontrolni ali ponovni letni pregled kos 6,40

11.1 PLINASTO GORIVO, KURILNA NAPRAVA BREZ MEDIJA ZA PRENOS TOPLOTE - 
ČASOVNI NORMATIVI

Zap.
št. VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE merska

enota
Čps
min

Čst
min

Čad
min

Celotni
čas
min

11.1 meh. čiščenje in letni pregled kurilne in dimovodne naprave kos 5 40 5 50

11.2 meritev emisije dimnih plinov kurilne naprave kos 5 15 5 25

11.3 letni pregled kurilne in dimovodne naprave brez meh. čiščenja kos 5 20 5 30

11.4 storitev v kompletu, letni pregled in meritve (11.2+11.3) kos 10 35 10 55

11.5 storitev v kompletu, meh. čiščenje, letni pregled in meritve (11.1 + 11.2) kos 10 55 10 75

11.6 kontrolni ali ponovni letni pregled kos 2 12 2 16

12. PLINASTO GORIVO, KURILNA NAPRAVA Z MEDIJEM ZA PRENOS TOPLOTE

Zap.
št. VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE merska

enota
cena v eurih
brez DDV

12.1 meh. čiščenje in letni pregled kurilne in dimovodne naprave kos 22,00
12.2 meritev emisije dimnih plinov kurilne naprave kos 10,00
12.3 letni pregled kurilne in dimovodne naprave brez meh. čiščenja kos 13,20
12.4 storitev v kompletu, letni pregled in meritve (12.2+12.3) kos 23,20
12.5 storitev v kompletu, meh. čiščenje, letni pregled in meritve (12.1+12.2) kos 32,00
12.6 kontrolni ali ponovni letni pregled kos 7,20



12.1 PLINASTO GORIVO, KURILNA NAPRAVA Z MEDIJEM ZA PRENOS TOPLOTE -
ČASOVNI NORMATIVI

Zap.
št.

VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE
merska
enota

Čps
min

Čst
min

Čad
min

Celotni
čas
min

12.1 meh. čiščenje in letni pregled kurilne in dimovodne naprave kos 5 45 5 55

12.2 meritev emisije dimnih plinov kurilne naparve kos 5 15 5 25

12.3 letni pregled kurilne in dimovodne naprave brez meh. čiščenja kos 5 23 5 33

12.4 storitev v kompletu, letni pregled in meritve (12.2+12.3) kos 10 38 10 58

12.5 storitev v kompletu, meh. čiščenje, letni pregled in meritve (12.1+12.2) kos 10 60 10 80

12.6 kontrolni ali ponovni letni pregled kos 2 14 2 18

13. PLINASTO GORIVO, KURILNA NAPRAVA Z ATMOSFERSKIM GORILNIKOM 
(IZVEDBE B ALI C) Z ALI BREZ MEDIJA ZA PRENOS TOPLOTE

Zap.
št. VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE merska

enota
cena v eurih 
brez DDV

13.1 letni pregled in meritev emisij dimnih plinov kos 18,00
13.2 mehansko čiščenje dimovodne naprave kos 7,20
13.3 kontrolni ali ponovni letni pregled kos 7,20

13.1. PLINASTO GORIVO, KURILNA NAPRAVA Z ATMOSFERSKIM GORILNIKOM 
(IZVEDBE B ALI C) Z ALI BREZ MEDIJA ZA PRENOS TOPLOTE - ČASOVNI 
NORMATIVI

Zap.
št.

VRSTA NAPRAVE ALI STORITVE
merska
enota

Čps
min

Čst
min

Čad
min

Celotni
čas
min

13.1 letni pregled in meritev emisij dimnih plinov kos 5 35 5 45

13.2 mehansko čiščenje dimovodne naprave kos 5 10 3 18

13.3 kontrolni ali ponovni letni pregled kos 2 14 2 18

Izvajalec dimnikarskih storitev lahko v večstanovanjskih stavbah pregled ali čiščenje skupnega 
dimnika ali zračnega kanala zaračuna le enkrat.

Storitve, ki niso navedene v ceniku se obračunajo po porabljenem času in materialu, v dogovoru z 
uporabnikom.

Kontrolni pregled se obračuna v primeru, ko na predviden termin mehansko čiščenje ni potrebno. 
Potrebnost čiščenja določi izvajalec, na osnovi predhodnega pregleda.

Izvajalec dimnikarske storitve mora uporabniku storitev predložiti cenik in obrazložiti način obračuna 
dimnikarskih storitev.



SIKD
JAVNI SKLAD REPUBLIKE SLOVENIJE ZA KULTURNE DEJAVNOSTI 

OBMOČNA IZPOSTAVA PTUJ 
Jadranska 13, 2250 Ptuj, Slovenija

RAZPIS
ZA PODELITEV PRIZNANJ SVETA OBMOČNE IZPOSTAVE JSKD PTUJ ZA

LETO 2009

Območna izpostava JSKD Ptuj v skladu z 2. poglavjem Poslovnika Ol JSKD Ptuj 
razpisuje priznanja Sveta območne izpostave za področje ljubiteljske kulture za leto 
2009:

- PRIZNANJE SVETA OBMOČNE IZPOSTAVE JSKD v obliki listine,
- JUBILEJNA PRIZNANJA OBMOČNE IZPOSTAVE JSKD v obliki listine.

Predlog mora vsebovati:
1. podatke o predlagatelju

naziv in poštni naslov društva - predlagatelja, matična številka društva - 
predlagatelja,
ime in priimek odgovorne osebe predlagatelja, 
telefon, fax, elektronska pošta.

2. podatke o kandidatih
ime in priimek oz. naziv kandidata, poštni naslov,

- za katero priznanje je kandidat predlagan, 
katera priznanja je že prejel.

3. priloge
kratek življenjepis za posameznike s poudarkom na dosežkih na kulturnem 
področju oz. kratek povzetek o delu društva;
utemeljitev, ki mora dovolj obširno navesti razloge, ki upravičujejo podelitev 
predlaganega priznanja.

Merila za podelitev priznanj

Vsako leto se podelijo največ 3 priznanja Sveta Območne izpostave. Število jubilejnih 
priznanj ni omejeno!

Podelitev priznanja Sveta območne izpostave JSKD opravičujejo predvsem 
pomembni dosežki ustvarjalnega in poustvarjalnega dela posameznika ali društva na 
področju kulture. Priznanje se podeli:

za izjemne dosežke pri organizacijskem delu;
- za razvijanje novih oblik in vsebin dela;
- za področje kulturne vzgoje in izobraževanja;
- za raziskovalno delo;

za strokovno svetovalno in mentorsko delo;
- za razvijanje kulturnega sodelovanja z drugimi društvi in zvezami društev;



za publicistično delo;
za dosežke pri ohranjanju nacionalne kulturne dediščine.

Podelitev jubilejnega priznanja Sveta Območne izpostave JSKD upravičuje 
dolgoletno delovanje posameznika (najmanj 20 let), društva ali zveze (najmanj 30 
let), ki je vplivalo na razmah ljubiteljske kulturne dejavnosti.

Podeljevanje priznanj

Priznanja Sveta območne izpostave JSKD se podelijo enkrat letno na proslavi ob 
kulturnem prazniku v občini, kjer je sedež izpostave. Podeli jih predsednik-ca Sveta. O 
izbiri kandidatov odloča Svet Območne izpostave JSKD Ptuj.

Jubilejna priznanja območne izpostave se podeljujejo na letnih oz. jubilejnih 
prireditvah društev. O podelitvi odloča na osnovi tega pravilnika in jih podeljuje 
vodja Ol JSKD.

Predloge za jubilejna priznanja je treba oddati najmanj mesec dni pred prireditvijo, 
na kateri naj bodo podeljena.
Rok za oddajo predlogov za priznanja Sveta je do 11.1.2010 na naslov: Območna 
izpostava JSKD Ptuj, Jadranska 13, Ptuj s pripisom »Za priznanja«. Predlagatelji bodo o 
izbiri obveščeni do 1.2.2010.

Svet območne izpostave bo obravnaval le popolne in pravočasno prispele 
predloge!

Razpis se posreduje vsem predsednikom kulturnih društev, osnovnim in srednjim šolam 
na območju območne izpostave in objavi v glasilih občin, za katere dela območna 
izpostava.

Ptuj, 3. december 2009 Predsednica Sveta Ol JSKD 
Silva Fartek, l.r.



HAJDINČAN december 2009

Prispevki učenčev OŠ Hajdina
ANKA IN GOSPA BOŽIČEK

Nekoč je živela deklica po imenu Anka. Anka 
je bila sirota in ni imela staršev. Nekega božič
nega večera je na ulici stal velik mož in je raz
dajal oblačila za sirote in revne ljudi, potem 
je videl Anko in jo je poklical k sebi. Ponudil 
ji je obleko, a Anka jo je odklonila. In rekla: 
»Podajte jo drugim otrokom.« Podaril ji je še 
kapo, vendar jo je odklonila. Anko je začelo 
malo zebsti. Grobi veter ji je hušknil v obraz, 
ni zmogla več zdržati. Zeblo jo je. Ker je bil 
božič, so ulice kmalu potihnile. Anka je bila 
lačna. Potem je za vogalom zagledala moža, 
ki je bil oblečen v rdeč jopič in rdečo kapo. 
Na hrbtu je nosil debelo vrečo. Ven je padlo 
darilo. Anka ga je pobrala in prebrala naslov. 
Pisalo je: za Anko. Začudila se je, pogledala je 
za vogal in moža ni bilo več. Bila je utrujena. 
Od mraza se je zgrudila na tla. Ko se je zbu
dila, je bila pokrita z debelo odejo. Začudeno 
je pogledala okoli sebe. Potem so vrata zaškri
pala in ven je stopila gospa. Imela je sive lase 
in očala. V rokah je držala pladenj s toplim 
čajem. Anki je bilo že topleje pri srcu. Gospa 
ji je povedala, da je božičkova žena in možak, 
ki ga je videla na ulici, je bil božiček. Gospa 
božiček je videla, kako je oblečena. Takoj se je 
spomnila na ljubeznivo škratko Saro. Gospa 
božiček je povedala Anki, da gre iskat obleko 
zanjo. Kot bi mignil, je bila nazaj. V rokah je 
imela prelepo obleko. Anka jo je pomerila in 
obleka je bila kot ulita. Ko se je dovolj ogrela, 
je zapustila gospo božiček. Poslovili sta se in 
Anki je škratovka dala obleko. Ko je Anka 
prišla nazaj v mesto, sta jo zagledala žalostna 
gospa in gospod. Vprašala sta jo, ali je sirota in 
Anka je prikimala. Vprašala sta jo, če jo lahko 
posvojita. Anka se je nasmehnila. Bila je tako 
srečna, da bi lahko naredila vse na svetu, ko 
so ji pokazali stanovanje, se je počutila kot pri 
gospe božiček. Še tisti večer so okrasili božično 
drevo. To je bilo res najlepše drevo na svetu. In 
kaj šele zjutraj, ko bi videli koliko daril. Anki 
zagotovo ni bilo žal, da sta jo posvojila. To je 
bil njen najsrečnejši dan.

Hana Petek, 5. n

ROŽE SREČE MORAŠ SADITI SAM

V letošnjem letu seje naša šola prijavila k ino
vacijskem projektu ZRSS - Razredna klima kot 
kriterij kakovosti delovanja šole. Naš projekt 
nosi naslov Rože sreče moraš saditi sam. Cilji 
projekta so predvsem razvijanje pozitivnih 
vrednot: spoštovanje, poštenje, odgovornost, 
zaupanje, sprejetost, varnost, prijateljstvo ... 
S projektom vzpodbujamo vrednote, ki so jih 
izbrali učenci. Trudimo se za izboljšanje med
sebojnih odnosov, krepitev strpnosti in raz
vijanje pozitivne samopodobe. Predvsem pa 
želimo, da učenci sami prevzamejo odgovor
nost za svoja dejanja.

{'*“/ I

Rože zgovorno govorijo o namenu pro
jekta, na nas pa je, da te cilje tudi ures
ničimo.

Aktivnosti izvajamo na razrednih urah v 
sklopu dnevov dejavnosti.

Učenci so sodelovali na delavnicah in gle
dališki predstavi Mali princ (Društvo za boljši 
svet), ponovno deluje šolski radio, ki nas 
obvešča o dosežkih učencev, razredne ure so 
namenjene razrednim vrednotam.

Izbrali smo prevladujočo vrednoto, to je var
nost. Najprej želimo izboljšati obnašanje na 
šolskem avtobusu. V ta namen smo izdelali 
plakate s pravili: Varna pot domov.

K projektu želimo povabiti tudi starše naših 
učencev, saj skupaj zmoremo več!

Vodja projekta 
Irena M. Goznik

MLADI RAZISKOVALCI IZ OŠ 
HAJDINA SODELOVALI NA TURI
STIČNEM FORUMU V RADENCIH

V četrtek, 3. decembra, je v Zdravilišču 
Radenci potekal 12. Slovenski turistični 
forum. Na povabilo ge. Petre Pistotnik iz 
Turistične zveze Slovenija se ga je udele
žila tudi skupina naših učencev (Tamara 
Kmetec, Neža Mlakar, Ana Vogrinec, Nejc 
Marčič in Gašper Mlakar) kije pod mentor
stvom ravnatelja Jožeta Laha za svoje delo 
dosegla zlato in srebrno priznanje. Sodelo
vali smo z lansko postavitvijo turistične trž
nice s hajdoškim studencem in studenčno 
hišico pod naslovom VODA - IZZIV ZA 
PRIHODNOST.

Ponovno smo našli stik in poklepetali z 
naključnimi obiskovalci - gosti hotela in ude
leženci foruma. Našo stojnico sta si z zani
manjem ogledala tudi dr. Janez Bogataj in dr. 
Lučka Kajfež Bogataj, članica Mednarodnega 
foruma za sprejemanje podnebnih sprememb. 
Z zanimanjem je prisluhnila našim idejam o 
uporabi, negovanju in skrbi za zdravo pitno 
vodo.

Marija Meklav

Na predstavitvi naše projektne naloge v Radencih je sledil še skupni posnetek naših 
učencev z učenci iz OŠ Destrnik ob dr. Lučki Kajfež Bogataj in predsednikom Turi
stične zveze Slovenije Dominikom S. Černjakkom.
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Novoletne želje iz 1. b

Karin: Mene je obiskal že Miklavž. Zdaj pa 
pride še Božiček, ker sem mu pisala pismo. 
Pomagal mi je pisat brat Alen. Iz revij sva izre
zala slike, kaj si želim in sva nalepila na pismo. 
Želim si, da mi Božiček prinese punčko za 
česat, šminko in zapestnico. Želi pa si tudi Švi- 
gazajčka, ker se ga v trgovini ne da kupit.

Martin: Mene je že obiskal Miklavž. Prideta 
pa še Božiček in dedek Mraz., vendar ne skupaj. 
Od Miklavža sem dobil copate na vezalke, 
sladkarije in sadje. Božiček pa še pride. Mislim, 
da se pripelje na saneh . pripeljejo ga jelenčki. 
Pride pa skozi dimnik in ponoči nastavi darila 
pod smreko. Pismo sem mu že napisal, poma
gal mi ga je napisat bratranec Pri babici sem 
mu tudi pisal.

Lovro: Želim si, da bi mi Božiček prinesel 
Bakogane in bojevnike iz druge serije, take 
zelene, ledene in vodene.

Filip: Za Miklavža sem si želel igro, pa mi 
je izpolnil željo. Od Božička pa si želim igro 
Trdnjavo, legice male. Sem že pisal Božičku. 
Pomagala mi je mamica. Napisala sva “Dragi 
Božiček, prinesi mi legice Castle.” Spodaj pa 
sem narisal.

Jaz pa zbiram denar za revne otroke, da bi si 
lahko kaj kupili.

Marko: Božička se najbolj veselim, ker me 
preseneti in pride ponoči. Kar naenkrat nastavi 
darila pod smreko. Miklavžu pa moram dat 
roko.

Iva: Za dedka Mraza si želim Roxy voziček. 
Sem mu že pisala. Pomagala mi je mami, ker

Novoletne želje prvošolcev

Lea: Jaz sem bila zelo pridna. Pridna sem 
v šoli, doma, vsepovsod. Božiček mi naj pri
nese Vings nalepke, vings torbo, 10 ribic, 
pa tistega, ki čisti akvarij. Ko Božiček pride, 
naj ribe nahrani, ker drugače ne bodo do 
jutra preživele.

Tadej: Želim si, da bi bi mi Božiček pri
nesel jugijo karte. Pismo bo napisala mami, 
jaz pa sem vseeno vesel.

Petra: Želim si baby nogavice, pa pisalno 
mizo. Zdaj imam manjšo mizo, želim pa si 
večjo.

Niko: Mojo pisalno mizo je naredil ati 
sam, zato jo imam. Želim si avto na daljin
sko, ki se vozi po snegu. Sigurno bom avto 
dobil, ker sem priden. Ja, pa bakogane bi 
tudi imel.

Kamer: Želim si bakogana in tri robotke.

Tibor: Jaz pa si želim bakogansko ploščo. 
Da ne bi rabil tako dolgo čakat, že šparam 
denar. Bakogane bom metal v mehko 
posteljo. Pa še robota na daljinsko bi imel. 
Mislim, da mi bo Božiček to sigurno pri
nesel.

Valentin: Jaz bi imel samo enega hrčka. 
Drugo še ne vem.

Nina: Imela bi plišastega levčka. Jaz sem 
bila pridna. Pomagala sem mamici kuhati, 
pa pospravljala sem...

Lina: Božiček pride k nam, ko postavimo 
smreko. Ponoči nastavi darila, zjutraj darila 
najdemo. Letos si želim baby borna, gum- 
jaste nalepke, veliki novi album za nalepke, 
ribe in vse za ribe. Drugo si bom še zaželela 
doma. Saj bo vsa ta darila prinesel v šolo, 
ne? Jaz sem pridna. V starih časih je pa 
prišel dedek Mraz.

Urban Toplak: Mi gremo zvečer spat, 
zjutraj nas že čakajo darila. Še, ko mi je 
Božiček prinesel kolo, je bilo zavito. Letos 
sem mu napisal motor na bencin, rolko, 
lego kocke, bakogane, pa še posteljnino 
ninja želve.

Zala: Najrajši od vseh imam Božička. 
Želim si gamaše in zvezdice, ki se svetijo. 
Čakala ga bom pridna, zvečer bom zmolila 
sveti angel.

Jan: Želim si bakogan areno in 8 črnih 
bakoganov. Ne vem, če mi bo to kupil. 
Upam, da bo. Eno pismo sem že napisal, 
mami pa mi je pomagala. Ona je pismo 
napisala, jaz sem prepisal.

Urban Dobrajc: Želim si igračo opico, 
tri bakogane, rdeče, pa nič več. Letos sem 
bil priden. Razveselil sem brata, sošolce, 
učiteljico, mamico, zato res upam, da bom 
darila dobil.

Beti nam ni povedala, kaj si želi, ker je 
zbolela. Zato so ji sošolke zaželele tako: 
Beti je pridna. Rada ima živali, zato ji naj 
Božiček prinese hrčka, eno plišasto žival in 
Barbiko.

jaz nisem vedela kako bi napisala. Želim si, da 
bi mi prinesel Švigazajčka, ker ga v trgovini ne 
moreš kupiti.

Lana: Jaz pa si želim, da mi Božiček prinese 
Barbiko. Božiček pride k meni ponoči skozi 
dimnik in mi nastavi darila pod smreko.

Marsel: Sem že pisal Božičku, da si želim 
Bakogane in Gormite. Nič drugega sr ne želim. 
Mogoče še samo barvice, ker se mi na teh 
konice lomijo, če močno barvam.

Nikola: Nisem še pisal Božičku. Napisal 
mu bom, da si želim tri Bakogane in velikega 
robota. Pismo mi bo pomagal napisat ati.

Kristjan: Želim si formulo na daljinca. Danes 
mu bom pisal. Nisem še. Zraven tega, kar si 
želim, bom še napisal, da sem priden, ker 
potem zagotovo pride. Pa naslov napišem, 
da me najde. Božička pripeljejo jelenčki na 
saneh.

Aljaž: Božičku bom pisal, da mi prinese 
velik plakat, traktor, ker mi ga mami že dolgo 
obljublja. Moram mu pisat, ker drugače ne 
ve, kaj si želim, pa še naslov napišem, da me 
najde.

AUF DEM MARKT

Auf dem Markt, 
da gibt es viel zu sehen, 
wie rote Apfel, die so stehen.

Mause, die klauen 
Gernuse und mehr...
Hunde, die jaulen 
und das sogar sehr.

Grofie Orangen 
und auch Mandarinen,
Birnen, Tomaten, 
die gibt’ s zu gevvinnen.

Am Ende,
da kommt die Nacht, 
die Sonne geht runter.
Was fiir eine Pracht?

Gabriela Štumberger, 6. a 
(Pesmica je nastala pri pouku 

nemščine v OŠ Hajdina)
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Praznično vzdušje v vrtcu Vijolica
Tudi v vrtcu Vijolica smo se zimsko odeli... Enotno smo krasili vrtec in 

izdelovali novoletne okraske.

V oddelku 1-3 let smo si naredili medvedje brloge in potem 
so se medvedki sladkali z medom- pri vzgojiteljici Alenki in 
Nevenki.

TA krasitev je nastala v oddelku 3-4 leta pri vzgojiteljici Vanji 
in Danici

Tako pa smo okrasili vrtec- oddelek 5-6 pri vzgojiteljici Veri in 
Mojci.

Izdelovanje novoletnih okraskov iz slanega testa- oddelek 5-6 
pri vzgojiteljici Veri in Mojci

Uredila in pripravila vzgojiteljica Alenka Čuš

Lucija, 5 let
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Iz vrtca Zvonček

Obelezitev 
mednarodnega 
dneva strpnosti

V ponedeljek, 16. novembra 2009, smo v Vrtcu Ptuj enoti Zvonček 
v okviru aktivnosti UNESCA ASP-net obeležili mednarodni dan 
strpnosti. Mali in veliki Zvončki smo se zbrali v mavrični igralnici, 
se pogovorili o tem, kaj pomeni biti strpen in prebrali knjigo z naslo
vom Elmer, ki govori o slonu, ki je bil drugačen in je zato izstopal. S 
tem smo želeli opozoriti na to, da smo ljudje različni, ampak se kljub 
temu spoštujemo, se imamo radi in smo strpni drug do drugega. 
Sledile so ustvarjalne delavnice, kjer je vsak otrok ustvaril svojega 
Elmerja po lastni domišljiji. Nastali so zanimivi izdelki.

Podelitev priznanja Turistične zveze Slovenije Vrtcu Ptuj -
enoti Zvonček v kategoriji 

za najlepse urejen vrtec v Sloveniji

Turistično društvo Ptuj je Vrtec Ptuj - enoto Zvonček prijavilo 
na vseslovenski projekt Moja dežela - lepa in gostoljubna. Gre za 
projekt, tekmovanje in izbiro najbolj urejenih krajev, ki prispevajo 
h kakovosti življenja ljudi, kakovosti turistične ponudbe, gostoljub
nosti, k razvoju in urejenosti okolja, promociji turizma in razvoju 
turistične in ekološke zavesti prebivalstva. Državna ocenjevalna 
komisija je bila zelo stroga in je imela stroge kriterije, saj je zelo 
težko ocenjevati kraje, ki se vsako leto potrudijo, da so vabljivi za 
turiste. Obstaja več kategorij ocenjevanja, v kategoriji vrtcev je naša 
enota Zvonček zasedla prvo mesto. Svečane podelitve pod častnim 
pokroviteljstvom predsednika republike Slovenije dr. Danila Turka 
se je udeležila tudi ravnateljica Vrtca Ptuj ga. Božena Bratuž. Dne 19. 
novembra 2009 nam je ga. ravnateljica osebno izročila priznanje in 
zastavo projekta Moja dežela - lepa in gostoljubna, ki smo ju izobe
sili na vidno mesto in smo nanju zelo ponosni. Podelitve priznanja 
so se udeležili predstavniki iz Mestnih občin Ptuj in Hajdina.
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Čebelarja na obisku
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Tako kot vsako leto 
sta nas tudi v letoš
njem šolskem letu 
v Vrtcu Ptuj - enoti 
Zvonček obiskala 
lokalna čebelarja iz 
Čebelarske zveze 
Slovenije in nam 
omogočila okusen 
medeni zajtrk, saj sta 
nam podarila med, ki 
je proizvod ptujskih 
čebelarjev. Seznanila 
sta nas, da je na svetu 
preko 20.000 vrst 
medu, pri nas pa so
najpogostejši: gozdni, kostanjev in cvetlični 
med. Predstavila sta nam slovenskega čebe
larja, čebelarjenje, uporabnost čebeljih pri
delkov in nas seznanila s pozitivnimi učinki 
medu. Vsakemu otroku sta podarila poučno 
zgibanko o čebelah - Čebelica moja pri
jateljica. S to dobrodelno in izobraževalno 
akcijo smo našim »malčkom« približali slo
venskega čebelarja, otroci pa so po odhodu 
čebelarjev ustvarjali različne izdelke na temo 
čebel in čebelarjev.

Obisk zmajčka v Vrtcu Ptuj - enoti 
Zvonček

V četrtek, 12. novembra 2009, nas je v enoti Zvonček obiskala 
maskota Zmajček - iz revije Zmajček, ki je namenjena predšolskim 
otrokom. Zmajčka so se otroci zelo razveselili. Z Zmajčkom smo 
rajali, mu zapeli pesmice, v zameno pa je vsakemu otroku podaril 
revijo Zmajček. Da smo se imeli zares lepo, pričajo naslednje foto
grafije.

Pripravili in uredili vzgojiteljici: 
Iris Dužič, Barbara Radek
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Igrače nekoč in danes
T) red nami so božično-novoletni praz-
.L niki, ko veliko časa posvetimo tudi 

nakupovanju daril in obdarovanju otrok.
V otroških trgovinah je na voljo prav vse, 
s polic nas nagovarjajo avtomobili, lutke, 
dojenčki, barbike in razne druge igrače.
V široki ponudbi raznovrstnih igrač je 
zelo težko najti kakovostno igračo. Skozi 
različne igre otroci razvijajo motoriko in 
se tudi veliko naučijo.

Ustvarjalne igre pomagajo pri spoznavanju 
okolja in vzgoji moralnih kvalitet. V dru
žabnih igrah pa se razvijajo socialna čustva, 
kot so simpatija do človeka, naklonjenost, 
solidarnost in požrtvovalnost. Igra ima tako 
velik pomen za razvoj vseh otrokovih sposo
bnosti, zato je pomembno, s katerimi igra
čami in kako se otroci igrajo.

Igrače so zelo star izum, kar dokazujejo 
tudi arheološka odkritja punčk iz cunj, 
preproste frače in vrtavke. Z njimi so se 
igrali tudi naši dedi in babice. Po pripo
vedovanjih Marije Hazimali iz Skorbe je 
kot majhna deklica imela »liliko«, to je 
bila punčka iz cunj, ki jo je naredila sama. 
Skupaj s sovrstniki so se »šli risa«, ko so 
na tla narisali črte v različnih oblikah. 
Zmagovalec je postal tisti, ki je prvi zadel 
kamenček v vsa narisana polja. Veselo je 
bilo tudi v bližini starega mlina, kjer so se 
lahko kopali in vozili z manjšim lesenim 
čolnom.

Fantje so se igrali s prav posebno žogo iz 
kravje dlake. Po besedah Antona Zupaniča 
iz Skorbe so se lahko v času njegovega otro
štva igrali le z igračami in igrami, ki so si jih 
naredili ali izmislili sami. »Šli so se svinčkat« 
- za to igro si potreboval koničasto palico, ki 
si jo moral vreči v zemljo, tekmovalec pa ti 
jo je potem skušal izbiti. Namesto gugalnice 
so se zibali na »srebrotu«, to je bila rastlina, 
podobna vrvi. Bratu Janezu Zupaniču, tudi 
Skorbljanu, pa je v spominu najbolj ostalo 
izdelovanje smuči. »Smuči sem si naredil iz 
vrbe, jih nato kuhal v vreli vodi. Iz zavrženih 
čevljev sem izrezal trakove, s katerimi sem 
lahko svoje čevlje zvezal na smuči.« Med 
drugim se Janez spominja, da so si izdelovali 
igrače iz lesa, igrali pa so se tudi s kakšno 
staro »felno« od kolesa, kar pa je bila že red
kost.

IZBERI KAKOVOSTNO IGRAČO

Dandanes si ne moremo več predstavljati, 
da bi se otroci igrali tako kot nekoč, saj je 
v materialno naravnanem svetu sreča otrok 
vedno bolj pogojena z velikim številom kup
ljenih igrač. Otroci dobijo vse, kar si želijo

in vidijo, potem pa se ne znajo igrati. Vse 
manj pa je tudi druženja otrok med seboj. 
Veliko vlogo pri igri naših otrok imajo pred
vsem starši, ki morajo ubrati pravo mero ter 
pretehtati, katere igrače so za otroka dobre

ali ne in se zavedati, da je lahko igra z doma 

narejeno igračo prav tako kvalitetna kot s 

kupljeno.

Estera Korošec

VADBA V VODI 
ZA DOJENČKE IN MALČKE

Plavalna zveza Slovenije organizira vadbo v vodi za dojenčke in malčke 
(od 4. meseca do 4. leta starosti), ki poteka v Termalnem parku Term Ptuj. 

Vadba se bo pričela januarja. Uvodno predavanje za starše, kjer vam bomo 
posredovali vse potrebne informacije o vadbi, bo v ponedeljek, 4. 1.2010 

ob 17. uri. Informacije in prijave na telefon 051 220 984!
Vabimo vse mlade družine, naj se nam pridružijo! 

(www.plavanje-dojenckov.com)

Ujela sem ga! Foto arhiv PZS
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Srečanje Pučnikovih korenin
So dnevi, ki so vredni spomina.

So dogodki, ki ostanejo v spominu za 
vedno.

In so ljudje, ki jih radi srečamo!

Drevo na Pusnikovi domačiji močne 
korenine je pognalo, se vsa ta leta je raz
tegovalo. Vsak po svoji poti smo šli, za 
sabo pustili smo tudi sledi. Koliko vsega 
smo že doživeli, koliko lepih trenutkov 
preživeli, a kaj ko nam čas tako hitro 
beži, da lahko zabriše nam sledi.

Te besede so bile med drugim zapisane na 
vabilu, na srečanje sorodnikov, katerih kore
nine so se začele na Pušnikovi domačiji v 
Skorbi. Ideja o srečanju se je že kar nekaj 
časa porajala med Marinko, Anico, Nežiko 
in Frančko, saj ob tem hitrem tempu življe
nja pozabljamo na pomembne vrednote živ
ljenja, na druženje; znati si vzeti čas drug za 
drugega. Zamisel smo udejanjili na Miklav
ževo soboto, 5. decembra, v domu krajanov 
Skorba. Pri organizaciji nas je vodila misel in 
želja, da obudimo spomine na tiste domače, 
ki jih ni več med nami in da vezi utrdimo ter 
prijetne trenutke doživimo.

Pušnikovo drevo življenja je bilo zasajeno 
davnega leta 1911, ko sta se poročila Janez 
Pušnik iz Prepolj in Marija Hazimali iz 
Skorbe.

Ob domačem ognjišču so zrasle njune hčere 
Marija, Frančka, Neža in Ana - naše mame, 
babice in prababice; ter posvojenka Terezija. 
Vzgojene so bile v duhu spoštovanja, odgo
vornosti, delavnosti in skromnosti. Kljub 
pomanjkanju in težkemu življenju jim je bila 
najpomembnejša sestavina življenja družina 
sama, njeni stiki s sorodniki, prijatelji.

Vse te vrednote življenja so znale prene
sti v svoje družine, ki so si jih z leti ustva
rile. Stkale so močne vezi, jih negovale in 
prenašale na naše mame in očete. Ti jih pa 
danes prenašajo na nas, sinove in hčere ter 
na vnuke, ki ob njih rastemo, dozorevamo 
ter skupaj s sedanjostjo peljemo spomine 
naprej.

Spomini so se prebudili tudi ob mizi, kjer 
smo razstavili vse ohranjene stvari naših 
prednikov. Ob pogledu na njih se je prebu
dila marsikatera zgodba tistih časov, ki so se 
nabrale okrog domačega ognjišča. Album 
spominov pa nas je ponesel skozi vse tiste 
čase, ko smo ob sebi imeli še tiste domače, 
ki jih danes ni več med nami, in nas spomnil 
na prijetne trenutke, ki smo jih doživeli.

Ob veselem vzdušju, polnih mizah je 
popoldan popestril naš mlajši rod. Žiga, 
Teo, Aljaž, Jure, Manja, Taja in Ria so nam 
pripravili kulturni program. Za prijetno 
doživetje je poskrbel tudi bratranec Danilo,

ki nadaljuje družinsko tradicijo Pušnikove 
domačije, na kateri so vedno imeli konje. Da
nes se sam z njimi ljubiteljsko ukvarja in nas 
je s kočijo popeljal po Skorbi do Pušnikove 
domačije, kar je bilo posebej zanimivo pred
vsem za otroke, pa tudi starejši so se z vese
ljem popeljali.

Vendar presenečenj za otroke ta dan še ni 
bilo konec. Obiskal nas je tudi sv. Miklavž v 
spremstvu parkljev, ki zaradi pridnosti otrok 
niso imeli pretiranega dela. Je pa res, da je 
verjetno kašnega otroka malo le stisnilo v 
želodčku. A na strah so hitro pozabili, ko 
jim je Miklavž razdelil darila. Brez njih niso 
ostali niti starejši otroci in pa družine, ki so v 
spomin na srečanje dobile Pušnikovo drevo 
življenja, nastalo izpod rok sestrične Ivanke. 
V prijetnem vzdušju ob klepetu in glasbi se 
je druženje nadaljevalo pozno v noč. Spo
znali smo, da je prav, da se veselimo prihod
nosti, a hkrati ohranimo lepe spomine na 
naše korenine. Saj dokler imamo spomine, 
obstaja preteklost. Dokler imamo upanje, 
nas čaka prihodnost. Dokler imamo dobre 
sorodnike in prijatelje, je lepa sedanjost.

Razšli smo se z lepimi spomini in z željo 
v srcu, da se spet kdaj tako skupaj dobimo. 
Verjamem, da smo doživeli dan, ki je vreden 
spomina.

Renata Gabrovec
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Velika Pušnikova družina na srečanju. Foto: Stanko Kozel
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»Karitas je 
ljubezen«

Žiga živi skupaj s starši in sestrico v
žž borni hišici. Oče je letos ostal brez 

službe, tudi mama je že dlje časa brez
poselna. Žiga nikakor ne more razu
meti, zakaj on ne more imeti prav tako 
moderne jakne kot njegov sošolec. Tudi 
mobitela nima, pa računalnika in kolesa. 
Pri njih doma se vse vrti okoli tega, ali 
bodo lahko kupili hrano, plačali polož
nice, kupili šolske potrebščine. Včasih so 
skupaj v hladni sobi, brez nasmeha. Edini 
topli žarek je pomoč Karitasa.«

To je sicer izmišljena zgodba, vendar jih 
je na žalost tudi v naši občini vedno več. 
Zaradi finančne in gospodarske krize je 
veliko občanov ostalo brez zaposlitve. Kot 
pravi Angela Trafela, predsednica Župnij
ske Karitas, trenutno beležijo okoli 170 soci
alnih primerov, od tega 60 družin, potrebnih 
pomoči. Največkrat jim pomagajo s hrano 
in obleko, ki jo lahko dvignejo vsak četrtek 
med 16. in 17. uro. To je tudi čas dežurstva, 
ko lahko vsi ljudje prinesejo svoje darove. V 
veliko pomoč jim je hrana iz Evropske unije. 
»Če ne bi dobili zalog iz Evropske unije, bi 
bile naše police velikokrat prazne in najhuje 
je, če ne bi imeli ljudem kaj dati,« razlaga 
Angela.

STISKE SE POVEČUJEJO

Prostovoljci Karitasa spremljajo razmere 
tudi v svojih vaseh in tiste najbolj socialno 
ogrožene družine in posameznike obiščejo. 
Velikokrat se namreč dogaja, da je ljudi sram 
priti na Karitas in prositi za pomoč. Nekateri 
tudi ne vedo, na katere institucije se obrniti 
in si urediti socialno pomoč ali otroški doda
tek. Pri vsem tem jim pomagajo prostovoljci. 
»Ljudje včasih potrebujejo le dobro besedo, 
pogovor in to, da jim prisluhneš.« Prav zato 
obiskujejo tudi bolnike in starejše ter jih raz
veselijo s kako malenkostjo. »Ljudje so nas 
zelo veseli in sploh ne morejo verjeti, da smo 
se spomnili nanje. Opažamo namreč, da je 
med nami tudi veliko osamljenih.«

Trenutno je v Župnijsko Karitas vključenih 
39 prostovoljcev, k sodelovanju pa vabijo 
tudi tiste, ki bi želeli pomagati ljudem, tudi 
mlade. Po besedah Angele je njihove poslan
stvo pomagati bližnjemu, to delo pa moraš 
opravljati z veliko prijaznosti, široko odpr
tim srcem in nasmehom na obrazu. »Karitas 
je ljubezen,« pravi Angela. Njihov duhovni 
vodja pa je naddekan Marijan Fesel, ki je 
duša in srce Župnijske Karitas. »On nas 
vodi, spodbuja in usmerja naše poslanstvo.«

NADŠKOFIJSKA
KARITAS
MARIBOR

IŠKA KARITAS

KAR1T,

Še posebej aktivni so v prazničnem času, ki 
je pred nami. Takrat jih najbolj potrebujejo 
otroci, ki veseli pričakujejo kakšno igračo ali 
čokolado. Tudi tokrat se je v darilni škatli 
Karitasa nabralo kar nekaj stvari, seveda s 
pomočjo dobrih ljudi. V tednu Karitasa, ki je 
letos potekal med 23. in 29. novembrom, so 
bile po trgovinah nastavljene škatle, kamor 
so lahko ljudje darovali različne stvari. Vse 
te priboljške bodo v času praznikov razdelili 
med družine. Sicer pa je tudi radodarnost 
ljudi pred prazniki nekoliko večja. Vsako 
leto pa jim s finančnim nakazilom pomaga 
tudi občina.

Župnijska Karitas je tako vsepovsod, kjer 
so ljudje v stiski. Ljudem so pomagali ob 
zadnjem velikem neurju. Poleg tega zbirajo 
denar za dom Murenčki v Staršah. Vključeni

so v vse škofijske programe, kot je na primer 
Luč upanja. To je akcija, s pomočjo katere 
zbirajo denar za socialno ogrožene otroke.

Zanimivi so še podatki, koliko ljudem je v 
lanskem letu pomagala Slovenska Karitas. 
Lani je bilo v programe vključenih 171.487 
ljudi. Od tega jih je 93.336 prejelo pomoč v 
obliki prehranskih izdelkov, pri plačilu pol
ožnic, celodnevno oskrbo ali daljšo vklju
čenost v svetovalno pomoč. Po neurjih je 
pomoč prejelo 2526 gospodinjstev in pomoč 
s šolskimi potrebščinami 6500 otrok. Skupna 
vrednost dobrodelnih in socialnih progra
mov je tako znašala več kot osem milijonov 
evrov. In majhen del vsega tega je tudi Žup
nijska Karitas Hajdine.

Estera Korošec

»Življenje s sladkorno 
boleznijo ni težko«

"1 4. novembra smo obeležili sveto- 
Avni dan sladkorne bolezni. Tokrat 

je potekal pod geslom Izobraževanje o 
sladkorni bolezni in njeno preprečevanje, 
kar je tudi poslanstvo Društva diabeti
kov Ptuj. Njegova tajnica je že 19 let naša 
občanka Rozalija Vučak iz Skorbe, večina 
jo najverjetneje bolje pozna pod imenom 
Žalika. Njeno delo obsega vse od admi
nistracije, priprave izletov in različnih 
prijav na razpise za pridobitev finančnih 
sredstev skupaj s člani izvršnega odbora. 
Vsako sredo med 8. in 10 uro zjutraj oprav
ljajo dežurstva v bolnišnici Ptuj. Takrat 
imajo člani možnost merjenja sladkorja v 
krvi in krvnega tlaka.

Namen društva je osveščati diabetike o 
sladkorni bolezni, predvsem pa jih seznaniti 
z vsemi novostmi na področju zdravljenja. 
»Naš trud je usmerjen k temu, da bi imeli naši 
člani urejeno sladkorno bolezen in da se ne bi 
srečali z njenimi zapleti, kot so izguba vida, 
okvara ledvic ali celo morebitna amputacija 
nog,« razlaga Žalika. V ta namen dvakrat letno 
organizirajo zdravstvena predavanja o najraz
ličnejših temah, kot so na primer bolezni srca 
in ožilja, diabetična noga, imunski sistem, 
varovanje oči ... Teh predavanj se ponavadi 
udeleži več kot 200 članov. Poleg tega so jim 
na voljo tudi učne delavnice, kjer je pona
vadi nekoliko manj udeležencev, obravnavane 
teme pa so ponavadi na željo članov.
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SKRB ZA DIABETIKE

Društvo diabetikov Ptuj zadnjih osem let 
organizira sedemdnevni preventivni pro
gram v slovenskih zdraviliščih. »Vsako leto 
gremo z okoli 70 člani v eno izmed slo
venskih zdravilišč. Tam imamo na voljo 
zdravstvena predavanja, merjenje sladkorja 
v krvi in krvnega tlaka, rekreacijo, zdravo 
prehrano, vodene sprehode. Predvsem pa 
gre za druženje, izmenjavo mnenj in da 
drug drugemu povemo, kako živimo s slad
korno boleznijo«. Temu so namenjeni tudi 
samoplačniški izleti po različnih krajih Slo
venije. Veliko druženja in zabave pa je tudi 
na družabnih srečanjih. December je čas za 
novoletni zaključek, jesenski čas za piknik 
v Dornavi, vsako leto se udeležujejo tudi 
športno rekreativnega srečanja diabetikov 
Slovenije, ki vsakokrat poteka v drugem 
slovenskem kraju. Slednje je pred petimi 
leti potekalo tudi na Ptuju, kjer je bilo več 
kot 1250 udeležencev. Tudi letos so obele
žili mednarodni dan sladkorne bolezni s 
polurnimi pohodi in zdravstvenim preda
vanjem.

Med nalogami Društva diabetikov Ptuj je 
tudi skrb za ostarele in bolne. Vsako leto jih 
obiščejo okoli 20, jim kaj malega prinesejo in 
jih razveselijo. »Ponavadi so to prehrambeni 
izdelki, primerni za diabetike, ki jih dnevno 
uporabljamo«.

Žalika tako kuha za vse člane družine 
enako. Včasih si za dušo privošči tudi košček 
črne čokolade. »Življenje s sladkorno bolez
nijo ni težko, še posebej, če imaš voljo in

želiš narediti nekaj zase.« Sicer pa ima 
Žalika sladkorno bolezen že od leta 1986, 
od leta 2002 pa se zdravi z inzulinom. Ob 
ugotovitvi bolezni ni imela tipičnih znakov 
kot so žeja, suha usta, utrujenost in pogosto 
mokrenje. Za urejeno sladkorno bolezen pa 
sta ob zdravi prehrani pomembna tudi tele
sna aktivnosti in spremenjen slog življenja. 
Žaliki to uspeva tudi zato, ker je svoj prosti 
čas posvetila drugim. »Delo v društvu me je 
popolnoma zasvojilo. Včasih sicer razmiš
ljam, da bi svoje delo predala naprej, vendar 
vsaj zaenkrat nimam naslednika.« Prav zato 
v društvo vabijo tudi nove člane, predvsem 
mlade. Zaenkrat jih je okoli 720, članarina 
pa znaša sedem evrov. Kot pravi Žalika,

prav zagotovo za ta denar več pridobijo kot 
izgubijo, saj lahko koristijo razne ugodnosti, 
in sicer 4-5 strokovnih časopisov Sladkorna 
bolezen, cenejše vstopnice za Terme Ptuj, 
razne zgibanke in knjige po nižji ceni. Veliko 
število članov je za društvo pomembno tudi 
zato, ker se lažje borijo za svoje pravice, ki 
jim jih država velikokrat krati, saj tistim 
bolnikom, ki se ne zdravijo z inzulinom, 
zdravstvena zavarovalnica ne krije apara
tov za merjenje sladkorja in pripomočkov. 
Ravno pri tej skupini bolnikov pa je še kako 
pomembna preventiva, da do razvoja slad
korne bolezni sploh ne pride.

Estera Korošec

Hajdošanke izdelale venčke in aranžmaje
V'

Z"~*e boste v adventnem času obiskali prijatelje
V/v Hajdošah, boste gotovo prijetno presene

čeni. Domovi so namreč okrašeni z aranžmaji, ki 
so nastali na skupnem druženju in so gotovo lepa 
popestritev prazničnih dni.

V predadventnem času je bilo v Hajdošah namreč še 
posebej zanimivo. V prostorih gasilskega doma je po
tekala delavnica v izdelovanju adventnih venčkov pod 
okriljem Kulturnega društva Valentin Žumer Haj- 
doše. Mojstrica oblikovanja aranžmajev je z nami 
delila nasvete in znanje o načinih in osnovah snovanja 
aranžmajev. Udeleženke smo ji pridno prisluhnile in 
popoldansko druženje je minilo kot bi mignil. Nastali 
izdelki so nam bili v ponos in veselje, vse udeleženke 
pa smo polne novih idej sklenile, da se na pomlad 
ponovno srečamo in poskusimo svojo oblikoval
sko nadarjenost še v oblikovanju svežega cvetja.

Nastali so čudoviti izdelki, katerih del si lahko ogle
date na fotografiji. Smo vam vzbudile zanimanje? Pri
družite se nam!

Brigita Glažar Hajdošanke so s ponosom predstavile svoje praznične izdelke
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Cvetje iz papirja

VT avada izdelovanja papirnatega
1 A cvetja je včasih prehajala iz roda v 

rod. Oživela je predvsem ob praznikih v 
času, ko sveže rože niso na voljo. V času 
Avstro-ogrske monarhije je bilo to izde
lovanje tudi del pouka ročnih spretnosti. 
Veliko cvetja se je naredilo ob obredih, z 
njim se je okraševalo »bogov kot«, niše, 
vaški križ in vozove, s katerimi so se 
fantje odpeljali na vojaški nabor. Bilo je 
točno določeno, kakšno mora biti cvetje. 
Navada je prišla k nam iz Anglije, najprej 
v mesta, na podeželju pa se je obdržala in 
izpodrinila rezano in plastično cvetje.

Gospa Mira Sapač, avtorica knjige Papir
nato cvetje - naša dediščina, tudi s svojim 
literarnim delom skrbi, da se tradicija ohrani. 
V tej knjigi so opisane tehnike izdelave naj
različnejših cvetov, opisuje pa tudi navade 
v različnih koncih Slovenije. Za to knjigo je 
gospa Julka Hameršak iz Rač povedala, kako 
so okraševali pri njih. Cvetje in vence okoli

domačega križa so na novo napletli ravno ob 
božiču. Šopek je vedno stal tudi na domači 
mizi, okrašena pa je bila tudi vaška kapelica. 
Posebej so se potrudili ob porokah, ko so 
okrasili vse od svatov, muzikantov, »kranc- 
jufrove« in »protfirerja«, dom mladoporo
čencev, sobo za gostijo in seveda ženina in 
nevesto. Običaje ob poroki je opisala tudi 
gospa Marija Potočnik iz Stojncev, kjer so 
navade malo drugačne kot pri nas na Drav
skem polju. Pri njih zraven poroke izstopa še 
okraševanje pustnih likov.

Material, potreben za izdelavo, je krep 
papir, žica, igla za pletenje, sukanec, svinč
nik, ravnilo, klešče in ustrezne škarje ali 
nož. Seznam je kar dolg, a se ga ni potrebno 
ustrašiti. Naj vas potolažim: če ste se že kdaj 
poskusili v zgibanju papirja ali origamiju, 
potem vam povem, da vam bo ta domača 
umetnost šla veliko lažje od rok. Rože se utr
dijo z voskom ali pa mešanico moke in vode. 
Izdeluje se tudi prešano cvetje iz pisemskega

lEl

papirja in pihano cvetje iz svilenega papirja. 
Iz papirja se izrezujejo zvitki in cvetni listki, 
ki jih nato vbočite, raztegnete, oblikujete v 
želeni cvet. Iz enakega materiala in z enako 
tehniko lahko izdelate tudi vejice, papirnate 
verige in vence, ki jih lahko uporabite kot 
novoletno okrasje.

Naj ta tradicionalna umetnost ne gre 
v pozabo! Če poznate kakšno gospo, ki 
obvlada izdelavo tega čudovitega okrasja, jo 
kar prosite, da vas vpelje v te skrivnosti. Zdaj 
je ravno pravi čas.

Klavdija Beber

v-

A/fesec november je mesec, ko 
-*-▼ 1-gospodinje iz Dražene pripra

vijo gospodinjski večer s tradicionalnim 
tekmovanjem v ročni izdelavi domačih 
rezancev in predstavijo svoj celoletni 
projekt, ki je vsako leto nekaj posebnega, 
zanimivega, uporabnega in poučnega.

Pred začetkom tekmovanja je predsednica 
gospodinj Draženci Zdenka Godec pozdra
vila vse prisotne in v nekaj besedah predsta
vila njihov letošnji projekt »Sirk in likerji«.

Takšen projekt zahteva veliko dela, izobra
ževanja, odrekanja, zato se je zahvalila vsem 
gospodinjam za veliko delo, ki so ga opravile 
tekom leta in v zadnjih dneh, ko so priprav
ljale razstavo.

Slavnostni govornik večera je bil župan 
občine Hajdina Radoslav Simonič, ki se je 
zahvalili gospodinjam za ohranjanje starih 
običajev in prenašanje le-teh na mlajše 
rodove. Vsem tekmovalcem v ročni izdelavi 
rezancev je zaželel, da bi vse ekipe izde

lale »zlate« rezance. Pri tem je še posebej 
poudaril, da ta večer naj ne bo namenjen le 
tekmovanju, temveč predvsem druženju in 
prenašanju ter izmenjavi znanja in izkušenj 
med seboj.

TEKMOVALO 17 EKIP, DELO 
POTEKALO POD BUDNIM 
OČESOM KOMISIJE

Večer so s kratkim kulturnim programom

Rezanci treh generacij (babica, snaha, skrajno levo vnukica in Članice društva žena iz Rogatca, ki so se gospodinjskega večera 
prijateljice - vse iz Dražencev) udeležile prvič, so po oceni komisije izdelale naj rezance.
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Skupna fotografija vseh letošnjih sodelujočih na tradicionalnem gospodinjskem večeru. Foto: Jožica lešnik

popestrile gospodi
nje s svojo himno 
Čebelice. Njihovo 
pesem je na har
moniki spremljal 
domačin Tadej 
Frčeč, brez katerega 
v zadnjem času ne 
mine nobena nji
hova prireditev. S 
svojim obiskom 
pa so jih počastili 
tudi ljudski pevci in

Letos je rezance izdelovalo 17 
ekip, ki so jih sestavljale članice in 
člani iz naslednjih društev:
- Društvo žena in deklet občine Hajdina
- Društvo žena in deklet Gerečja vas,
- Društvo aktiva žena Sela,
- Društvo žena Hajdoše,
- Društvo gospodinj Juršinci,
- Društvo kmetic občine Videm,
- Društvo kmetic Mestne občine Ptuj,
- Društvo podeželskih žena občine 
Markovci,
- Društvo gospodinj Draženci,
- Društvo kmečkih žena in deklet Sv. 
Jurij ob Ščavnici,
- Aktiv žena Dolena,
- Društvo žena občine Rogatec,
- Društvo gospodinj Spuhlja,
- Aktiv kmečkih žena Ptujska gora Tisa,
- Društvo gospodinj občine Zavrč,
- Društvo žena Gornja Radgona in 
moška ekipa - Društvo »Žejne ribice«.

godci Stari prijatelji iz Kicarja, s katerimi so 
gospodinje skupaj z ostalimi predstavnicami 
ženskih društev naše občine sodelovale v 
oddaji Na zdravje v Ljubljani.

Po kulturnem programu je besedo prevzela 
predsednica strokovne ocenjevalne komisije 
Terezija Meško. Tekmovalke je seznanila s 
potekom izdelave rezancev in podala navo
dila za delo.

NAJ REZANCE IZDELALA EKIPA 
ŽENA IZ ROGATCA

Vse ekipe so morale izdelati jušne in široke 
rezance ter krpice. Potek dela je nadzorovala 
in ocenjevala strokovna komisija, ki sta jo 
poleg, nam že znane in vsakoletne predsed
nice komisije ge. Terezije Meško, sestavljala 
še svetnik občine Hajdina Janko Vegelj in 
Vida Babšek iz Biotehniške šole Ptuj.

Komisija je imela zelo težko delo. Predsed

nica komisije Terezija Meško je povedala, da 
so se vse ekipe zelo potrudile, vendar so eni 
rezanci vseeno izstopali. To so bili rezanci, 
ki so jih izdelale ženske iz občine Rogatec, 
ki so se gospodinjskega večera v Dražencih 
letos udeležile prvič. Predsednica društva 
gospodinj Draženci Zdenka Godec je vsem 
ekipam čestitala, izročila manjša darila, ki so 
jih gospodinje izdelale same, se jim zahvalila 
za sodelovanje in jih povabila na ponovno 
snidenje v naslednjem letu. Sledila je obilna 
in okusna večerja, ki so jo za vse prisotne 
pripravile gospodinje skupaj z domačinom 
in svetnikom občine Hajdina Ivom Rajhom.

Letos so rezance, ki so jih pobrale iz 
miz, zakuhale v kokošjo juho in nam postre
gle z okusno Martinovo večerjo. Hvala 
vsem, ki so se trudile v kuhinji. Seveda pa v 
Dražencih nikoli ne manjka sladkih dobrot, 
ki so prava paša za oči in želodec.

JL

Za dobro voljo so poskrbeli tudi Stari prijatelji iz Kicarja
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Sirk in domači likerji
ospodinje iz Dražencev so 21.

VJ novembra ob svojem 9. gospodinj
skem prazniku pripravile tudi razstavo 
svojega celoletnega projektnega dela, ki 
so ga letos namenile sirku, in je bilo na 
ogled še v nedeljo, 22. novembra, v domu 
vaščanov v Dražencih.

Gospodinje iz Dražencev imajo rade čiste 
in urejene domove, skrbijo tudi za urejenost 
celotne vasi, hkrati pa so tudi zelo varčne in 
delovne. Ker je sirkova metla najstarejše, 
naj cenejše in najbolj enostavno orodje za 
vzdrževanje čistoče v hiši in okoli nje, so se 
odločile, da rastlino sirk vzgojijo in iz nje 
same izdelajo metle. Sirkovo seme so dobile 
v Gorišnici na Dominkovi domačiji. Tam so 
jih tudi poučili o setvi, vzgoji in spravilu 
sirka.

Visoka sirkova stebla so pospravile že 
meseca avgusta. Lepo zvezana stebla v 
snope so pustile, da so se dobro posušila in 
konec meseca oktobra izvedle prvo delav
nico, kjer so s pomočjo dveh članov Domin- 
kove domačije - Toneta Zebca iz Gorišnice 
in Stanka Puca iz Strele izdelovale velike in 
male metle.

Na drugo delavnico so povabile učiteljice 
iz Biotehniške šole Šolskega centra Ptuj, 
kjer so nastajali najrazličnejši aranžmaji

In zakaj so »dobri« domači 
likerji?

»Prvi kozarec je za užitek, 
drugi za srečo, 
tretji za pesem,
četrti za slovo in dober spanec!«

Zapisale: Draženčanke

za mize in vrata. Celo leto, od spomladi do 
jeseni, so nabirale različne rastline in nji
hove plodove ter iz njih pripravljale likerje. 
V sredini novembra so svoje domače likerje 
polnile v stekleničke in jih zraven daril, ki 
so jih naredile iz sirka, uporabile za darila 
povabljenim ekipam in gostom na gospo
dinjskem večeru.

Govori se, da smo ženske angeli. Tudi če

nam odtrgajo krila, lahko še vedno letimo in 
to - na metli. To vsekakor ne bo problem. 
Našega orodja za delo in »let« ne bo zmanj
kalo, dobite jih pri gospodinjah v Dražen
cih.

Na zdravje, Draženčanke, in še veliko 
uspeha pri vašem nadaljnjem delu.

JL

Utrinek iz lepo pripravljene razstave, ki si jo je v domu vašča- Gostiteljice so tudi letos za vse svoje goste izdelale posebna 
nov v Dražencih tudi letos ogledalo veliko ljudi. darila.
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O zdravju s pediatrinjo Potocnik-Neubauerjevo
Tesensko-zimsko obdobje je v našem
1 društvu namenjeno poleg drugega 

tudi izobraževanju. V vseh desetih letih 
smo organizirale že številna predavanja, 
med njimi precej z zdravstveno tema
tiko. 9. novembra smo v svojo družbo 
povabile priznano ptujsko zdravnico 
Tončko Potočnik Neubauer, specialistko 
pediatrije, ki je tako znova potrdila, da 
ni samo pediatrinja, ampak zdravnica, 
ki zna prisluhniti vsakomur, ki potrebuje 
zdravniško pomoč.

Potočnik-Neubauerjeva je dolga leta 
delala v ptujski bolnišnici na pediatričnem 
oddelku, kjer je skrbela za zdravje otrok, 
veliko svojega znanja in moči pa je posve
tila tudi bolnikom s cerebralno paralizo. Bila 
je predsednica Zdravniškega društva Ptuj- 
Ormož, od letos pa je častna članica Sloven
skega zdravniškega društva.

Skozi svojo preprostost in prijetnost, 
predvsem pa skozi svoje znanje in dolgo
letne izkušnje, je Hajdinčankam na pre
prost način najprej predstavila aktualno 
temo - pandemsko gripo, ob tem pa pou
darila, da seje dobro in priporočljivo cepiti. 
Potočnik-Neubauerjeva je nato nadaljevala 
s predavanjem o imunskem sistemu, ki gaje 
predstavila kot našo obrambo proti bolezni, 
ob tem pa poudarila, da nam je v bistvu 
prirojen, pa tudi da je dobro vedeti, da ga 
moramo vse življenje vzdrževati. Začne 
se že z rojstvom, ko novorojenček s prvim 
dojenjem pridobiva tako zelo potrebno 
obrambo, je poudarila predavateljica in 
dodala, da prav zaradi tega v porodnišnici 
mamice tako zelo vzpodbujajo k pričetku 
dojenja. Omenile je tudi izjemen pomen 
gibanja otrok na svežem zraku, odsvetovala 
pa vsakršno potovanje z dojenčki, vsaj v 
prvem letu starosti.

In kako krepimo svoj imunski sistem? 
Potočnik-Neubauerjeva pravi, da predvsem

»Sreča in sproščenost zelo dobro delu
jeta na imunski sistem, zato moramo 
večkrat narediti kaj za svojo dušo,« pri
poroča Potočnik-Neubauerjeva.

•^ggtf.VL. ■ j
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Zdravnica Tončka Potočnik Neubauer med svojimi Hajdinčankami. Foto: Silvestra 
Brodnjak

z zdravo prehrano, ki naj bo raznovrstna, 
sestavljena iz 60 odstotkov ogljikovih hidra
tov, 20 odstotkov beljakovin in prav toliko 
odstotkov maščob, predvsem zdravju pri
jaznih. Omenila je tudi vitamine, ki so topni 
v maščobah, priporočila, da se soli čim bolj 
izogibamo in ne uživamo preobilne hrane.

Zajtrk je še zmeraj osnovni obrok dneva, 
je poudarila, zato začnimo dan prav z njim, 
vsak dan se je priporočljivo gibati, 2-3- 
krat na teden pa tudi telovaditi. Poleg dela

moramo imeti tudi dovolj spanja, predvsem 
pa prijazno domače okolje, v družini, med 
sosedi. Sreča in sproščenost zelo dobro 
delujeta na imunski sistem, zato moramo 
večkrat narediti kaj za svojo dušo, pripo
roča Potočnik-Neubauerjeva, in se, če je le 
mogoče, izogibati stresu. Dobro je poskrbeti 
tudi za kronične nadloge, uživati pripo
močke za dvig odpornosti in predvsem iz 
dneva v dan živeti zdravo.

TM

Hajdincanke leto zaključile z 
Miklavževo večerjo

v
✓'“Manice Društva žena in deklet
V>občine Hajdina so letos že sedmič 

zapovrstjo priredile družabno sreča
nje za vse članice društva z Miklavževo 
večerjo. Letos se je srečanja, ki je bilo 
v nedeljo, 6. decembra, v Gasilskem 
domu na Hajdini, udeležilo 50 članic. Od 
povabljenih gostov sta se srečanja udele
žili predstavnici Zveze kmetic Slovenije 
Angelca Rakuša in Marta Kraner.

Članice so druženje pričele v spodnji dvo
rani z aperitivom, nato so se odpravile v 
zgornjo dvorano pri kuhinji, kjer jih je čakala 
praznično pogrnjena miza. Praznične aranž
maje za mize, kot tudi darila za vse prisotne 
na večerji sta izdelali predsednica društva 
Marija Pulko in članica Danica Serdinšek, ki 
jima idej nikoli ne zmanjka.

Preden so gospodinje postregle z več
erjo, je predsednica društva Marija Pulko

Letos so nam za večerjo postregle z 
naslednjim jedilnikom:

Predjed
mesne kroglice
Glavna jed
polnjena svinjska riba z jajcem
govedina v omaki
zdrobovi ocvrtki
kuhana zelenjava
mešana solata
Sladica
omleta s smetano in vročim sadjem
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pozdravila vse prisotne, se članicam zahva
lila za dosedanje delo in jih povabila na 
predstavitev knjige Utrinki, ki so jo posvetili 
10. obletnici delovanja društva in jo bodo 
predstavile še ta mesec.

Iz kuhinje je že prijetno dišalo. Hajdinske 
gospodinje so se v kuhinji zelo potrudile.

Po obilni večerji in dobri kapljici so si 
veselo zapele in tako zapolnile čas čaka
nja na Miklavža, ki jih je tudi letos obiskal 
in obdaril. Seveda pa so si morale darila 
zaslužiti. Miklavžu so morale peti, moliti in 
odgovarjati na vprašanja. Če je imela katera 
od članic »predolgi« jezik, je dobila še šibo. 
Parkelj ni imel veliko dela, podelil je le par 
šib, saj so bile Hajdinčanke skozi celo leto 
zelo pridne. Obljubile so, da se bodo nasled

nje leto še bolj potrudile in da šibe sploh ne 
bodo potrebne.

Hajdinčanke so si postregle z izbranimi 
dobrotami, ki so jih domače gospodinje 
pripravile kar same v »gasilski« kuhinji.

Tako kot skrbijo članice društva za obujanje 
in ohranjanje starih običajev, so poskrbele 
tudi za ohranjanje tradicije decembrskega 
praznovanja in Miklavževega obdarovanja z 
željo, da jo ohranijo tudi mlajši rodovi.

Hvala, Hajdinčanke in naj vam čar decem
brskih luči polepša praznične dni.

Jožica Lešnik

In ker so bile hajdinske žene in dekleta 
tako zelo pridne skozi celo leto, jih je na 
srečanju obiskal Miklavž s parkljem in 
tudi skromno obdaril.Za praznično pogrnjeno mizo je bilo prijetno. Foto: JL

Trije znaki kakovosti s ptujskih Dobrot
Je dobitnik številnih priznanj za svoja odlična vina, uspešen 

lovec, sicer pa bolj poznan kot gostinec, eden od hajdinskih 
kletarjev, tudi princ ptujskega karnevala, v občini Hajdina pa 
član občinskega sveta, aktiven v svojih Dražencih in še bi lahko 
naštevali o njem in njegovem delu. To je Ivo Rajh, vinogradnik 
in kletar, ki ima svojo zidanico v Halozah, v Vareji in tam že 
nekaj let kletari odlična vina. Zanje je na ocenjevanjih prejel že 
prestižne nagrade, letos najdragocenejše pa je Znak kakovosti 
za laški rizling, normalna trgatev, z razstave Dobrote sloven
skih kmetij na Ptuju.

Znak kakovosti na Dobrotah slovenskih kmetij lahko dobijo le 
tisti, ki so tri leta zapovrstjo za svoj izdelke prejeli zlato priznanje 
in Ivu Rajhu je to uspelo kar trikrat. In zakaj prav laški rizling? Ivo 
pravi, ker je dober, ker je odličen in morda tudi zato, ker je prav z 
laškim rizlingom začel na ocenjevanju, ki poteka v okviru razstave 
Dobrote slovenskih kmetij. Laški rizling je izbral tudi zato, ker ga 
želi marsikdo izriniti iz Haloz, vinogradniki pa želijo dokazati, da je Ivo Rajh



HAJDINČAN

osnova za dobro vino prav laški rizling.
Ivu Rajhu pa priznanje Znak kakovosti za vino zelo veliko pomeni, 

pa tudi sicer ga vse, kar se vrti okrog vina in vinograda, v vsakda
njem življenju sprošča. »To so trenutki prostega časa, ko najdem 
čas zase,« pravi Ivo, »ko se resnično lahko sprostim in posvetim 
naravi, njenim čarom in vinu.« Rad tudi pove, da je največji dar za 
kletarja dobra kvaliteta vina v sodih, in hkrati obljubi ter napove, 
da želi v bodoče prav vinogradništvu nameniti še več svojega pro
stega časa. Verjame, da se bo to splačalo. Sicer pa je ponosen tudi 
na mnoga druga priznanja, ki jih je prejel na ocenjevanjih vin, saj je 
navsezadnje že ponosni nosilec naslova šampion med suhimi vini 
na ocenjevanju Vino Ptuj. V letu 2007 je dobil prav ta naslov, pa tudi 
naziv prvak sorte renski rizling, v letu 2009 pa je na Vino Ptuj prejel 
še zlato priznanje za laški in tudi renski rizling. Torej Ivo Rajh je 
resnično vinar, ki v sodih »skriva« odlično vinsko kapljico.

TM
Iva Rajha velikokrat srečamo tudi v družbi hajdinskih kletarjev, 
kjer je eden od nosilcev lente kletarja. Foto: TM

Gerecjevaskli gasilci tokrat na izlet s kolesi
r~W e kar nekaj let zaporedoma gasilci 
£-jiz Gerečje vasi zadnjo avgustov

sko soboto organizirajo strokovno eks
kurzijo z namenom, spoznati delovanje 
kakšnega gasilskega društva na Sloven
skem, zraven tega pa si ogledati še lepote 
naše deželice Slovenije.

V lanskem letu so tako svoj izlet želeli 
organizirati nekoliko drugače, s kolesi, a jim 
je načrte prekrižalo avgustovsko neurje, ki 
je pustošilo po naši občini. Odločili so se, 
da izlet preložijo na prihodnje leto. S trdno 
voljo in željo po kolesarjenju jim je to tudi 
uspelo.

Etitiumjij

. i »mir* |5 pr

Kolesarilo je okrog 60 gasilcev in simpatizerjev gasilstva. Vsi so srečno prikolesarili 
nazaj do Gerečje vasi.

Zbor je bil ob 9.00 uri zjutraj pred Gasil
skim domom Gerečja vas, kjer je nekaj čez 
60 kolesarjev, gasilcev in simpatizerjev gasil
stva prijazno nagovoril predsednik društva 
g. Ivo Lešnik. Z željo, da vsi srečno in varno 
prikolesarijo nazaj, je predlagal, da se podajo 
na 35 km dolgo, ravninsko pot, katero si je 
zamislil Stane Požgan, ki je kolesarje tudi 
vodil. Pot jih je vodila skozi Kungoto, Pre
polje, Trniče, Marjeto na Dravskem polju, 
Brunšvik vse do Starešine, kjer so imeli 
kratek postanek. Ogledali so si »Zbirko 
podeželja«, v kateri so shranjena različna 
orodja, stroji in pripomočki, ki so jih kmetje 
konec 19. in v 20. stoletju uporabljali pri delu 
na polju in pri domačih opravilih na podro
čju Dravskega polja od vznožja Pohorja do 
Ptuja ter od Drave do vznožja Haloz. Muzej
ska vrata jim je z veseljem odprl in jih pova
bil na ogled skrbnik muzeja Mihael Žitnik. 
Po ogledu tega vaškega muzeja so se kole
sarji okrepčali s sendviči in osvežilno pijačo 
ter pot nadaljevali skozi Cirkovce do Lov
renca na Dravskem polju, Apač, Dražencev, 
Hajdine in nazaj do Gerečje vasi. Tik pred 
koncem poti je začelo deževati, a kolesarji se 
niso pustili zmotiti, na cilju pa jih je pričakal 
okusen bograč. Med kolesarji je bil tudi pod
župan Občine Hajdina Karl Svenšek in vse 
kolesarje, ki so prispeli na cilj, pozdravil še v 
imenu občine. Ob glasbi se je tudi zaplesalo, 
člani in članice društva pa so malo za šalo in 
malo zares prikazali suho vajo po CTIF-u.

Kljub slabemu vremenu so si gasilci znali 
ustvariti prijetno sobotno popoldne in 
piknik preselili na suho - v prostore prenov
ljene dvorane, kjer so ob klepetu in druženju 
vsaj za hip pozabili na vsakdanje skrbi. Želijo 
pa si, da bi bilo takšnih dogodkov še več!

Tekst in foto: Mojca Požgan

47



december 2009 HAJDINCAN

Naj bo cim manj zahtev preko številke 112
Tudi letošnji oktober - mesec varstva 

pred požari je bil namenjen preventiv
nim ukrepom požarne varnosti, tako 
je povedal tudi Janko Merc, poveljnik 
Občinskega poveljstva Hajdina. Posebna 
pozornost je bila letos usmerjena na 
varnost starejših oseb, torej k občutljivi 
populaciji v naši družbi. Oktober je bil 
predvsem za gasilce zelo razgiban mesec, 
poln dogodkov in zelo koristnih srečanj 
ter izobraževanj. Leto 2009 pa si bodo 
gasilci in ljubitelji gasilstva prav gotovo 
zapomnili po še eni gasilski olimpiadi v 
Ostravi na Češkem, kjer je nastopila tudi 
ekipa članov B PGD Hajdoše in dosegla 
odlično 4. mesto.

Osrednja tema letošnjega meseca 
požarne varnosti je bila požarna var
nost starejših oseb, ki so bodisi v domo
vih starejših občanov, v domači oskrbi 
ob pomoči svojcev in raznih služb oz. 
živijo sami. Naslov letošnjega meseca 
požarne varnosti je bil »Varni pred poža
rom v tretjem življenjskem obdobju«. V ta 
namen je GZ Slovenije skupaj z Upravo 
RS za zaščito in reševanje in Slovenskim 
združenjem za požarno varnost pripra
vila zloženko, plakat in multimedijsko 
predstavitev, ki so ponudili več informa
cij o omenjeni tematiki.

Janko Merc: »Podatki namreč kažejo, da 
je umrljivost v primeru poškodb starejših 
višja, to velja predvsem za tiste, ki živijo 
sami, se težje gibljejo, slabše slišijo ali vidijo, 
so pozabljivi in podobno. Torej to pomeni, 
da je bil letošnji oktober namenjen občutljivi 
populaciji.

Območna gasilska zveza Ptuj (OGZ) je 
pripravila program, v katerem se je izvedel 
jesenski operativni pregled posameznih 
gasilskih društev, in sicer smo v naši občini 
v celoti opravili pregled po vseh petih dru
štvih. Pri tem so bile v vsakem društvu, 
oziroma na kategorizacijo posameznega 
društva na mestu samem definirane naloge, 
ki so jih društva morala izvesti. Na Hajdini 
je bilo prisotnih 37 aktivnih članov. Njihova 
naloga je sovpadala z nalogo PGD Dra- 
ženci, ti pa so dobili nalogo reševanja ljudi 
iz objekta, na kar se je aktivirala ekipa PGD 
Hajdina, ki je nato s svojimi ekipami poma
gala draženskemu gasilskemu društvu pri 
opravljanju te naloge. V Dražencih je sode
lovalo 13 gasilcev.

V Slovenji vasi je bilo prisotnih 17 članov, 
njihova naloga je bila travnati požar in raz
širitev travnatega požara na sam objekt. V 
Gerečji vas je bila naloga izvedbe požar v 
kurilnici in prenos požara na sosednji objekt.

Janko Merc, poveljnik občinskega povelj
stva Hajdina

Prisotnih je bilo kar 52 aktivnih članov. 
V Hajdošah je bilo prisotnih 31 članov, za 
nalogo pa so imeli prav tako požar v kuril
nici in še evakuacijo iz mansarde.

Omenil bi tudi oktobrsko predavanje in 
izvedbo evakuacije na OŠ Hajdina, kjer je 
vlogo vodenja prevzel Janez Liponik, regij
ski poveljnik, kajti letos mi je poškodba pre
prečila, da bi to zadevo prevzel kot občin
ski poveljnik. Poudariti pa moram, da mi je 
zelo žal, da nisem bil prisoten, kajti z našimi 
osnovnošolci gasilci v takih situacijah zelo 
uživamo. Učenci in učiteljski kader je zelo

zainteresiran pri takšnih akcijah, izvrstno 
sodelujemo, tako da tista ura, ki jo običajno 
rezerviramo za predavanje na OŠ, hitro 
mine, učenci pa nas iz šole ne spustijo kar 
hitro,« je povedal Janko Merc.

Gospod Merc, ste bili zadovoljni s pri
kazanim ukrepanjem gasilcev in nasploh 
s pregledom operativnih sposobnosti?

Janez Merc: »Mislim, da so bili predvsem 
zadovoljni predstavniki OGZ Ptuj, ki so bili 
formalno, nekateri tudi neformalno pre
gledniki oziroma opazovalci samih akcij. 
Običajno je, da poveljstvo PGD Hajdina 
izstopa po določenih nalogah, seveda so 
tudi pomanjkljivosti po posameznih dru
štvih, ampak te pomanjkljivosti se ravno 
odpravljajo pri tovrstnih vajah in te imajo 
tudi namen, da se gasilci izurimo za najtežje 
situacije.«

Kako bi leto 2009 po vsebini vseh 
gasilskih dogodkov ocenili kot občinski 
poveljnik?

Janko Merc: » Dogajalo se je marsikaj. 
Omenil bi še med drugim, da so v mesecu 
varstva pred požari po posameznih društvih 
gasilci sami izvedli tudi vaje, sami so si dolo
čili težavnost in izvedbo. Zato vse čestitke 
vsem društvom, ki še imajo toliko energije 
in kondicije, kajti sami so se lahko prepričali, 
da nam tudi letošnje leto ni bilo ravno priza- 
nešeno z vremenskimi neprilikami. Doživeli 
smo silovite vetrove, ti so terjali velik davek 
na stanovanjskih hišah in nekateri naši pri
jatelji so ostali brez vsega. Gasilci smo v teh 
primerih izvedli maksimalno pomoč, ki se 
v takih trenutkih sploh da izvesti. Imeli smo 
tudi enega večjih požarov v zadnjih letih na 
kmetiji Hren na Zg. Hajdini. Želim poudariti,

V oktobru so gasilci pripravili tudi gasilko vajo na OŠ Hajdina. Foto: TM
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da so bili fantje 24 ur prisotni na objektu. Od 
kod jim energija in moč, pa se lahko samo 
čudimo. Škoda, ki se je iz naslova gasilstva 
morda narediti, da smo lahko požar uspešno 
pogasili, pa je bila minimalna ozirajoč se na 
razsežnost požara. Največ pa nam pomeni, 
če je zadovoljen gospodar oziroma lastnik, 
ki ti stisne roko in v solzah in reče hvala za 
pomoč. To gasilcem zelo veliko pomeni.«

VELIKO NAČRTOV, A ŠIRITVE 
FINANČNIH ZAHTEV V LETU 
2010 NE BO

Kako pa je z načrti in pričakovanji 
v novem letu 2010? Verjetno jih tudi 
občinsko poveljstvo Hajdina ima pri
pravljene ...

Janko Merc: »Načrtov ima občinsko 
poveljstvo Hajdina veliko, tako je tudi prav. 
Nikakor ne bomo širili finančnih zahtev v

takšnih razmerah, kot vladajo sedaj, ko je 
kompletna občina v velikih investicijskih 
izgradnjah. Vendarle upamo, da bomo sred
njeročni plan, ki ga narekuje GZS, uspeli 
uresničit v rokih, čeprav mislim, da se bodo 
morali ti roki malo podaljšati. Tako mislim, 
daje izobraževanje pri nas še vedno miselno 
pred samo izredno vrhunsko opremo, kljub 
temu da lahko potrdim, da smo z letoš
njim letom v vseh gasilskih društvih ciklus 
opremljanja z vozili zaključili, smo pa še 
»bosi« v nekaterih društvih, kjer nimajo 
na primer dovolj zaščitnih oblek. Mislim, 
da bo potrebno to veliko pomanjkljivost v 
naslednjih letih odpraviti ali bolje rečeno 
finančno zaključiti. In če še omenim pre
voze moštev, kjer se srečujemo z zastare
lostjo voznega parka po eni strani, po drugi 
strani pa ti kombiji, ki so v uporabi, ne zado
voljujejo več števila gasilcev, ki se aktivno 
udeležujejo tekmovanj. Tukaj bi predvsem 
poudaril PGD Hajdoše, PGD Gerečja vas in

tudi ostala društva Slovenja vas, Hajdina in 
Draženci, saj so tudi ti v podobnih težavah. 
Želimo si čim bolj mirnega leta, čim več vaj 
in čim manj aktivnosti pri samih akcijah, ki 
jih zahteva številka 112.«

IZOBRAŽEVANJE VOGZPTUJ

V letošnji zadnji sklop izobraževanja, ki so 
ga pripravili v OGZ Ptuj in so se vanj vklju
čili tudi gasilci iz občinskega poveljstva Haj
dina, je sodelovalo več kot 500 tečajnikov. 
Uspešno jih je izobraževanje zaključilo 319, 
vseh stroškov skupaj pa je bilo 28.000 evrov. 
Tečajniki so se tokrat izobraževali za: radij
ske zveze, opravljali so nadaljevalni tečaj za 
gasilca, tečaj za vodjo skupine, tečaj za vodjo 
enote in tečaj za vodjo enot.

TM

Svečanost ob 140-letnici gasilstva na Slovenskem
'l /nedeljo, 13. decembra, je bila v V Galusovi dvorani Cankarjevega 

doma v Ljubljani slavnostna akademija 
ob 140-letnici gasilstva na Slovenskem. 
Udeležili so se je tudi predstavniki OGZ 
Ptuj.

Proslave so se udeležili: predsednik med
narodne gasilske organizacije Walter Egger, 
predsednik vlade RS Borut Pahor, poslanci 
DZ, načelnik GŠ SV Alojz Štajner, bivši 
predsednik Milan Kučan s soprogo Štefko, 
nadškof in metropolit dr. Anton Stres, 
nadškof evangeličanske cerkve mag. Geza 
Erniša in veliko pomembnih predstavnikov 
državnih služb ter predstavniki gasilcev iz 
drugih evropskih držav.

Gasilcem je spregovoril predsednik CTIF- 
a, ki je ocenil slovensko gasilstvo kot zelo 
dobro, primerljivo z drugimi državami v 
Evropi, na nekaterih področjih pa jih v mar
sičem presega.

Vse je nagovoril tudi predsednik vlade, 
ki poudaril, da je gasilstvo v Sloveniji zelo 
pomemben dejavnik že skozi vso zgodovino 
od nastanka prve požarne hrambe v Metliki 
naprej, da je veliko pripomoglo k krepitvi 
narodne zavesti. Že od vsega začetka je 
razvijalo čut za solidarnost, tovarištvo in 
pomoč ljudem v stiski. Delovanje je vedno 
bilo in je še nestrankarsko. Obljubil je, da se 
bo zavzemal za ureditev statusa gasilcev.

Prireditev je bila sestavljena iz dveh delov.

V prvem delu so ob kulturnem programu, 
ki so ga izvajali člani Simfoničnega orkestra 
Glasbene šole Krško ter solista Aljaž in Vale
rija Farasin, potekali tudi govori in nagovori. 
Sledil je odmor z banketom. V drugem delu 
programa sta nastopila znana slovenska 
pevca Oto Pestner in Nuša Derenda, ki sta 
zapela ob spremljavi Simfoničnega orkestra 
Glasbene šole Krško.

Vsi, ki smo bili na tej svečanosti, smo bili 
mnenja, da je prav, da tudi v državi opazijo 
naše delo, ker je gasilstvo v Sloveniji najmoč
nejša nevladna organizacija, ki šteje 130.000 
članov vseh starostnih kategorij.

Hilda Bedrač
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Mladi hajdoški gasilci na kvizu

Katja Bedrač, Tilen Abraham, Žiga Glažar, Urban Lenart, Miha Bedrač, Katarina Ornik, 
Zdenka Brodnjak in Hilda Bedrač na državnem kvizu. Foto: Bedrač

y’~'f asilska zveza Slovenije razpiše
VJ vsako leto znova državni Kviz gasil

ske mladine. Mladi se pomerijo v znanju 
iz gasilskih vsebin, splošnih znanjih in 
tudi v praktičnih znanjih v treh starost
nih kategorijah in sicer mlajši pionirji, 
starejši pionirji in mladinci. Za uvrstitev 
na državni kviz je potrebno doseči 1. ali 
2. mesto na tekmovanju zveze in nato 
regije.

Mladi gasilci iz PGD Hajdoše se udeležu
jejo gasilskih kvizov že od leta 2005. Men
torici Zdenka in Hilda vsako leto spremljata 
razpis, zbereta gradiva in ekipo. Pričnejo se 
vaje v gasilskem domu, ki so zelo zanimive. 
Mladi pridobijo ogromno znanja iz podro
čja gasilstva in tudi splošnih znanj. Mlajši 
pionirji so ob gasilskih znanjih morali znati 
tudi veliko s področja prometne varnosti, 
starejši pionirji pa so ob vsem podrobno 
spoznali značilnosti slovenskih krajev, 
ki jih je bilo izbranih kar 50. Ob teoriji 
morajo obvladati vezanje vozlov, mlajši 
izdelajo vsak svoj vozel (tesarski, tkalski, 
jamborski), starejši pa vozel žrebajo. Vozel 
je potrebno izdelati v čim krajšem času in 
seveda pravilno. Druga naloga praktičnega 
dela je pri mlajših iskanje parov (orodje, 
oprema), starejši morajo priklopiti na 
trojak tri cevi, postaviti ustrezen gasilnik 
k požaru in poiskati gasilska orodja, ki so 
jih izžrebali. Oboji morajo nalogo opraviti 
hitro in pravilno.

ŽE UVRSTITEV NA 
DRŽAVNI KVIZ JE VELIK DOSE
ŽEK

Mladi Hajdošani so se uvrstili z obema 
ekipama na kviz podravske regije, ki je bil

24. oktobra v Cirkovcah. Mlajši pionirji so 
osvojili 2. mesto, starejši pionirji pa l.mesto. 
Oboji so se uvrstili na državni kviz, ki je bil 
21. novembra v Braslovčah.

Na državnem kvizu so oboji izkazali dobro 
znanje iz gasilskih in splošnih znanj. Pri 
praktičnem delu pa so oboji dobili kazenske 
točke, ki so jih stale dobrih uvrstitev. Kljub 
vsemu smo bili z doseženim zadovoljni, saj je

že uvrstitev na državni kviz velik dosežek.
Za naslednje leto vabim mentorje in 

mlade iz PGD v naši občini , da se odzo
vejo razpisu in vabilu na kviz. Za mlade ne 
dvomim, da bi se usposabljali, le mentorje je 
potrebno motivirati, da bodo z njimi delali. 
Vsa gradiva so zbrana in na razpolago vsem 
pri meni.

Hilda Bedrač
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Gasilci iz Gerecje vasi pridni na izobraževanju

Člani PGD Gerečja vas, ki so uspešno zaključila letošnja izobraževanja

Star pregovor pravi: 'Ljudje se učimo 
skozi vse življenje!"In res je tako.

Ljudje se skozi življenje izobražujemo in 
usposabljamo na najrazličnejših področjih, 
najprej se izšolamo, si pridobimo poklic, 
nato pa nas številni dejavniki spodbujajo 
in usmerjajo k področjem, ki nas še pose
bej zanimajo in privlačijo. To nas privede k 
temu, da se udeležujemo raznih predavanj, 
tečajev, seminarjev, praktičnih vaj ... na 
katerih pridobimo nova znanja in izkušnje.

Enako je tudi na področju gasilstva. 
Nenehno izobraževanje in seznanjanje z 
novostmi na področju zakonodaje, gasil
ske tehnike, gasilske reševalne in zaščitne 
opreme ter orodij in usposabljanje za izva
janje operativnih nalog gasilstva je nujno za 
uspešno delo v gasilski službi.

V letošnjem letu so se gasilci iz Gerečje 
vasi izobraževali na najrazličnejših podro
čjih, in sicer:

- 8 članov je končalo nadaljevalni tečaj za 
gasilca,

- 5 članov tečaj za vodjo skupine,
- 5 članov tečaj za vodjo enote,
- 2 člana za vodjo enot in
- 2 članici tečaj za višjega strokovnega sve

tovalca.
Zraven teh temeljnih izobraževanj pa so 

bili gerečjevaški gasilci prisotni tudi na

dopolnilnih izobraževanjih za pridobitev 
naziva naslednjih specialnosti:

- uporabnik UI<W postaj (7 članov),
- tehnično reševanje (3 člani),
- nevarne snovi (3 člani),
- sodnik gasilsko športnih disciplin (3 

člani).

Takšne zagnanosti in želje po znanju si 
lahko v prihodnje le želimo, seveda pa je 
vsako znanje potrebno preizkusiti tudi v 
praksi. Vsi smo si prav gotovo enotni v 
mnenju, da si naj gasilci izkušnje nabirajo na 
praktičnih vajah in čim manj ob požarih ali 
kakšnih naravnih nesrečah.

Tekst in foto: Mojca Požgan

Gasilski veterani na srečanju v Novi vasi
T/'omisija za delo z veterani pri 
JVobmočni gasilski zvezi Ptuj, ki jo 

vodi Janez Markovič organizira vsako 
leto srečanje gasilskih veteranov. Kraj 
srečanja je vsako leto v drugi občini.
Letos so se zbrali 24. oktobra v gasilskem 
domu v Novi vasi pri Markovcih.

Starejše gasilce je nagovoril župan občine 
Markovci Franc Kekec in podpredsednik 
OGZ Ptuj Franci Vogrinec. Z njimi je bil 
tudi poveljnik OGZ Ptuj Zvonko Glažar.

Preživeli so prijetno dopoldne ob posluša
nju kulturnega programa, kramljanju in obu
janju spominov na čase, ko so se srečevali s 
kolegi gasilci na akcijah in tekmovanjih.

Prav je, da se takšna srečanja organizirajo, 
saj je takšno druženje zelo zanimivo. Mlajše 
generacije s tem dokazujejo, da niso pozabili 
na starejše, ki so pomemben del nastanka in 
razvoja gasilstva. Ob koncu so si vsi lahko 
ogledali veliko gasilsko vajo OP Markovci. Starejši gasilci - člani OGZ Ptuj vsakoletno srečanje izkoristijo tudi za obujanje

Hilda Bedrač gasilskih spominov. Foto: JL
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Ženski turnir v kartanju letos 
sedmič

X /"soboto, 28. novembra, je Društvo žena in deklet Gerečja 
V vas organiziralo že 7. tradicionalni ženski turnir v karta

nju - paver šnops. Turnir, ki se ga je udeležilo 18 ekip, je pote
kal spet doma, v prenovljeni dvorani gasilskega doma.

V kartanju so se pomerile: dve ekipi iz Dražencev, ena iz Hajdoš, 
tri iz Hajdine, tri iz Kungote pri Ptuju, tri iz Lancove vasi, dve iz 
Kidričevega in pet iz Gerečje vasi. Ekipe (pari) so si z žrebom same 
določile svoje nasprotnice. Igro sta začela predsednica društva žena 
in deklet Anica Drevenšek in župan občine Hajdina Radoslav Simo
nič, ki sta pozdravila vse tekmovalke in ostale prisotne ter tekmoval
kam zaželela veliko »kvartopirske« sreče.

Pred samim začetkom tekmovanja je tričlanska komisija, ki so 
jo sestavljali Janko Gojkošek, Franc Drevenšek in Branko Lešnik, 
podala navodila za žrebanje in tekmovalke seznanila s pravili igranja 
s kartami PAVER ŠNOPS.

Letos je tekmovanje potekalo malo drugače. Ekipe so med seboj 
igrale tako, da je vsaka igrala z vsako. Tista ekipa, ki je zapore
doma premagala dve nasprotni ekipi, se je uvrstila naprej. Na koncu 
so ostale le tri ekipe, ki so se uvrstile v finale in se borile za prvo 
mesto.

Kljub temu, da so bile vse tri ekipe zelo dobre, želja po prvem mestu 
naredi svoje, pa tudi sreča ni vedno na naši strani. Srečo, znanje in 
dobro igro - vse to sta imeli ta večer Marija Markovič in Veronika 
Bušljeta iz Hajdine, ki sta si priigrali prvo mesto, drugo mesto je 
pripadlo Marici Cestnik in Danici Janžekovič iz Dražencev in tretje 
Cvetki Drevenšek in Silvi Silak iz Kungote pri Ptuju.

Pokale sta 
ekipam pode
lila predsed
nica društva 
žena in deklet 
Anica Dreven
šek in podžupan 
občine Hajdina 
Karel Svenšek.
Ženske so turnir 
zaključile z več
erjo, ki so jo za 
vse prisotne pri
pravile gospo
dinje iz Gerečje 
vasi. Ob več
erji so si imele 
veliko povedati 
in mislim, da 
je turnir dose
gel svoj namen 
- druženje.

Jožica Lešnik

H

w

Zmagovalna ekipa s Hajdine

Urši in Simonu vse lepo na skupni 
poti

XTe zgodi se velikokrat, da se poročita fant in punca, oba
1 1 člana istega prostovoljnega gasilskega društva. Ravno to 

se je zgodilo v gasilskem društvu Gerečja vas.
Urška je članica društva od leta 2002 in je v letošnjem letu opravila 

tečaj za VGČ, organizacijske smeri, njen izvoljenec Simon pa je v 
društvo vstopil šele pred letom dni in ima opravljen tečaj za gasilca. 
Oba aktivno delujeta pri razvoju društva in sta člana gasilskih dese
tin. Članice in člani društva so se pod poveljem poveljnika društva g. 
Franca Nahbergerja odločili, da jima še pred poroko pripravijo pri
jetno presenečenje na njunem domu v Gerečji vasi in seveda preiz
kusijo ali se sploh lahko poročita. Urši so članice zastavile nekaj bolj 
ali manj resnih vprašanj, na katera je morala odgovoriti, Simon pa 
se je preizkusil v »mokri vaji«. Seveda sta oba svoji nalogi uspešno 
opravila in zato prejela vsak svoj certifikat, s katerima jima članice in 
člani A desetin dovoljujejo, da se poročita. Predsednik društva g. Ivo 
Lešnik jima je podaril skromno darilo, se jima zahvalil za dosedanje 
delo ter jima zaželel vse lepo v zakonu. Seveda pa ni pozabil dodati, 
da naj čim prej poskrbita tudi za mlad gasilski rod.

Njegovim željam se pridružujejo tudi ostali člani društva. Torej 
Urša in Simon, vse lepo na vajini skupni poti vama želijo gasilci iz 
Gerečje vasi!

Mojca Požgan
Finale - kdo si bo priigral 1. mesto?

Družinski boj - predsednica društva se je 
pomerila s svojima hčerama.
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DUHajdina aktivno tudi v novo leto
npudi za člane in članice Društva upokojencev Hajdina je bilo leto 2009 zelo razgibano in polno zanimivih dogodkov. Začeli 
JL so jih že v februarju na občnem zboru, potem so se družili ob dnevu žena in materinskem prazniku, v maju so organizirali 

pohod na Kopitnik, v začetku julija pa so se potepali po Izoli.

11. septembra so se nekateri člani odpravili na pohod po 
Pohorju, v začetku oktobru so pripravili tradicionalni kostanjev 
piknik, družili so se tudi na izletu v sosednji Avstriji, nekateri pa 
so se v prvih decembrskih dneh odpravili na krajše letovanje v 
Pulo. 28. decembra se bodo zbrali na zaključku leta na druže
nju v gostilni Čelan v Slovenji vasi, kjer pričakujejo znova dobro 
udeležbo.

Anton Cestnik, ki po odstopu predsednika vodi DU Hajdina, 
napoveduje, da je plan za leto 2010 že narejen. Pripravili so ga 
v Sekciji za šport in rekreacijo, skoraj vsak mesec pa se bodo 
odpravili na kak izlet, druženje v domači občini, a še prej jih v 
februarju prihodnje leto čaka redni občni zbor, ko bodo morali 
izbrati tudi novega predsednika društva, ki bo DU Hajdina vodil 
do konca mandata.

DU Hajdina želi vsem svojim članom, upokojencem, občankam 
in občanom vesel božič, v novem letu 2010 pa veliko zdravja, 
sreče, osebnega zadovoljstva in iskrenih prijateljev.

TM

Upravni odbor Društva upokojencev Hajdina se je v začetku 
decembra sestal še na zadnji letošnji seji, ki jo je vodil Anton Cest
nik. Foto: UM

Razstava malih živali pritegnila male in velike obiskovalce

T'Xruštvo gojiteljev malih 
živali Ptuj je v začetku 

novembra v športni dvorani 
Mladika na Ptuju pripravilo 
že 27. razstavo malih pasem
skih živali. Tudi letošnja, na 
kateri so pokazali več kot 
500 golobov, ptic, kokoši in 
zajcev, je bila dobro obiskana, 
najbolj navdušeni pa so bili 
po pričakovanju naj mlajši 
obiskovalci.

V treh dneh, kolikor je bila 
odprta razstava, se je bilo

mogoče sprehoditi med 535 
malimi pasemskimi živalmi.

Največ, kar 291 je bilo golobov 
v 17 različnih barvah,109 raz
ličnih sobnih in eksotičnih ptic, 
največ malih in velikih papig, 102 
kunca in 33 kokoši. Posebnost 
letošnje razstave so bile srednje 
velike papige pasme sivi jako 
rejca Janka Čuša iz Moškanjcev, 
ki sodi v vrh kvalitetnih rejcev 
papig v Sloveniji.

Posebna komisija sodnikov 
združenja rejcev malih živali 
Slovenije je opravila tudi oce
njevanje razstavljenih živali in

letos podelila 35 prvakov pasme 
med golobi, 9 prvakov med pti
cami, med kokošmi pa izbrala 
eno prvakinjo pasme. Sicer pa 
smo na letošnji razstavi lahko 
opazovali tudi male pasemske 
živali rejcev iz občine Hajdina, 
največ teh prihaja iz Dražencev, 
med njimi pa je med najbolj pri
zadevnimi tudi predsednik dru
štva Gojiteljev malih pasemskih 
živali Anton Lesjak.

TM

Ta kunec se je v naročju svojega gospodarja zelo umiril. Med malimi pasemskimi živalmi so se najbolje počutili mali
Foto: TM obiskovalci.
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Hajdošanke ogrete za nordijsko hojo
T Titer življenjski slog nam
X X narekuj e, da moramo 

več narediti za svoje telo. 
Telovadba, aerobika, pla
vanje, ples in hoja so oblike 
gibanja, ki so zelo pogoste. 
Zadnje čase se pojavlja tudi 
nordijska hoja.

Članice Društva žensk Haj- 
doše so povabile g. Majo Rusič, 
inštruktorico nordijske hoje iz 
ZD Maribor, ki je udeleženke 
seznanila z abecedo nordijske 
hoje. S seboj je prinesla tudi 
palice, tako da je lahko vsaka 
udeleženka poskusila. Odpra
vile so se tudi na pohod, kjer 
so se pod budnim očesom 
inštruktorice naučile osnov. 
Prav je, da s tem nadaljujejo. 
Nordijska hojaje prav gotovo ide
alna oblika vzdržljivostne vadbe. 
Pomembno je, da je enostavna, 
lahkotna in predvsem za njo 
ne potrebujemo drage opreme. 
To ni oblika gibanja za občasno 
izvedbo, ampak je to oblika, ki 
je primerna za vsak dan in za 
njo velja, da je primerna tako 
za mlade kot starejše, primerna 
za vse letne čase in, kar je naj

pomembnejše, izvedljiva je kar 
v domači okolici. Zametki nor
dijske hoje segajo v zgodovino 
Finske, domovine smučarskega 
teka. V 90-ih letih 20. stoletja 
so Finci sprejeli nordijsko hojo 
za nacionalni šport, saj so stro
kovnjaki kar kmalu ugotovili 
zdravilno moč celostne vadbe. 
Z veliko hitrostjo se je razširila 
po vseh skandinavskih deželah, 
tudi pri naših sosedih v Avstriji, 
Nemčiji in Italiji. Zato ni nič 
čudnega, da je pred leti ta trend 
zajel tudi Slovenijo.

ZA BOLJŠE ZDRAVJE IN 
ŽIVLJENJSKI SLOG

Nordijska hoja je zelo učinko
vita, poceni in ima velik soci
ološki učinek medsebojnega 
povezovanja ljudi. Primerna je 
kot dopolnilna vadba za kon
dicijske priprave vseh športnih 
zvrsti, tako za občasne rekre
ativce kot tudi za športnike ter 
pripomore k izboljšanju zdravja 
in življenjskega sloga.

Čeprav se nam zdi nordijska 
hoja enostavna oblika vadbe,

Zima v cestnem 
prometu

Ob spremenjenih vremen
skih razmerah pozimi moramo 
udeleženci v cestnem prometu 
biti pripravljeni na hitre spre
membe voznih razmer. Pogoj 
za to je seveda ustrezna zimska 
oprema, za katero moramo po 
veljavni zakonodaji poskrbeti od 
15. novembra do 15. marca in 
tudi takrat, ko se sneg oprijema 
vozišča in je vozišče zasneženo 
ali poledenelo.

Za zimsko opremo motornih 
vozil štejejo:

- zimske pnevmatike najmanj 
na pogonskih kolesih ali poletne 
pnevmatike s priborom /snežne 
verige/.

Zimske pnevmatike so pnev
matike z označbo M+S in so 
kanali dezena globoki najmanj 3 
milimetre.

Voznik, ki pozimi nima ustrezne

zimske opreme se kaznuje z 
globo 120 EUROV, če pa pov
zroči zastoi pa z globo 400 
EUROV.

Seveda so pa kazni za nave
dene prekrške ustrezno večje 
za odgovorne osebe in podjetje 
pri vožnji tovornih vozil /do 1200 
EUROV/.

Prav tako naj vozniki poskr
bijo za čistost vzratnih ogledal 
in stekel na vozilu ter da med 
vožnjo ne stresajo snega in ledu 
iz vozil.

Pravočasno je treba preveriti 
tudi zavore, stanje pnevmatik ter 
svetlobnih naprav.

Pešci v prometu pa poskrbite 
za vidnost s svetlimi oblačili ter 
predmeti, ki izboljšujejo vašo 
vidnost /kresničke, svetlobni tra
kovi/.

SREČNO IN VARNO ŠOLSKO 
LETO VAM ŽELI

Igor Levstik, vodja policij
skega okoliša Hajdina - Breg

Miša Pušenjak predavala o 
obdelovanju vrta

T'\ruštvo žensk Hajdoše je tudi letos pripravilo za svoje 
članice zanimiva predavanja. Medse so povabile stro

kovnjakinjo s področja pridelave zelenjave Mišo Pušenjak, 
univ. dipl. inženirko kmetijstva, specialistko za zelenjadar- 
stvo in okrasne rastline, ki vsako sredo popoldan med 18. in 
19. uro na radiu Ptuj z nasveti sodeluje v oddaji Vrtičakrije.

Pripravila je zanimivo predavanje o obdelovanju vrta, pridelavi 
zelenjave in o okrasnih rastlinah. Udeleženke je seznanila, kako 
pomembno je primerno gnojenje vrta, ker se velikokrat zgodi, da 
se z gnojenjem pretirava. Uporablja se preveč dušika, ki je tudi 
zelo obremenjujoč za podtalnico. Pomembno je, da damo tudi 
vrtno zemljo v analizo, ker bo pri pridelavi veliko manj težav. 
Zdravo zelenjavo lahko pridelamo brez pomoči kemije, če le 
upoštevamo pravilen kolobar, marsikatero težavo pa lahko rešimo 
z rastlinskimi izvlečki.

Predavanje je bilo zelo zanimivo, ker je predavateljica tudi dober 
praktik. Odgovorila je na marsikatero vprašanje in tudi svetovala, 
kako ravnati ob morebitnih težavah z rastlinami.

Takšna izobraževanja so v zimskem času zelo dobrodošla, saj se 
ob prijetnem druženju lahko naučiš marsikaj koristnega.

Hilda Bedrač

Prvi napotki inštruktorice nordijske hoje. Foto: HB

strokovnjaki opozarjajo, naj se 
posamezniki ne spuščajo v vadbo 
kot samouki, ampak naj poiščejo 
strokovnjaka - vodnika, da jih 
bo naučil tehnike nordijske hoje. 
Pri nordijski hoji je najpomemb
nejši ritem gibanja rok in nog ter 
zasuk hrbtenice v osi. Koordina
cija gibov mora biti usklajena. 
Pomemben je odriv od palice in 
hitrost hoje, ki jo moramo pri
lagoditi svojim sposobnostim. 
S hitrejšo in aktivnejšo hojo 
bo obremenitev srčno-žilnega 
sistema večja, večja bo obre

menitev mišic nog in rok kot 
pri običajni hoji. Športnikom 
je zanimiva vadba po razgiba
nem terenu, s hojo navkreber in 
navzdol, s palicami lahko tudi 
tečemo po različnih terenih. 
Če svojih mišic ne uporabljamo 
redno, postanejo ohlapne in 
okorne. Nabirati se nam začnejo 
kilogrami in utrujenost je naš 
zvesti spremljevalec. Težko je 
začeti, ko enkrat že za dlje časa 
prenehamo z gibanjem, vendar 
se splača. Poskusite še vi!

Hilda Bedrač

POLICIJA SVETUJE
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Nogomet v občini Hajdina

Članska ekipa NK Hajdina

Po jesenskem delu tekmovanja v ligah 
MNZ Ptuj in Štajerske lige smo zbrali izjave 
predstavnikov naših klubov, v katerih so 
podali kratko oceno tega dela sezone.

Franc Žitnik, trener NI< Gerečja vas: 
»Jesenski del smo začeli slabše od pričako
vanj, nato pa smo se v nadaljevanju ven
darle ujeli in naredili dobro serijo. S tretjim 
mestom smo na koncu v celoti zadovoljni, še 
posebej ker imamo na razpolago maloštevi
len igralski kader. V oporo so nam posojeni 
igralci iz Aluminija, s katerim tradicionalno 
dobro sodelujemo. Ob dobrem začetku spo
mladanskega dela se lahko vmešamo v boj za 
visoka mesta, kar je tudi naša velika želja.«

Sandi Mertelj, trener NK Hajdina: »S 
petim mestom po prvem delu prvenstva 
sam nisem pretirano zadovoljen, čeprav so 
vodilni v klubu z njim zadovoljni. Hajdina bi 
morala imeti po mojem mnenju višje ambi
cije, čeprav je v tej sezoni prvo mesto v 1. ligi 
MNZ Ptuj nekako rezervirano za Zavrč.«

Aleksander Mlakar, NI< Skorba: »Rezul
tat naše članske selekcije je v nasprotju s 
pričakovanji pred sezono, k čemer so največ 
»pripomogle« poškodbe nekaterih igralcev, 
ki so oklestile izbor trenerja. Na drugi strani 
smo izredno veseli dejstva, da se je v domači 
klub vrnilo veliko naših nekdanjih igralcev. 
Glede ostalih selekcij pa lahko izrazim zado
voljstvo , z mladinsko in veteransko ekipo, 
ki igrata v svojih skupinah vidnejši vlogi. 
Naslednje leto bomo praznovali 40-letnico 
delovanja in k temu so že usmerjene naše 
aktivnosti. Zagotovo bo slovesno!«

Jože Ornik, predsednik NK Hajdoše: 
»Naši rezultati v jesenskem delu so v okviru 
pričakovanj, ki smo jih imeli pred sezono. 
Naša osnovna skrb je ta, da v delo vključu
jemo čim več mladih nogometašev, kar nam 
tudi uspeva in s tem smo zadovoljni.«

Ivo Pulko, predsednik NK Slovenja vas: 
»Rezultati vseh treh naših selekcij (članske, 
mladinske in kadetske) so v jesenskem delu 
zaostali za pričakovanji. Osnovni razlog sam 
vidim v tem, da so se igralci neredno ude
leževali treningov; slabši rezultati glede na 
preteklo leto, so samo posledica tega, prav 
tako odstop trenerja članske ekipe.«

Štajerska liga
1. A. E. BISTRICA 14 9 3 2 39:19 30

2. HOLER. ORMOŽ 14 8 3 3 26:15 27

3. GEREČJA VAS 14 7 3 4 35:24 24

4. TRGOV, JAGER 14 7 3 4 22:13 24

5. PODVINCI 14 7 3 4 32:26 24

6. PECA 14 6 4 4 31:22 22

7. BOC POLJČANE 14 7 1 6 15:15 22

8. KOR. GRADNJE 14 6 3 5 19:18 21

9. GIC ROGAŠKA 14 6 1 7 17:17 19

10. POHORJE 14 5 4 5 25:27 19

11. ŠOŠTANJ 14 3 4 7 21:25 13

12. PARTIZ. FRAM 14 4 1 9 17:40 13

13. BUKOVCI 14 1 6 7 18:27 9

14. KI V VRANSKO 14 2 1 11 18:47 7

1. liga MNZ Ptuj
1. ZAVRČ 12 10 1 1 52:11 31

2. APAČE 12 8 2 2 35:20 26

3. OPLOTNICA 12 7 3 2 22:10 24

4. ROGOZNICA 12 6 2 4 33:30 20

5. HAJDINA 12 5 3 4 27:29 18

6. VIDEM 12 5 2 5 27:32 17

7. GORIŠNICA 12 4 2 6 23:24 14

8. PRAGERSKO 12 3 4 5 26:33 13

9. DORNAVA 12 3 3 6 17:24 12

10. SREDIŠČE 12 3 3 6 23:33 12

11. SKORBA 12 3 1 8 29:46 10

12. MARKOVCI 12 1 1 10 19:41 4

2. liga MNZ Ptuj
1. LOVRENC 11 8 2 1 24:9 26

2. GRAJENA 11 7 1 3 30:16 22

Aleksander Mlakar, NK Skorba

3. ZG. POLSKAVA 11 7 1 3 31:19 22

4. PODLEHNIK 11 6 1 4 19:11 19

5. HAJDOŠE 11 5 3 3 21:21 18

6. TRŽEČ 11 5 1 5 32:27 16

7. SLOVENJA VAS 11 5 1 5 18:16 16

8. MAKOLE 10 4 2 4 21:18 14

9. SP. POLSKAVA 11 2 3 6 17:28 9

10. CIRKULANE 11 2 2 7 9:23 8

11. LESKOVEC 11 0 1 10 10:44 1

Veteranske lige MNZ Ptuj
VZHODNA SKUPINA

1. STOJNCI 7 7 0 0 27:5 21

2. ORMOŽ 7 3 2 2 15:10 11

3. MARKOVCI 7 3 2 2 10:11 11

4. GORIŠNICA 7 2 4 1 9:7 10

5. GRAJENA 7 2 2 3 7:7 8

6. PODVINCI 7 2 2 3 10:13 8

7. DORNAVA 7 1 3 3 5:10 6

8. BUKOVCI 7 0 1 6 4:24 1

SKUPINA CENTER

1.DRAVA 6 5 0 1 27:7 15

2. SKORBA 6 5 0 1 14:7 15

3. VIDEM 6 4 0 2 18:12 12

4. PODLEHNIK 6 2 1 3 10:11 7

5. TRŽEČ 6 2 1 3 9:15 7

6. LESKOVEC 6 0 2 4 5:15 2

7. APAČE 6 0 2 4 10:26 2

SKUPINA ZAHOD

1. PRAGERSKO 7 6 1 0 29:10 19

2. HAJDINA 7 4 1 2 25:16 13

3. ZG. POLSKAVA 7 3 3 1 12:10 12

4. BOC 7 3 2 2 19:12 11

5. POHORJE-O. 7 3 1 3 15:15 10

6. PREPOLJE 7 2 2 3 8:20 8

7. LOVRENC 7 1 0 6 8:22 3

8. POLSKAVA 7 0 2 5 9:20 2

Jože Mohorič, Štajerski tednik
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Ob jubileju NK Hujdose vaški praznik
TVTogomet ima v Hajdošah dolgo tra-
X ^1 dicijo, saj so domači nogometni 

zanesenjaki klub ustanovili že pred 
natančno 30 leti. Ob prazniku državnosti 
so tako pripravili srečanje nekdanjih in 
sedanjih članov NK Hajdoše, povabili pa 
so tudi predstavnike sponzorjev, občine 
Hajdina, Športne zveze Hajdina in MNZ 
Ptuj.

Predsednik NIC Hajdoše Jože Ornik je 
ob tem povedal: »Ob tem jubileju smo 
želeli pripraviti nekakšen vaški praznik, 
s katerim bi se spomnili visoke obletnice. 
To nam je, glede na udeležbo več kot 120 
ljudi, v celoti uspelo. Kot se za nogome
taše spodobi, smo odigrali nekaj tekem 
med ekipami veteranov, članov in mla
dincev, v katerih ni manjkalo dobre volje

- s tem pa je bil v celoti izpolnjen osnovi 
namen prireditve.«

Članska ekipa Hajdoš trenutno nastopa v 
2. ligi MNZ Ptuj, trener pa je Zlatko Šker- 
lak. V klubu pa skrbijo tudi za podmladek, 
v ligi tekmujejo z mladinsko selekcijo, 
katere trener je Marjan Narat. Vseh članov 
kluba je blizu 80.

»Tudi v prihodnje si želimo v klubu čim 
več mladih, zato razmišljamo še o kakšni 
mlajši selekciji - seveda kot skupni pro
jekt na občinski ravni. Če bomo vsako leto 
uspeli priključiti nekaj mladincev k član
ski vrsti, bomo s tem zelo zadovoljni,« je z 
realnimi željami zaključil Jože Ornik.

Jože Mohorič,
Ob obletnici so sestavili ekipo nekdanjih članov NK Hajdoše. Štajerski tednik

Članska ekipa, ki nastopa v 2. ligi MNZ Ptuj.

V'

Športne prireditve ob 11. občinskem prazniku
Na Hajdini so že več kot mesec potekale 

športne prireditve, ki jih ob prazniku občine 
pripravljajo klubi in društva v sodelovanju 
s Športno zvezo Hajdina. Tudi letos so se 
posamezniki in ekipe pomerili v številnih 
športih, tradicionalno pa sta največ zanima
nja vzbudila nogometna turnirja veteranov 
in članov.

Rezultati:
Golf neto - moški (16. 9.):
1. Boštjan Vrabl,
2. Ljubo Kampi,
3. Radoslav Simonič;
ženske:
1. Mira Kampi,
2. Angela Cartl,
3. Silva Gerečnik. Udeleženci tekmovanja v ribolovu
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Ribolov - pari naselij (10. 10.):
1. Zg. Hajdina (Jože Kosar, Dejan Šešerko),
2. Draženci 1 (D. Černenšek, Jože Gajser),
3. Zg. Hajdina 2 (Jože Kampi, Dalibor Kalik). 
Namizni tenis (24.10.):
1. Boštjan Sagadin,
2. Rado Kaisersberger,
3. Tomi Štumberger.
Tenis - dečki (27. 10.):
1. Jan Zupanič,
2. Blaž Bezjak,
3. Tilen Abraham; 
deklice: 1. Kaja Glažar; 
člani - pari (31. 10.):
1. Marko Drobnič - Ivo Ogrinc,
2. Tomaž Štrafela - Martin Šlamberger,
3. Edi Dobnik - Miran Ules,
4. Stanko Glažar - Srečko Glodež.
Šah (27. 10.):
1. Stane Požgan,
2. Štefan Drevenšek,
3. Jože Verdenik.
Mali nogomet - veterani (30. 10.):
1. Hajdoše,
2. Gerečja vas,
3. Skorba;
najboljši strelec: Stanko Glažar (Hajdoše) 

- 9 zadetkov.
Člani (5. 11.):
1. Gerečja vas,
2. Hajdina,
3. Skorba;
najboljši strelec: Tadej Rozman (Gerečja 

vas) -10 zadetkov.
Streljanje, tarča + glinasti golobi:
1. Stanko Zupanič,
2. Milan Kirbiš,
3. Marjan Vrabl.
Keglanje (4. 11.):
1. Janko Kirbiš,
2. Borut Peteršič,
3. Franc Drevenšek.

Janko Kirbiš iz Slovenje vasi je zmagal 
na občinskem tekmovanju v kegljanju.

L.

Udeleženci turnirja v namiznem tenisu

: .1-1 
- -.■. tH

'lit--~T pmm

Ekipa Hajdoš - zmagovalka turnirja v malem nogometu med veterani

Ekipa Gerečje vasi - zmagovalka turnirja v malem nogometu med člani
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V občini Hajdina poplava hitrostnih ovir
VTa Svet za preventivo in varnost 

v cestnem prometu prihajajo iz 
dneva v dan nove pobude in vloge za 
postavitev grbin ali po domače postavi
tev ležečih policajev" za umiritev pro
meta po naseljih.

Še posebej je to opaziti v zadnjem obdobju 
in sicer povsod tam, kjer so se vaške ceste na 
novo uredile in asfaltirale, potem ko je bila 
pred tem v zemljo položena kanalizacija in 
druga infrastruktura.

Občani in vaški odbori v svojih zahtevah in 
prošnjah navajajo povečano hitrost vožnje z 
avtomobili, s tem pa skrb za njihovo varnost 
kot pešce in kolesarje, kakor tudi upravljavce 
kmetijskih strojev. V svojem dopisu nava
jajo, da predvsem mladi vozniki močnih in 
velikih avtov z veliko hitrostjo drvijo skozi 
njihova naselja in s tem povzročajo veliko 
nevarnost za prometno nesrečo.

ALI JE VSE TO POTREBNO IN 
KAKO PREPREČITI P 
REVELIKE HITROSTI NESPA
METNIH VOZNIKOV?!

Naprave za umirjanje prometa so fizične, 
svetlobne in ovire, s katerimi se udeležen
cem v cestnem prometu fizično onemo
goča vožnja z neprimerno hitrostjo ali se jih 
opozori na omejitev hitrosti na nevarnem 
odseku ceste.

Grbine (ležeči policaji) so možen ukrep, 
tudi občine se jih najbolj poslužujejo in vse 
prevečkrat odločajo za vgradnjo hitrostnih 
ovir zaradi cene stroškov. Prednost pred 
grbinami bi naj imeli drugi ukrepi za umir
janje prometa (zamiki smeri voženj, otoki, 
krožišča...)

Pravilne grbine morajo biti vgrajene tako, 
da lahko voznik pri hitrosti 30 km/h varno 
pelje preko grbine. Morajo biti v dolžini 4-5 
m in osvetljene z javno razsvetljavo.

Pri umirjanju prometa - grbinah se pojav
ljajo tudi škodljive emisije in hrupna obre
menitev, ki jih čutijo prebivalci v neposredni 
bližini. Pri škodljivih emisijah, ki jih emiti
rajo motorna vozila, so na prvih mestih duši
kov oksid, ogljikov vodik in ogljikov dioksid. 
Emisija polutantov je odvisna od hitrosti 
in načina vožnje (zaviranje-pospeševanje). 
Skratka v večini primerov gre za povečanje 
škodljivih emisij pri nižji vozni hitrosti, ki je 
pogojena z napravami in ukrepi za umirjanje 
prometa. Pri umirjanju prometa se pojavlja 
problem povečanja hrupa, ki je posledica 
zaviranja in pospeševanja med posamez
nimi grbinami. Porast hrupa je odvisen od

vrste motornega vozila. Naslednja negativna 
ovira pri grbinah je lahko zamuda pri vožnji 
intervencijskih vozil (gasilci, reševalci, poli
cija). Prav tako je pri grbinah v zimskem času 
problem pluženja, saj je potrebno ustrezno 
označiti, da ne pride do poškodb vzdrževal
nih vozil kot tudi samih ovir.

Zato je izgradnja grbin smiselna res samo 
tam, kjer so pešci v neposredni nevarno
sti, to pa je v bližini osnovnih šol, vrtcev in 
športnih igrišč. Za vse ostalo pa je potrebno 
ustrezno poskrbeti na bolj prijazen način.

Zato je prioriteta občine, da zgradi čim 
več pločnikov in kolesarskih poti, tako da 
bodo šibkejši udeleženci v prometu čim bolj 
varni.

Za umiritev prometa skozi naselja pa 
seveda lahko veliko storimo tudi sami udele
ženci v prometu kot vozniki motornih vozil, 
da upoštevamo prometno signalizacijo in se 
ravnamo skladno z zakonom o varnosti v 
cestnem prometu in morda s svojimi izkuš
njami pozitivno vplivamo tudi na ostale 
udeležence v prometu, zlasti na mlajše, mla
dostno razposajene ljudi.

Svet za preventivo in varnost v cestnem 
prometu v občini Hajdina bo v začetku 
leta 2010 pripravil okroglo mizo, kjer bodo 
povabljeni vsi, ki so za postavitev hitrostnih 
ovir in vsi tisti, ki so proti postavitvi, da se 
ustvari neka realna slika glede postavitve 
hitrostnih ovir in ki bo tudi podlaga za reali
zacijo le teh po posameznih naseljih v občini 
Hajdina. Do takrat pa želi svet vsem udele
žencem v prometu čim varnejšo pot, kjer 
koli se že nahajate.

ANONIMNE PRITOŽBE POSA
MEZNIKOV

Na Svet za preventivo in varnost v cest

nem prometu skozi leto prihajajo tudi razne 
anonimne pritožbe občanov, ki se velikokrat 
skrivajo tudi za skupino sovaščanov. Pritožbe 
se nanašajo večinoma na neustrezno posta
vitev hitrostnih ovir, nepravilnega parkira
nja osebnih in tovornih vozil, neupravičeno 
parkiranje pred poslovno stanovanjskim 
centrom in še bi lahko našteli. Kljub anonim
nim pritožbam je Svet to vzel na znanje in 
na svojih sejah to obravnaval in vse pritožbe 
ovrgel kot neutemeljene. Samega odgovora 
ne more dati, kajti ni naslova, kam bi se ta 
poslal. Zato ugotavljamo in apeliramo na 
občanke in občane, ki jih karkoli muči v 
zvezi z prometno ureditvijo, da se spodaj 
podpišejo, da kontaktirajo z komerkoli, ki je 
zadolžen za prometno varnost in problem 
bo lažje tudi rešiti. Seveda so pogledi ljudi 
različni, odločilna pa je zakonodaja, ki jo je 
pač potrebo spoštovati.

Zakon o cestnem prometu v svojem 52. in 
53. členu o ustavljanju in parkiranju jasno 
opredeljuje, da se rešitve, ki se navajajo v 
anonimnih prijavah ne kršijo in da Svet za 
preventivo in varnost v cestnem prometu 
skupaj s policijsko postajo Ptuj in skupnim 
občinskim redarstvom zagotavlja varnost, 
kot je to v zakonu o cestnem prometu zapi
sano.

Zato pozivam vse, ki vas karkoli muči glede 
cestne varnosti, da se javite in sodelujete pri 
še boljši prometni ureditvi v občini Hajdina. 
Dosegljivi smo preko občinske uprave, kakor 
tudi osebno.

Lep pozdrav.
Slavko Burjan, 

predsednik SPVCP v občini Hajdina, 
Igor Levstik, 

vodja policijskega okoliša, 
Robert Brkič, 

Skupna občinska redarska služba.

V hvaležen spomin
1. Marjan DREVENŠEK, Gerečja vas 40, roj. 1.9.1951, umrl 25.10.2009

2. Marija KOZEL, Skorba 22, roj. 7.9.1915, umrla 27.10.2009

3. Radenko MATIČ, Slovenja vas 54, roj. 28.11.1954, umrl 15.11.2009

4. Viktor ZUPANIČ, Zg. Hajdina 170, roj. 6.7.1930, umrl 16.11.2009

5. Milan POTOČNIK, Zg. Hajdina 112, roj. 12.12.1919, umrl 4.12.2009

6. Borut KOVAČIČ, Gerečja vas 104, roj. 15.10.1953, umrl 7.12.2009

7. Kristina SAGADIN, Gerečja vas 101, roj. 2.12.1930, umrla 8.12.2009

8. Roza ZABAV, Hajdoše 29, roj. 18. 8. 1937, umrla 10. 12. 2009
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V slovo dragemu gasilcu 

Marjanu Drevenšku

rTTivljenje nas iz dneva 
dan pripelje pred 

razne preizkušnje, katerim 
se znamo upreti, za druge 
pa zopet nekako ne najdemo 
izhoda oz. ni v naši moči, da 
bi jih lahko obrnili našemu 
življenju v prid.

Vsi, ki smo bili kakorkoli pove
zani z Marjanom, smo vedeli, 
da že dolgo bije težko bitko z 
zdravjem, a tega nikoli ni poka
zal. Vedno je bil zagnan za delo, 
kolikor so mu le moči dopuščale 
in vedno je bil poln optimizma. 
Tudi pred tremi meseci, ko smo 
ga gasilci žal še zadnjič obiskali 
v Ljubljani, je deloval pozitivno 
in se v upanju, da bo operacij
ski poseg prinesel izboljšanje 
zdravstvenega stanja, sprijaznil 
z le-tem. A žal se njegovo in 
naše upanje ni uresničilo, vse se 
je obrnilo ravno v drugo smer, v 
še več trpljenja in bolečine.

Vsekakor drži dejstvo, da smo 
prav vsi že bo rojstvu zapisani 
smrti, a s to razliko, da nekateri 
dlje časa odkrivamo skrivnosti 
življenja, drugi zopet le krajši čas.

»Mimin Marjan«, kot so ga kli
cali prijatelji in gasilci, je skriv
nosti življenja pričel odkrivati 
leta 1951, ko se je 1. septembra 
rodil staršema Angeli in Mar
tinu Drevenšek. Gasilstvo mu 
je bilo položeno tako rekoč že 
v zibko, saj je tudi njegov oče 
užival ugled in bil cenjen med 
tovariši gasilci. Enako velja za 
Marjana, ki je v gasilske vrste 
stopil leta 1964 in na operativ
nem področju dosegel čin NGČ 
II. stopnje. S svojo zagnanostjo, 
odgovornostjo in trudom je 
pripomogel, da je naše društvo 
vseskozi nemoteno delovalo in 
da se je v blagajni vedno znašel 
kak evro. Marjan je namreč v 
društvu opravljal funkcijo bla
gajnika in to vse od leta 1983 pa 
do konca svoje življenjske poti, 
torej dobrih 26 let. Sodeloval je 
pri vseh pomembnejših projek
tih in kljub temu, da je njegovo 
zdravje bilo že precej načeto, je

Marjan Drevenšek

bil nepogrešljiv pri sanaciji gasil
skega doma po lanskem neurju s 
točo.

V dobrem spominu bo prav 
gotovo ostal tudi našim vetera
nom, ki jih je vozil na razna tek
movanja, in starejšim vaščanom, 
saj je prav on vedno poskrbel, da 
so varno prispeli na družabna 
srečanja in domov.

In sedaj, v času jeseni, ko se 
narava pripravlja na počitek, tudi 
Marjanovo izmučeno telo ni pre
neslo več bolečine. V nedeljo, 25. 
oktobra, je tiho in mirno, tako kot 
je živel in ustvarjal, odšel tja, kjer 
ni bolečine in trpljenja, ampak le 
nov začetek in čas za odkrivanje 
novih skrivnosti.

Med nami, gasilci, je sedaj 
ostala velika praznina, ki je ni 
moč zapolniti in blagi spomin 
na leta, ko smo skupaj ustvarjali 
in se veselili novih podvigov.

V imenu PGD Gerečja vas 
Mojca Požgan

Občankam in občanom Hajdine, 

članom stranke in prijateljem

želimo srečen božič.

Novo leto 2010 pa naj bo radodarno z ljubeznijo, 

zdravjem, srečo in osebnim zadovoljstvom.

OO DeSUS Hajdina

L .
Slovenska ljudska stranka

Praznični dnevi veselo hitijo, 
skrite misli in želje budijo.
Naj prinesejo pričakovanja 

in uresničijo sanje, 
odkrijejo modrosti 

in natrosijo radosti!

Drage občanke in občani!

Naj vam novo leto postreže z veliko ljubezni, 

s srečo, zdravjem in veseljem.

Želimo vam vesel božič in SREČNO 2010.

OO SLS HAJDINA

SDS Občankam in občanom Občine Ha jdina 
želimo blagoslovljen ter srečen božič v 

toplem objemu bližnjih, v novem letu 2010 
pa veliko zdravja ter osebne sreče.

OO SDS HAJDINA
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Makedonija, z vidika kmetijstva zanimiva drzavay s p oseb'
nostmi; prednostmi in slabostmi

KGZS, območna enota Ptuj v Make
doniji

Za svoje uspešne člane kmete, sveto
valce, poslovne partnerje in lokalne 
funkcionarje KGZS (Kmetijsko gozdar
ska zbornica Slovenije) je le ta organi
zirala strokovno odpravo v Makedonijo. 
Udeleženci so se 9. novembra 2009 podali 
na sled nekdanji najbolj južni republiki 
bivše skupne države z namenom, da bi se 
srečali s kazalci uspešnosti njihove kme
tijske dejavnosti, pod pogoji, v katerih je 
nekoč bila tudi Slovenija.

Makedonija je celinska demokratična 
država, s površino 25.333 km2, njeni pre
bivalci (nekaj nad 2 mio) pa so Makedonci 
(2/3), Albanci, Turki in Romi. Denarna valuta 
se imenuje denar. Z geografskega vidika je 
mogoče pokrajino doživeti kot rahlo vzva- 
lovano, blago hribovito, ki še v veliki meri 
omogoča kmetijsko dejavnost. Tla so na 
pogled težka, z dobro sposobnostjo zadrže
vanja vode, opaziti je tudi razmeroma visok 
nivo podtalnice. Od 600.000 ha obdeloval
nih površin letno zasejejo 350.000 ha z žiti, 
25.000 ha je vinogradov, ostalo pa predstav
lja proizvodnja zelenjave, vrtnin in tobaka. V 
primerjavi s Slovenijo, Makedonija ohranja 
v veliki meri velike proizvodne sisteme v 
obliki kombinatov, ki delujejo komplemen
tarno, po vzorcu iz prejšnje družbene ure
ditve. Družinskih kmetij po slovenskem 
vzoru tako skoraj ni bilo videti. Obisk farme 
mlečne govedi »Euroland« s skupno rejo 
700 glav živine, od tega 250 molznic je pri 
naših rejcih vzbudil veliko zanimanja. Sled
nji namreč gledajo na lastno proizvodnjo 
z vidika visoke intenzivnosti, česar pa ne

Mlekarna Laktis

moremo ravno trditi za videno. Konglo
merat živali, 1500 ha obdelovalnih povr
šin, skupna količina namolzenega mleka 
3500 kg na dan, ki daje sklepati na mlečnost 
okoli 4500 kg mleka v laktaciji črno-bele 
pasme, ter nenazadnje 75 zaposlenih ljudi 
govori o velikih rezervah v proizvodnem 
smislu, ali obrnjeno: v naših razmerah se 
pod temi pogoji takšna proizvodnja nikakor 
ne bi izšla. Toda; čas bo najbolje pokazal na 
sistemske pomanjkljivosti in nujno bo uvesti 
določene korekture tako v pristopu kot v 
managementu reje (standardizirano varo
vanje okolja). Podobna ugotovitev velja za 
obiskano mlekarno »Laktis«, kjer se zapo
sleni sicer po svojih močeh trudijo in po 
slišani interpretaciji se procesi dokaj spre
jemljivo odvijajo, toda zgornja kapaciteta 
predelave 10.000 kg mleka na dan govori 
zase. Kljub pestri paleti mlečnih proizvodov 
in kljub videnemu optimizmu in krepost
nim besedam. Agrokombinat Dumaj- 
lija od vseh obiskanih delovnih obratov še 
nekako najbolj kaže možnost preživetja. V

ta prid govori dejstvo, da v kapljično nama
kanih vinogradih pridelujejo grozdje na kar 
500 ha v lasti te d. o. o.. Kletne zmogljivosti 
na kompletni Inox tehnologiji (kompletno 
uvožene kapacitete iz Francije) so' razu
mljivo zelo velike, saj je zgornja meja spre
jema grozdja 1 milijon kilogramov na dan! 
Ker gre večina pridelanega vina v izvoz v 
Nemčijo, gre v tem dejstvu za 24 zaposlenih 
iskati sicer dokaj varno delovno zanesljivost, 
a skrbi podatek, ki ga ob tem hkrati izvemo; 
povprečni delavec, zaposlen v kleti, prejme 
mesečno plačo okoli 100 € in tu je odveč 
vsak komentar.

Na obisku Skopskega sejma, ki deluje pod 
okriljem slovenskega podjetja Era Velenje, je 
zaznati neko ambicijo po promociji in dvigu 
ponudbe, navezave strateških partnerstev 
in kooperacije dejavnosti, toda; dve raz
stavni hali sta po mnenju mnogih za glavno 
mesto neke države pač nekoliko premajhen 
izziv. Zavedajoč se tega spoznanja, k boljši 
prepoznavnosti in k dvigu ponudbe ter kon
kurenčnosti v tem prostoru, želi prispevati 
tudi KGZS, s svojimi stojnicami na sejmu, 
ter z namenskim, ciljnim servisom make
donskemu kmetijskemu prostoru.

Čeprav država ni bila v vojni, lahko skle
nemo, da v sebi sicer nesporno skriva nek 
gotov razvojni potencial, kljub vsemu pa je 
pomanjkanje kapitala in zagonskih sredstev 
za izvedbo kakovostnih razvojnih projektov 
zaenkrat še prevelika težava na poti k hitrejši 
preobrazbi sedanje kmetijske podobe Make
donije.

Besedilo in foto: 
Jože Murko, KG Z Ptuj, 

Kmetijska svetovalna služba
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Po praznikih 
dišalo tudi v
Gerecji vasi

A Tpričakovanju prazničnih dni so čla- 
V niče Društva žena in deklet Gerečja 

vas v sredo, 16. decembra izvedle kuhar
ski tečaj. Pod vodstvom Marije Rošar 
so pekle raznoliko medeno praznično 
pecivo, ki ga bodo za praznike pekle tudi 
same doma.

Gerečke gospodinje se zavedajo, da so naj
lepši prazniki takrat, kadar se skupaj zbere 
vsa družina in, ko poleg novoletnih luči še 
po vsej hiši prijetno zadiši.

SREČNO in naj v prazničnih dneh prijetno 
zadiši tudi v vaših domovih.

Članice Društva žena in deklet 
Gerečja vas

Gerečjevaščanke so z učiteljico kuharstva Marijo Rošar pripravljale praznična, pred
vsem medena peciva

V prazničnih dneh bodo mize polne sladkih, domačih dobrot. 
Foto: JL Lea, 1. razred

Aljaž, 1. razred Marko, 1. razred

61



december 2009 HAJDINCAN

Razlogi in pomoč za suho kozo
Suha in zelo suha koža je pogosta težava, 

ki v zimskem času postane še izrazitejša. 
Stanje še dodatno poslabšajo nizke zunanje 
temperature ter suh zrak, ki je posledica 
centralnega ogrevanja.

Zelo velik del prebivalstva trpi zaradi suhe 
kože (kseroderme). Suha koža še posebej 
prizadene otroke do 10. leta in starejše ljudi 
po 60. letu starosti. Med drugim in petim 
desetletjem življenja je delež žensk s suho 
kožo občutno večji od moških. Približno 
15 do 20 odstotkov ljudi je nagnjenih k suhi 
koži (kserodermi) zaradi atopijske predispo- 
zicije. Med tako imenovane atopijske oblike 
bolezni prištevamo atopijski dermatitis, 
astmo in alergijski rinitis (seneni nahod). 
Tudi presnovne bolezni, kot je npr. diabetes 
mellitus, obolenja ledvic ali različna zdravila 
lahko pospešijo nastanek suhe kože.

Razlikujemo med različnimi simptomi in 
stopnjami suhe kože. Stanje kože je odvisno 
tako od zunanjih (mraz, sonce, pogosto 
umivanje, agresivni izdelki za umivanje, 
obsevanje ...) kot notranjih (genetska pre- 
dispozicija, hormoni, biološko staranje kože 
...) dejavnikov in je lahko na posameznih 
delih telesa različno izrazito.

Suha koža je pogosto srbeča in razdražljiva 
in je posledica izgube olj v koži. Hitreje bomo 
suho kožo pridobili s čezmernim kopanjem, 
zlasti vročo vodo in z gibanjem v prostorih z 
nizko vlažnostjo. Suha koža nastane še prej, 
če uporabljamo suha mila. Boljšo preventivo 
za suho kožo pa si morajo zagotoviti pred
vsem starejši ljudje, saj se prožnost kože z 
leti zmanjšuje.

Ker je pojav suhe kože tako pogost, ljudje 
teh simptomov ne jemljejo preveč resno in 
tako ukrepajo prepozno. V takšnem pri
meru nam suha koža povzroči marsikatero 
težavo med drugim tudi srbenje, ki je lahko

TJred nami so božični prazniki, ko 
.L se spominjamo Jezusovega rojstva. 

Božič je tradicionalni praznik v cerkve
nem koledarju, ki ga v katoliških, prote
stantskih in v večini pravoslavnih Cerkva 
praznujejo 25. decembra.

Praznovanje korenini še iz predkrščan
skih časov, ko so mnoga ljudstva častila 
nastop zimskega solsticija, ko se dan začne 
ponovno daljšati in tako simbolizira zmago 
dobrega nad zlim. Natančnega datuma Jezu
sovega rojstva ne poznamo, izbral pa ga je 
cesar Konstatin, da se je ujemal z rimskim

tako hudo, da moti spanec in druge vsako
dnevne dejavnosti. Ponavljajoče drgnjenje 
in praskanje lahko proizvaja na posameznih 
področjih grobo kožo kar povzroči boleče 
razpoke v koži. Z nenehnim praskanjem 
lahko na suhi koži povzročimo rdečico in 
luske iz česar nastane hujša oblika derma
titisa.

Dermatitis lahko vodi celo do bakterijskih 
okužb na srbečih mestih. Na tej točki vam 
tudi dermatološka kozmetika več ne more 
pomagati, ker tako stanje zahteva posebne 
terapije z antibiotiki, ki jih vam razpiše vaš 
dermatolog ali osebni zdravnik.

Najbolje pa je, da se izognete tako zdrav
niku kot čakalnim vrstam na ta način, da 
že ob prvih simptomih suhe kože kupite 
primerno dermatološko kozmetiko, name
njeno nagi suhe kože. S tem si boste zago
tovili primerno vlažnost v premalo vlažnem 
zimskem okolju in se izognili vsem kožnim 
neprijetnosti.

Pravilna nega suhe kože

Običajno naša koža vsebuje dovolj ustrez
nih snovi, da zadržuje vlago. Če pride do 
pomanjkanja teh snovi, imenovanih naravni 
vlažilni faktorji (Natural Moisturizing Fac- 
tors, NMF), koža ne more več vezati vlage 
in se izsuši. Istočasno pri suhi koži ni ravno
vesja naravnih, koži lastnih lipidov.

Pri nekaterih poklicih (npr. vrtnarji ali 
frizerji) ali aktivnostih v prostem času 
(npr. plavanju) se pogostemu stiku z vodo 
ali kemikalijami ne moremo izogniti. Zato 
se poruši naravno ravnovesje maščob in 
vlage, koža pa postane hrapava in neprijetno 
napeta.

Ciljna nega pri suhi koži mora zato izpol
niti celo vrsto potreb:

• kožo mora ohraniti oz. narediti voljno

Zgodovina božica
praznovanjem sonca. V Cerkvi so zgodaj 
vpeljali navado, kakršne nima noben drug 
praznik, in sicer trikratno obhajanje evha
ristije. Maša polnočnica je tudi pri naših 
občanih zelo priljubljena. Nekateri vaščani 
se s prižganimi svečami peš napotijo do 
cerkve na Hajdini in tako oznanjajo prihod 
Boga na zemljo. Božično drevo naj bi začeli 
postavljati šele proti koncu 18. stoletja in je 
simbol življenja. Lučke na njem pa pomenijo 
luč, ki jo je Kristus prinesel na svet, okraski 
in darovi na njem so znamenje dobrote.

Današnji svet je božič nekako izrabil in ga

Kaj je značilno za suho kožo?
Za suho kožo je značilno zategovanje, 

občutek, da nam je koža “premajhna” 
na otip je izsušena in hrapava, pogosto 
pa se tudi lušči. Celice postajajo čedalje 
bolj izsušene in se kopičijo na površini 
kože, kar privede do zmanjšanja elastič
nosti in napetosti. Suha koža ni samo 
estetski, temveč tudi zdravstveni pro
blem, saj takšna ne izpolnjuje temeljne 
funkcije - to je zaščite pred zunanjimi 
vplivi. Poveča se namreč tudi možnost 
za nastanek raznih kožnih bolezni, kot 
je dermatitis, poveča se pa se tudi mož
nost za bakterijske okužbe.

• zmanjšati mora luščenje kože
• dolgotrajno mora ublažiti srbečico
• hitro se mora vpiti
• ne sme pustiti maščobnega filma na koži 
■ preprečevati mora alergije
• koža jo mora odlično prenašati

V lekarni imamo posebno negovalno 
linijo za vse oblike suhe kože: za suho, zelo 
suho in atopično suho kožo (med drugim 
tudi pri starejši koži, diabetesu, atopijskem 
dermatitisu, psoriazi). Linija nudi posebej 
za potrebe suhe in problematično suhe kože 
prilagojene izdelke za nego in čiščenje, ki ne 
vsebujejo dišav. Izdelki s sečnino in laktatom 
zagotavljajo suhi kožo vlago, ki jo dolgo
trajno vežejo. Izdelki z omega-6 maščobno 
kislino iz dragocenega olja svetlina, okrepijo 
zaščitno funkcijo kože, še posebej pri atopij
skem dermatitisu. Je v obliki losjona, kreme 
in kreme za obraz.

Vesel Božič in srečno 2010!
Metoda Meško Žitnik 

Lekarna pri Sv. Martinu 
Tel.: 6207887 

www.lekarna-martin.si 
e-mail: lekarma@lekarna-martin.si

celo obrnil sebi v prid. S pretiranim okra
ševanjem mest, hiš in naših domov ter 
nakupovanjem daril je božič postal praz
nik velikih trgovinskih centrov, kjer lahko 
kupimo stvari, ki nimajo neke višje vredno
sti. Zbrana družina doma ob božičnem dre
vesu in jaslicah je verjetno že redkost.

Nekateri vaščani se še spominjajo svo
jega otroškega božiča. Zaradi revščine in 
pomanjkanja dobrin tako rekoč obdarovanja 
niso poznali. V hišo so postavili smrekico, 
ponavadi so jo zapičili kar v repo, ovito s 
papirjem. Smrekico so okrasili z bonboni in



orehi, povitimi v »krep« papir raznih barv. 
Na božično drevesce so obešali doma pečene 
kekse in posušene krhlje jabolk. Otroci so se 
najbolj veseli »raketlov«, ki so jih pritrdili na 
drevo. To so bile neke vrste kresničke, ki so 
zagorele v temi. Pod smrekico so bile pona
vadi jaslice iz papirja, ki so med ljudmi zelo 
priljubljene. Ne vemo natančno, kdaj so jih 
pričeli postavljati, imajo pa izvor v božični 
skrivnosti in naj bi jih pričeli postavljati že 
zelo zgodaj, menda že v 4. stoletju. V Slo
veniji so prve jaslice postavili jezuiti v Ljub
ljani, leta 1644, na podeželje pa so prišle v 
začetku 19. stoletja. Podoba Jezusa, Marije 
in Jožefa nam pripoveduje o božji ljubezni 
do ljudi, pa tudi o ljubezni, ki vlada v Sveti 
družini. Pastirji vabijo kristjana, naj sprejme 
novorojeno Dete in ga počasti. Jaslice imajo 
posebno mesto tudi v božično okrašeni 
cerkvi ob polnočnicah, ki so jih z veseljem 
obiskovali tudi naši predniki.

Božič pa je tudi čas, ko prepevamo Sveto 
noč, ki je nastala leta 1818 v Oberndorfu pri 
Salzburgu. Besedilo pesmi je napisal Josef

odrekli svetnikom in tako je Miklavža zame
njal Božiček. Nekateri zmotno menijo, da je 
Božiček nastal v Ameriki, vendar so ga tja 
v 17. stoletju prinesli Danci. V 19. stoletju 
je dedek z rdečo kapo in belo brado postal 
redni spremljevalec božiča, leta 1931 pa ga 
je podjetje Coca-Cola v svojih reklamah 
obleklo v znano rdeče-belo obleko, ki je zanj 
značilna še danes.

Kmalu bomo pričeli pošiljati tudi božične 
voščilnice, ki so najmlajša stvar, povezana 
z božičem. Domovina novoletnih voščilnic 
naj bi bila stara Avstrija, ker pa smo bili Slo
venci tedaj v Avstro-ogrski monarhiji, spa
damo med prve narode na svetu, ki so začeli 
s pošiljanjem voščilnic in razglednic.

Veseli božični čas je tik pred nami, čarobni 
čas, poln dobrih želja in daril. Praznujmo ga 
v krogu družine, ob okrašenem božičnem 
drevescu in skromnih darilih. Raje se posve
timo medsebojnim odnosom in pomagajmo 
tistim, ki so v stiski.

Estera Korošec

Mohr, župnikov pomočnik, uglasbil pa uči
telj Franc ICsaver Gruber, cerkovnik in orga
nist. Pesem se je sčasoma razširila po vsem 
svetu in postala najbolj priljubljena božična 
pesem.

Božiča se tudi danes najbolj veselijo otroci, 
ker jih obišče Božiček. Pred 16. stoletjem 
Božička v Evropi niso poznali. Dedek, ki je 
ob božičnem času delil darila, je bil Miklavž. 
V 12. stoletju se je praznovanje Miklavža 
razširilo na večino evropskih držav. V času 
reformacije v 16. stoletju so se protestanti

Otroška domišljija ustvarjala adventne venčke
X /"župniji sv. Martina na Hajdini bo 
V skupinsko izdelovanje adventnih 

venčkov z leti verjetno postalo del tra
dicije. Letošnjo ustvarjalno delavnico, 
v kateri si je lahko vsak naredil venček, 
so vodili člani zakonske skupine Martin 
Tourski, ki so priskrbeli tudi za ves 
material razen svečk. Na delavnici je vse 
zbrane prišel pozdravit tudi farni župnik 
Marijan Fesel.

Odziv na povabilo v adventno delavnico

je bil neverjeten, je povedal Janko Vegelj iz 
zakonske skupine Martin Tourski, zato so 
prepričani, da v tej smeri velja nadaljevati 
tudi v prihodnje. Dan pred prvo adventno 
nedeljo je bilo v župnijskih prostorih na 
Hajdini veliko otrok in staršev, ki so si prišli 
naredit svoj venček in ga okrasili v svojih 
priljubljenih barvah, z naravnimi okraski in 
pisanimi svečkami. Vsak je uporabil kanček 
svoje domišljije. Nekoliko večji adventni 
venček so naredili tudi za župnijsko cerkev,

v kateri pa je farni župnik naddekan Marijan 
Fesel pri maši na prvo adventno nedeljo vse 
prinešene venčke tudi blagoslovil.

In ko bomo prižgali četrto - zadnjo svečko 
na adventnem venčku, potem bo že božič 
in nato novo leto, prižgane svečke na ven
čkih pa nas bodo spremljale skozi praznični 
božično-novoletni čas.

TM

Najbolj ustvarjalni so bili otroci, ki so 
venčke lepo okrasili in jih na koncu 
odnesli domov. Foto: TMPogled v delavnico izdelovanja adventnih venčkov
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Praznično s Perpetuum Jazzile
"1 /cerkvi sv. Martina na Hajdini je bil 18. decembra že 
V tradicionalni božično-novoletni koncert v organizaciji 

občine Hajdina in Zveze kulturnih društev občine Hajdina. 
Občanom Hajdine in okolice so praznične dni s pesmijo pole
pšali člani vokalne skupine Perpetuum Jazzile. Uvodni pozdrav 
s praznično poslanico je imel župan občine Hajdina Radoslav 
Simonič, Perpetuum Jazzile - edini slovenski jazzovski zbor, pa 
je pod umetniškim vodstvom Tomaža Kozlevčarja navdušil s 
pestrim programom in čudovitim petjem.

Naše platno je oder, 
naše barve so naši glasovi, 
mešamo jih in združujemo, 
dokler ne nastanejo mojstrovine.
Zadovoljni obrazi so naš zagon in potrditev, 
da to, kar ustvarjamo, 
počnemo s srcem in predanostjo.

Tako je zapisano na spletni strani http://www.perpetuumjazzile. 
si/ in tudi, da je edini slovenski jazzovski zbor - vokalni ansam
bel Perpetuum Jazzile je že dopolnil že 25-letnico delovanja. 
Njihov repertoar predstavlja atraktivni izbor vokalne jazzovske in 
popularne glasbe. Stilno široki a cappella in običajno tudi s strani 
vrhunskih jazz instrumentalistov spremljani repertoar Perpetuum

Kulturno društvo Skorba 

pod pokroviteljstvom občine Hajdina vabi na

tradicionalni
Božično-novoletni koncert

v nedeljo, 27.12. 2009, ob 18. uri, 
v Dom krajanov Skorba.

Sodelujejo:

- pihalni orkester Talum Kidričevo

- Vokalni ansambel Musiča

- Vokalna skupina KUD Vivere Slovenske Bistrice

- Ula Šegula

- Ljudske pevke KD Skorba

Vstopnine ni!

Polepšajte si praznike skupaj z nami.

Vabi KD Skorba

Jazzile, ki koncertira v najrazličnejših številčnih sestavih, se razteza 
od brazilske bossa nove, swinga, close harmony stila, do z jazzom 
bolj posredno povezanih funka, gospla in popa. Perpetuum Jazzile 
svojim poslušalcem ponuja zanimiv splet vokalnih jazzovskih har
monij in ritmov, dotakne pa se jih zlasti z odličnimi solisti, sprošče
nostjo in mladostnim žarom. Luč sveta pa sta ugledala tudi njihov 
novi CD "Africa" in DVD "Perpetuum Jazzile LIVE.

TM

SIRK IN DOMAČI LIKERJI 
NA HAJDINI

Razstava članic Društva gospodinj Dražene! iz pro
jekta 2009 na temo »SIRK (od setve do izdelka - metle, 

novoletni aranžmaji) in DOMAČI LIKERJI« je
do februarja 2010 na ogled 

v razstavnem prostoru PSC Hajdina.

Za ogled skupine v dopoldanskem času se lahko 
oglasite v tajništvu občinske uprave Občine Hajdina, 

popoldan pa na tel. št. 051 333 262 (Zdenka).

Prijazno vabljeni!


